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روزنامه صبح ایران

سید محمد غرضی :

روش اداره کشور باید تغییر کند

وزیر کشور:

 انحصار صداوسیما شکسته شده است

وزیر رفاه دولت احمدی نژاد بازداشت شد 

اتخاذ شفافیت به دور از مرزبندی های جناحی

FATF و ضرورت پرهیز از 
بگومگوهای سیاسی

غلامحسین کرباسچی: 

مهمترین تهدید دوری 
از شعارهای انقلاب است  

بگومگوهـای سیاسـی دربـاره لوایـح FATF بـه 
نماینـدگان در شـرایطی  و  میـان مسـئولان  ویـژه 
صـورت می گیرد کـه تامیـن منافع ملی بیـش از هر 
مـوردی مسـتلزم پرهیـز از افـراط و تفریط هـا بوده 
و اتخـاذ شـفافیت بـه دور از مرزبندی هـای جناحی 
در این زمینه راهگشـا خواهد بود.سـخنگوی شورای 

نگهبـان در توئیتی دربـاره ایرادهای شـورای نگهبان 
بـه مصوبات مجلس شـورای اسـلامی در لوایح پالرمو 
و CFT نوشـت: هنـگام بررسـی کنوانسـیون پالرمو، 
شـورای نگهبان بـا ایراداتی نیز در ترجمـه آن مواجه 
گشـت و مجلس آنها را اصلاح کـرد. در CFT نیز واژه 

لیسـت سـیاه محل ایراد بـود ...

دبیرکل حزب کارگزاران سـازندگی در پاسـخ به پرسشـی در این باره که چه آسـیبی انقلاب اسـلامی را تهدید 
مـی کنـد، گفـت: یکـی از خطراتی کـه انقـلاب را تهدید می کند این اسـت کـه ما »ضـد انقلاب« باشـیم و خلاف 
شـعارهای اول انقلاب عمل کنیم. »غلامحسـین کرباسـچی« در پاسـخ به این پرسـش که اگر افشـانی بازنشسـته 
شـود و هر شـخصیتی غیر از محسـن هاشـمی شـهردار شـود به عنوان دبیرکل حزب کارگزاران سـازندگی از وی 

حمایـت مـی کند یا خیـر؟ اظهار داشـت: در حـزب بحثی در ایـن مورد نکـرده ایم...

* شرط موفقیت شهردار تهران ، اجماع همگان است
* در آزادی بیان نباید تبعیض قائل شویم  
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 مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم از نامگذاری 40 محله مزین به نام شهدا 
همزمان با چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب در شهر قم خبر داد.ابوالقاسم مقیمی با اشاره به 
برگزاری جشنواره چله سرو در قم اظهار داشت: این جشنواره به مناسبت چهلمین سالگرد پیروزی 
شکوهمند انقلاب اسلامی در دهه مبارک فجر برگزار می شود.وی با اشاره به بخش ها و حوزه های 
مختلف جشنواره چله سرو، رونمایی از پلاک شهدا را یکی از این بخش ها نام برد و گفت: قبل از 
این هم نامگذاری کوچه ها، خیابان ها و شوارع به نام شهدا انجام می شده است.مدیرعامل سازمان 
فرهنگی ورزشی شهرداری قم با اشاره به ویژگی های بارز نامگذاری کوچه ها، خیابان و شوارع به نام 
شهدا در قالب جشنواره چله سرو گفت: در این بخش همزمان با پلاک کوبی و نام گذاری اسم شهید، 

مراسم یادبودی نیز با حضور خانواده شهید و مسئولان استانی و ...

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم گفت: در جلسه شورای برنامه ریزی استان که 
روز جاری در سالن جلسات استانداری برگزار شد، طرح بازآفرینی شهری در دستور کار جلسه قرار 
گرفت و اعضا با اجرای سریع و دقیق این طرح موافقت کردند. سید حسن رضوی روز یکشنبه در 
حاشیه این جلسه در گفت و گو با خبرنگاران، بیان کرد: این جلسه با سه دستورکار خاص ترتیب 
یافت و در آن موضوع های مهمی همچون بحث بازآفرینی شهری قم، مورد توجه اعضا قرار گرفت.
وی افزود: خوشبختانه در سال جاری اعتبارات ملی خوبی در این بحث تخصیص یافته و قرار است 
هفت محله از بافت قدیمی شهر قم در این رابطه، بازآفرینی شود.وی بیان کرد: قرار است علاوه بر 
430 میلیارد ریال اعتبار تخصیص یافته به این طرح، 600 میلیارد ریال اعتبار دیگر نیز در این زمینه 

با پیگیری نمایندگان مردم قم در مجلس شورای اسلامی به این موضوع تخصیص یابد ...

همزمان با چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب؛

۴0 محله قم 
مزین به نام شهدا می شود

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم :

طرح بازآفرینی شهر قم
 با سرعت اجرا می شود 

سخنگوی قوه قضاییه گفت: دو متخلف اقتصادی ارزی و قاچاق 
که  شدند  محکوم  اعدام  به  اقتصادی  ویژه  های  دادگاه  در  کالا 
البته رأی هنوز به دیوان عالی کشور نرفته است. حجت الاسلام 
غلامحسین محسنی اژه ای روز یکشنبه در صد و سی و سومین 
نشست خبری با گرامیداشت ماه ربیع الاول افزود: تعداد دیگری نیز 
در دادگاه های ویژه اقتصادی تشکیل شده، محاکمه شده اند و غیر 

از دو نفر که حکمشان قطعی است...

رهبر معظم انقلاب اسلامی گفتند: بزرگداشت شهیدان دل ها را 
منقلب می کند و بر همین اساس اگر روحیه جهاد و شهادت گسترش 
یابد، گرایش به شرق و غرب و کفر و الحاد رخت برخواهد بست.به 
گزارش روز یکشنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم 
رهبری، حضرت آیت الله خامنه ای در دیدار 14 آبان سال جاری 
دست اندرکاران کنگره شهدای استان قزوین به موقعیت جغرافیایی، 

تاریخی و فرهنگی این استان اشاره کردند و...

سخنگوی قوه قضائیه اعلام کرد؛

۲ مفسدِ اقتصادی دیگر 
در انتظارِ اعدام 

در دیدار اعضای کنگره  بزرگداشت شهدای استان قزوین

رهبرمعظم انقلاب: 
شهدا نیازی به اغراق ندارند
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حامل های انرژی 
گران نمی شود

وزیر اقتصاد:

* فساد گسترده و شبکه ای داریم
*  نرخ مالیات نباید تولید را کور کند

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم
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آغاز افول ترامپیسم 
صحنه قدرت سیاسی آمریکا که از دو سال قبل با 
انتخابات مجالس  پیروزی های جمهوری خواهان در 
نمایندگان ، سنا ، ریاست جمهوری و حتی فرمانداری 
ها متصلب و متمرکز می نمود خیلی زود به واسطه 

اقدامات شوونیستی ، نژاد پرستانه ، رفتارهای غیرمتعارف و نامعقول ترامپ شکننده 
شد و دیوار اعتماد عمومی به جمهوری خواهان ترک بر داشت. بازپس گیری قدرت 
مجلس نمایندگان ، پیروزی در چندین فرمانداری و مجالس قانونگذاری ایالتی توسط 
دمکرات ها در انتخابات میان دوره ای 2018 کنگره )نمایندگان و سنا( آغاز بازگشت 
این حزب به عرصه قدرت است که پیش از آنکه مرهون تلاش رهبران دمکرات ها باشد 
مدیون اقدامات و رفتارهای نسنجیده و نامتعارف دونالد ترامپ رییس جمهوری افراطی و 
پوپولیست، جمهوری خواهان است.سیاست های آپارتایدگونه و نژاد پرستانه ترامپ علیه 
رنگین پوستان و شهروندان آمریکایی از نژادهای اسپانیایی ، هندی ، مسلمانان ، افریقایی 
، آسیایی ، نقض مقررات بین المللی و خروج از پیمان هایی چون معاهده اقلیمی پاریس 
، ترانس پاسیفیک ، برجام ... که موجبات بی اعتباری و وهن دولت آمریکا را نزد افکار 
عمومی جهان فراهم کرده در داخل نیز نارضایتی هایی به همراه داشته است.مجموعه 
این اقدامات و بسیاری از رفتارهای به دور از شان رییس جمهور ترامپ که ذکر همه آنها 
در این مقال نمی گنجد سبب گشته تا اکثریت شهروندان آمریکایی در نخستین فرصت 
دمکراتیک از دو سال گذشته ، یعنی حضور در انتخابات میان دوره ای کنگره به تصحیح 
روند انتخاب های نادرست 2016 خویش مبادرت ورزند.اما شرایط آنطور که می نماید 
هنوز هموار و اصلاح نشده و رییس جمهوری افراطی آمریکا با در اختیار داشتن قدرت 
مجلس سنا ، دیوان عالی آمریکا، وزارت امور خارجه ، وزارت دفاع و کاخ سفید قادر 
است به خصوص در حوزه سیاست خارجی با برگ های در دست خود به بازی نامعقول 
خویش ادامه دهد.کمیته روابط خارجی سنا که در حوزه فروش تسلیحات، وضع تحریم 
ها و اعطای وام های خارجی نقش موثری دارد از جمله اهرم های بسیار مهم جمهوری 
خواهان به شمار می رود که در مواقع لزوم به یاری رییس جمهوری تندرو جمهوری 
خواهان خواهد آمد.البته یقینا پیروزی دمکرات ها در مجلس نمایندگان مانع تک تازی 
های گذشته ترامپ به خصوص در عرصه داخلی خواهد شد چرا که تصویب بودجه ، 
استیضاح رییس جمهوری و... به عنوان ابزارهای قدرت مجلس نمایندگان هم اکنون 
در اختیار دمکرات ها حزب اپوزیسیون دولت مستقر کاخ سفید قرار گرفت و طبیعی 
است این مجلس مانع بلند پروازی های رییس جمهور افراطی آمریکا شود. بهرحال 
نتایج انتخابات میان دوره ای اخیر کنگره آمریکا موید کاهش قدرت رییس جمهوری و 
افزایش نارضایتی های عمومی در سطح داخلی و بین المللی علیه ترامپ است که ای 
بسا در دو سال باقی مانده تا انتخابات ریاست جمهوری 2020 این روند کاهشی قدرت 
و نارضایتی مردمی شتاب بیشتری به خود بگیرد و شاهد آغاز افول عصر ترامپیسم و 
افکار شوونیستی )ناسیونالیسم افراطی( آن باشیم.شواهد موجود به خصوص پس از 
حضور کم سابقه و رفراندوم گونه مردم آمریکا در انتخابات میان دوره ای اخیر برای 
تغییر روند تصمیم گیری های نابخردانه رییس جمهوری این کشور و کاهش قدرت 
او حاکی از ندامت آمریکایی ها از تصمیم سال 2016 خویش در انتخاب ترامپ است 
که در صورت تداوم این رویکرد رییس جمهورکنونی آمریکا شانس چندانی برای تکیه 
زدن مجدد بر کرسی ریاست کاخ سفید در دور دوم انتخابات ریاست جمهوری نخواهد 
داشت.اما پرسش اساسی این است آیا دونالد ترامپ در صورت رسیدن به چنین واقعیتی 
به آن تن خواهد داد؟ یا به زبان ساده تر حاضر خواهد شد به آسانی از منصب ریاست 
جمهوری آمریکا خداحافظی کند؟ پاسخ تا حدودی با توجه به شناسه شخصیتی و میل 
به فزون خواهی و قدرت طلبی ترامپ روشن است.ترامپ تقریبا اغلب مشخصه های 
روسای جمهور طیف جمهوری خواهان به ویژه بوش پدر و پسر ، رونالد ریگان و حتی 
ریچاد نیکسون یعنی فزون خواهی قدرت را داراست، اما چیزی را که فاقد آن در قیاس 
با دیگر روسای جمهور فوق الاشاره است ، روحیه مشورت پذیری در تصمیم گیری ها 
است. هیچ بعید نیست ترامپ برای ماندن در منصب ریاست جمهوری در صورتی که 
به یقین برسد در دور دوم انتخابات ریاست جمهوری شانسی برای پیروزی ندارد دست 
به جنگ افروزی بزند تا بتواند از طریق ماجراجویی خونین شرایط ماندگاری و ثبات 
مدیریتی خود را در کاخ سفید برای بار دوم تکرار کند.در صورتی که ترامپ به چنین 
نتیجه ای برسد طبیعتا خاورمیانه گزینه ای مناسب برای فرافکنی مشکلات داخلی و 
تعقیب اهداف اش با شروع چنین ماجراجویی خواهد بود، چرا که همانند بوش پسر فقط 
ماجراجویی در خاورمیانه است که می تواند اهداف سیاسی اش را در داخل آمریکا با 
حمایت متحدان منطقه ای و هزینه های ماجراجویی او را توسط همین متحدان تامین 
کند.البته از منظری دیگر شرایط سیاسی ترامپ برای حضور در انتخابات 2020 از برخی 
جهات بی شباهت با شرایط سیاسی جیمی کارتر از حزب دمکرات در انتخابات 1980 
نیست که به واسطه گروگانگیری دیپلمات های جاسوس آمریکایی در تهران و عدم 
موفقیت دیپلماتیک و حتی اقدام نظامی برای آزادی گروگان ها زمینه شکست کارتر در 
آن انتخابات مهیا شد و رقیب انتخاباتی او رونالد ریگان از جمهوری خواهان به پیروزی 
رسید.شاید یک بار دیگر تاریخ تکرار شود و سرنوشت ترامپ رییس جمهوری جمهوری 
خواه مستقر در کاخ سفید با ایران گره بخورد و به واسطه نقض برجام و قطعنامه 2231 
شورای امنیت و نیز دیگر بی سیاستی ها و نقض توافق های بین المللی ، دولت اش 

مستعجل شود و نتیجه انتخابات 2020 را به رقیبی از حزب دمکرات وا نهد.

اراده نظام بر 
تصویب سی اف تی است

 تصویب لایحه CFT در مجلس شورای اسلامی این 
پیام را به دنیا داد که نظام جمهوری اسلامی یک سازوکار 
دموکراتیک و عقلانی و یک نظام عملگرا است. در واقع 

تصویب CFT نشان داد که مجلس بر اساس مصلحت اندیشی، رأی می دهد و عمل 
می کند. البته چند روز پیش شورای نگهبان لایحه CFT را رد کرد و 20 مورد ایراد 
شرعی و قانونی را متوجه آن کرد.اما در این رابطه باید به چند نکته توجه کنیم؛ اگر 
درنهایت لایحه CFT تصویب شود، ما از لحاظ استانداردهای مبارزه با پول شویی این 
امکان را پیدا می کنیم که از لیست کشورهای پر ریسک FATF که معروف به لیست 
سیاه است، خارج شویم؛ بنابراین می توانیم زیرساخت های قانونی را فراهم کنیم تا حداقل 
یکی از مسیرهای انسداد و تحریم را بازکنیم. هرچند که ممکن است ما به جهات دیگر 
تحریم باشیم ولی حتی اگر از 100 درصد تحریم و انسدادی که با آن مواجهیم، پنج 
درصد آن در تصویب و اجرای لوایح مربوط به FATF  رفع شود، فرصت مغتنمی است 
که نباید از دست بدهیم.نکته دیگر این است که واکنش های اتحادیه اروپا به عهدشکنی 
آمریکا و شروع دور جدید تحریم ها در تصمیمی که مجلس در مورد این لایحه می گیرد، 
تأثیر دارد. درواقع مجلس هزینه - فایده می کند و این موضوع را مورد ارزیابی قرار 
می دهد که وقتی می خواهیم این الزام بین المللی را بپذیریم، در عمل چه منافعی برای 
کشورمان دارد. حتی نمایندگانی که قبلًا رأی مثبت به CFT دادند طبیعی است که 
با آغاز دور جدید تحریم های آمریکا هزینه - فایده انجام دهند و در مورد درست عمل 
کردن SPV که سازوکار ویژه مالی اروپا است، ارزیابی هایی را انجام دهند.درواقع اگر 
سازوکار ویژه مالی اروپا برای ایران مؤثر و عملی شود، می تواند در اعتمادسازی برای 
نمایندگان مجلس مؤثر باشد و اگر نحوه عمل اروپایی ها مثبت باشد، وکلای ملت هم 
 CFT متقاعد می شوند و بازهم رأی مثبت به این لایحه می دهند؛ زیرا هدف از تصویب
این است که در تبادلات بانکی و درزمینهٔ مبارزه با پول شویی شفافیت ایجاد شود تا 
بتوانیم کار بانکی با دنیا انجام دهیم.اما ایراداتی که شورای نگهبان به لایحه CFT گرفته، 
اصلًا قابل رفع نیست زیرا قانون داخلی نیست و مجلس فقط می تواند قوانین داخلی را 
اصلاح کند و بنابراین این ایرادات قابل رفع نیست. درواقع ما با یک کنوانسیون بین المللی 
مواجه هستیم که شورای نگهبان یا باید آن را بپذیرد و یا باید رد کند. ولی چنانچه 
مجلس بدون انجام اصلاحی، لایحه CFT را به شورای نگهبان ارسال کند و این شورا 
هم دوباره بر نظرش اصرار کند، این لایحه به مجمع تشخیص مصلحت نظام خواهد 
رفت و درنهایت باید این نهاد در مورد آن تصمیم بگیرد. البته شواهد دال بر این است 
که اراده نظام بر تصویب نهایی این لایحه است و به نظر نمی رسد موانع زیادی در این 

زمینه وجود داشته باشد.
*  نماینده مردم تهران

معاون وزیر کشور خبرداد 

مرگ سالانه 17 هزار نفر در جاده های ایران 
معاون وزیر کشور و رییس سازمان مدیریت بحران کشور گفت: سالانه 17هزار نفر 

در اثر سوانح جاده ای جان خود را از دست می دهند.
اسماعیل نجار روز یکشنبه در آیین آغاز عملیات اجرایی پروژه بهسازی، و روکش 
آسفالت محور صیدون - اسلام آباد در خوزستان اظهار داشت: به خاطر افزایش تعداد 

خودروها و سرعت آنها 250هزار نفر نیز مصدوم می شوند.
وی افزود: صرفنظر از خسارت های مالی آنی این سوانح، کسانی هستند که در این 
حوادث جاده ای قطع نخاع و قطع عضو می شوند به طوری که 10درصد مصدومان 
به معلولان کشور اضافه می شود که هزینه های مختلف اجتماعی و درمانی لازم دارند.

معاون وزیر کشور بیان کرد: دولت آنچه در توان دارد برای ایمن سازی جاده ها 
انجام می دهد اما رانندگان نیز باید رعایت کنند تا کمتر شاهد آسیب دیدن هموطنان 

خود باشیم.

در دیدار اعضای کنگره  بزرگداشت شهدای استان قزوین

رهبرمعظم انقلاب: شهدا نیازی به اغراق ندارند

رهبر معظم انقلاب اسلامی گفتند: بزرگداشت شهیدان دل ها را منقلب می کند و بر 
همین اساس اگر روحیه جهاد و شهادت گسترش یابد، گرایش به شرق و غرب و کفر و 

الحاد رخت برخواهد بست.
به گزارش روز یکشنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، حضرت 
آیت الله خامنه ای در دیدار 14 آبان سال جاری دست اندرکاران کنگره شهدای استان 
قزوین به موقعیت جغرافیایی، تاریخی و فرهنگی این استان اشاره کردند و گفتند: بزرگان، 
علما و شهدای برجسته قزوین و سوابق این استان در آزمون بزرگ دوران انقلاب اسلامی 

و دفاع مقدس مایه افتخار است.
ایشان شهدا را مایه رونق حیات معنوی در کشور و حفظ حرکت به سمت اهداف 
آرمان ها دانستند و افزودند: شهید در دوران زندگی با تن و جان خود در خدمت اسلام 

است و پس از شهادت با ایجاد فضای معنوی به جامعه اسلامی خدمت می کند.
رهبر انقلاب اسلامی صدای شهیدان را تأثیرگرفته از خداوند متعال خواندند و 
خاطرنشان کردند: بزرگداشت شهیدان این صدای بیدارگر و هوشیارکننده را به گوش 
همه می رساند و دل ها را منقلب می کند و بر همین اساس اگر روحیه جهاد و شهادت 

گسترش یابد، گرایش به شرق و غرب و کفر و الحاد رخت برخواهد بست.
حضرت آیت الله خامنه ای با انتقاد از کسانی که درصددند یاد شهدا را به فراموشی 
بسپارند یا در عظمت کار بزرگ شهیدان خدشه وارد کنند، گفتند: اگر چه 30 سال از 
پایان دوران دفاع مقدس می گذرد اما یاد شهیدان نه تنها فراموش نخواهد شد بلکه روز 

به روز در جامعه زنده تر می شود چرا که شهدا الگو و اسوه هستند.
ایشان با تأکید بر لزوم استفاده حداکثری از یاد شهیدان و انجام کار هنرمندانه و دقیق 
در مورد آنان، افزودند: گاهی برخی افراد در بیان آثار شهدا مبالغه می کنند در حالی که 
شهیدان از جان و آرزوهای خود برای خدا گذشتند و عملشان آنقدر مهم، عظیم و باشکوه 

است که نیازی به اغراق ندارد.

فلاحت پیشه در واکنش به اظهارات اخیر پمپئو:

آمریکا به دنبال ایجاد جو روانی است
رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی ادعاهای 
اخیر وزیر خارجه آمریکا درباره تحریم های آمریکا را توهین به ملت ایران خواند و گفت: 
آمریکا با این تحریم ها به دنبال تبدیل ایران به کشوری کوچک و ضعیف است حال این که 

این رفتارها باعث وحدت بیشتر ایرانی ها می شود.
حشمت الله فلاحت پیشه در واکنش به صحبت های اخیر پمپئو وزیر خارجه آمریکا 
مبنی بر این که اگر مقامات ایران می خواهند مردمانشان غذا بخورند باید به حرف آمریکا 
گوش دهند، اظهار کرد: این ادعاهای پمپئو توهین به ملت ایران است. البته این ناشی از 
سیاست آمریکا مبنی بر جداسازی مردم از حاکمیت است که این کار را به بدترین نحو و 
با نقض حقوق بشر یعنی تحریم ملت ایران انجام می دهند.رییس کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با تاکید بر این که »ادعاهای مطرح شده از سوی 
مقامات آمریکایی بیشتر برای ایجاد جو روانی است«، ادامه داد: آنها با این ادعاها ملت و 
دولت ایران را بیشتر از قبل مقابل آمریکا بسیج می کنند به ویژه آنکه بخش عمده ای 
از روشنفکران و برخی سیاست مداران دموکرات در داخل آمریکا مخالف سیاست های 
تحریمی آمریکا هستند.وی با اشاره به اقدامات دولت، اظهار کرد: دولت جمهوری اسلامی 
ایران روندی در پیش گرفته مبنی بر این که شکواییه هایی علیه آمریکا در نهادهای 
بین المللی دنبال می کند. لازم است در قالب دیپلماسی عمومی نیز این روند در نهادهای 
حقوق بشری دنبال شود.فلاحت پیشه با تاکید بر این که »پمپئو در آینده نزدیک اتحاد 
بیشتر بین مردم و مسئولان ایران را به دلیل ظالمانه بودن تحریم ها خواهد دید«، افزود: 
این که پمپئو گفته اگر مقامات ایران می خواهند مردم شان غذا بخورند باید به حرف آمریکا 
گوش دهند منظورش همان شروط 12 گانه ای است. بازخوانی این شروط نشان می دهد 
که آمریکا می خواهد تمامی ابزارهای قدرت نفوذ و حضور و سیاست های راهبردی توسعه 

خوداتکاء را کنار گذارد و عملا به کشوری کوچک و تضعیف شده تبدیل شود.

وزیر کشور:

 انحصار صداوسیما شکسته شده است
وزیر کشور گفت: انتظارات و توقعات از صدا و سیما بالا است که توقعاتی بحق است؛ 

چراکه صدا و سیما جامعیت و فراگیری بالایی دارد.
عبدالرضا رحمانی فضلی روز یکشنبه در یکصد و هشتمین جلسه شورای اجتماعی 
کشور با موضوع بررسی نقش صدا و سیما و تلویزیون در کاهش آسیب های اجتماعی 
افزود: در حوزه شبکه های بین المللی در بخش سرگرمی، به دلیل محدودیت های 
ارزشی و باوری، قابلیت رقابت نداریم، اما در حوزه اثربخشی می توانیم در این حوزه رقابت 
داشته باشیم.وی در مورد اینکه مطرح می شود کار صدا و سیما دارای انحصار است، 
گفت: در حال حاضر عرصه انحصار واقعا شکسته شده است و با وجود فعالیت فضاهای 
مجازی و ماهواره مردم قدرت انتخاب دارند. اقدامات باید به گونه ای انجام شود که روندی 
واحد در همه امور صدا و سیما جاری باشد و در طی زمان این روند واحد دیده شود و 
استمرار داشته باشد تا موجب جریان سازی شود.وزیر کشور ادامه داد: صدا و سیما و به 
ویژه تلویزیون باید تجلی گاه الگوهای برجسته باشند؛ به عنوان نمونه در زمینه پیوندهای 
اجتماعی و فرهنگی در صدا و سیما کار شده است اما دستگاه های دیگر نیز در این 
خصوص باید به صورت طبقاتی همکاری هایی در مورد پیوست های اجتماعی و فرهنگی 
داشته باشند و به صدا و سیما ارائه دهند.رحمانی فضلی در مورد اولویت بندی مخاطبان 
و برنامه ها در صدا و سیما نیز گفت: این طبقه بندی ها در برنامه ها و مخاطب شناسی 
صدا و سیما باید بیشتر رعایت شود و آگاهی بخشی در بسیاری از برنامه ها می تواند موثرتر 
واقع شود. همچنین لازم است دستگاه های مختلف در تولید برنامه های آگاهی بخش 

همکاری موثرتری داشته باشند.

سرلشگر رحیم صفوی:

آمریکا مجبور به ترک خاورمیانه خواهد شد
دستیار و مشاور عالی فرماندهی کل قوا در امور نظامی، ایران را کشوری شکست ناپذیر 
توصیف کرد و گفت: آمریکا با مقاومت امت اسلامی در نهایت با شکست در منطقه مجبور 

به ترک و فرار از خلیج فارس، سوریه و سایر کشورهای خاورمیانه خواهد شد.
سرلشگر سید یحیی رحیم صفوی روز یکشنبه در آیین افتتاحیه کنگره ملی سه هزار 
شهید قزوین افزود: ننگ بر برخی کشورهای عربی باد که پای مستکبران را به منطقه 
خاورمیانه باز کرده اند و این خیانتی بزرگ در حق ملت های منطقه به خصوص علیه 
جنبش فلسطین بود اما آنها باید بدانند که حامیان غربی و آمریکا در نهایت شکست 
خواهند خورد. وی با اشاره به تمدن قدرتمند ایران در منطقه، تاکید کرد: حزب الله لبنان 
امروز با تشکیل ارتشی قوی نزدیک گوش صهیونیست ها از ظرفیت خوب و مناسبی 
برخوردار بوده و رژیم غاصب صهیونیستی نیز با آگاهی از این موضوع به آمریکا دستور 
تحریم ایران را می دهد اما دشمنان اسلامی باید بدانند که طبق وعده الهی محکوم به 
شکست هستند. سرلشگر رحیم صفوی در بخش دیگری از صحبت های خود گفت: 
امروز همه باید منسجم و متحد باشیم و با بهره گیری از راهنمایی های مقام معظم رهبری 
به پیشرفت جامعه اسلامی خود کمک کنیم. وی اظهار داشت: قوای سه گانه و همچنین 
مردم باید در کنار یکدیگر از همه ظرفیت های کشور برای عمران و آبادانی هرچه بیشتر 

میهن اسلامی بهره ببرند. 

معاون رییس جمهوری:

دستاوردهای ایران دنیا را مبهوت کرده است
معاون رییس جمهوری و رییس سازمان انرژی اتمی گفت: دستاوردهای ایران در 
زمینه های مختلف بویژه در حوزه ساخت صنایع دفاعی و موشکی و همچنین صنعت 

هسته ای با وجود تحریم ها دنیا را مات و مبهوت کرده است.
علی اکبر صالحی روز یکشنبه در حاشیه بازدید از نمایشگاه دستاوردهای موشکی و 
هسته ای در قزوین در گفت و گویی با بیان اینکه تحریم ها پیشرفت ایران اسلامی را 
متوقف نخواهند کرد، افزود: ملت ایران از ابتدای انقلاب تاکنون با مساله تحریم ها آشنا 

هستند و سیاست آمریکا در این زمینه موضوع تازه و جدیدی برای کشور نیست. 
وی اظهار داشت: اکنون ایران بعد از چهل سال از گذشت انقلاب با وجود همه فشارها، 
محدودیت ها، هشت سال جنگ تحمیلی و تحریم های فلج کننده به موفقیت های 

بسیاری دست یافته که استکبار جهانی و دشمنان را مات و مبهوت ساخته است. 

دو  گفت:  قضاییه  قوه  سخنگوی 
متخلف اقتصادی ارزی و قاچاق کالا در 
دادگاه های ویژه اقتصادی به اعدام محکوم 
شدند که البته رأی هنوز به دیوان عالی 

کشور نرفته است. 
حجت الاسلام غلامحسین محسنی 
اژه ای روز یکشنبه در صد و سی و سومین 
نشست خبری با گرامیداشت ماه ربیع 
الاول افزود: تعداد دیگری نیز در دادگاه 
های ویژه اقتصادی تشکیل شده، محاکمه 
شده اند و غیر از دو نفر که حکمشان 
قطعی است، دو نفر به اعدام و تعدادی 
هم به حبس و رد مال محکوم شده اند 
که حکم محکومان به حبس قطعی است.

ابراهیمیان  داریوش  داد:  ادامه  وی 
فرزند علی اکبر به اعدام و ضبط وجوه 
مبلغ 35  به  راه  این  از  کرده  تحصیل 
بهاء  یونس  محکوم  و  تومان  میلیون 
الدینی فرزند ابراهیم به اعدام و رد مال 
به دست آورده از همین راه یعنی 35 
میلیون تومان محکوم شده اند.معاون اول 
قوه قضاییه، اسامی محکومان دادگاه های 
آنها  احکام  که  را  اقتصادی  فساد  ویژه 
قطعی است، به این ترتیب اعلام کرد: 
به10  ابراهیم  فرزند  بهاء الدینی  محمد 
پهلوانی  ایمان  مال،  رد  و  حبس  سال 
فرزند نعمت الله به 5 سال حبس تعزیری 
قطعی و ضبط وجوهی که از این طریق 
حاصل کرده است. وی ادامه داد: داوود 
کاتبی فرزند ولی الله به 7 سال حبس 
تعزیری، مرتضی کاتبی نژاد فرزند صفر 
به 5 سال حبس تعزیری قطعی و ضبط 
وجوهی که از کار خلاف تحصیل کرده 
است و رضا نادری فرزند صفرعلی به 5 
سال حبس تعزیری و ضبط اموالی که 
از طریق خلاف تحصیل کرده، محکوم 
شدند. معاون اول دستگاه قضا اعلام کرد 
که این محکومان مربوط به دادگاه شیراز 
بودند و اسامی که در ادامه اعلام می شود 
به دادگاه ویژه تهران اختصاص دارد. وی 
افزود: حمید میرزایی زرین کلاهی فرزند 
عین الله به 7 سال حبس تعزیری، جزای 
نقدی به مبلغ 48 میلیارد و 341 میلیون 
و 615 هزار ریال، جعفر بهشتی فروتن به 
6 سال و 6 ماه حبس و جزای نقدی به 
مبلغ 37 میلیارد و 496 میلیون و 69 
فرزند  کاویانی  اصغر  علی  و  ریال  هزار 
ماه حبس و  به 6 سال و 3  ابوالقاسم 
و  میلیارد   35 مبلغ  به  نقدی  جزای 
538 میلیون و 126 هزار ریال محکوم 
شدند. سخنگوی قوه قضاییه ادامه داد: 
سنباد سفرها فرزند محسن به 6 سال 
و 6 ماه حبس و جزای نقدی به مبلغ 
29 میلیارد 758 میلیون 84 هزار ریال، 
علیرضا سنجری فرزند قدرت الله به 6 
سال حبس و جزای نقدی به مبلغ 16 
میلیارد و 525 میلیون 340 هزار ریال و 
محمد مرادی فرزند مرتضی به 6 سال و 
3 ماه حبس تعزیری و جزای نقدی به 
مبلغ 16 میلیارد و 332 میلیون و 162 
هزار ریال محکوم شدند. محسنی اژه ای 
افزود: فریدون امین آقایی فرزند محمد به 
6 سال و 3 ماه حبس و جزای نقدی 
معادل 8 میلیارد و 569 میلیون و 388 
هزار ریال، مجید فلاحی فرزند محمد به 
6 سال و 3 ماه حبس و جزای نقدی به 
مبلغ 8 میلیارد و 539 میلیون و 962 
فرزند  کاویانی  ریال، سید محمد  هزار 
سیدرسول به 6 سال و 3 ماه حبس و 
جزای نقدی معادل 6 میلیارد و 437 
میلیون و 776 هزار ریال و محمد غالب 
علمداری فرزند نادر به 5 سال و 3 ماه 
حبس تعزیری و جزای نقدی به مبلغ 6 
میلیارد و 10 میلیون و 560 هزار ریال 
قوه قضاییه  اول  محکوم شدند. معاون 
بهادری تولابی فرزند  ادامه داد: فرشاد 
یحیی به 6 سال حبس و جزای نقدی 
به مبلغ 5 میلیارد و 444 میلیون و 5 

فرزند  فرزاد  محبی  مهدی  ریال،  هزار 
بهرام به 5 سال و 3 ماه حبس و جزای 
نقدی به مبلغ 2 میلیارد و 842 میلیون 
و 780 هزار ریال و علی نورایی آشتیانی 
فرزند ابوالفضل به 5 سال و 2 ماه حبس 
و جزای نقدی به مبلغ 3 میلیارد و 754 
میلیون و 172 هزار ریال محکوم شدند. 
وی در باره سایر اسامی محکومان قطعی 
اقصادی گفت:  فساد  ویژه  دادگاه های 
امیر میثم گیاهی فرزند حبیب به 5 سال 
و 1 ماه حبس و جزای نقدی به مبلغ 2 
میلیارد و 671 میلیون و 283 هزار ریال، 
رضا شرکت افتخار فرزند نادر به 5 سال 
و 1 ماه حبس و جزای نقدی به مبلغ 
1 میلیارد و 809 میلیون و 736 هزار 
ریال، فرخ اسکندری نژاد فرزند نادر به 
5 سال حبس و جزای نقدی به مبلغ 
600 میلیون و 30 هزار ریال و مسعود 
ابراهیمی گندمی فرزند میکائیل به 5 
سال حبس و جزای نقدی به مبلغ 140 

میلیون و471 هزار ریال محکوم شدند.
سخنگوی قوه قضاییه گفت: در این 
مدت قاضی حجت الاسلام حجت الله 
یازرلو به اتهام رشوه به 10 سال حبس، 
از  انفصال  سال  سه  شلاق،  ضربه   75
خدمت، 7 میلیارد تومان جزای نقدی 

محکوم شد.

* صدور 29 هزار و 611 مجازات 
جایگزین حبس در 6 ماه

سخنگوی قوه قضاییه گفت: از ابتدای 
سال 97 تا مهرماه، 29 هزار و 611 مورد 
مجازات حبس به مجازات دیگری تبدیل 
شده است. غلامحسین محسنی اژه ای در 
ادامه نشست خبری به آمار صدور احکام 
جایگزین حبس در دستگاه قضا اشاره  
کرد و افزود : سال 97 مجازات جایگزین 
حبس به نسبت سال های 96 و 95 رشد 
خوبی داشته است.وی گفت : این اقدام 
هم کمکی به جامعه است از این جهت 
که این محکومان ملزم شدند به جای 
حبس خدماتی را به جامعه انجام دهند 
و هم برای خانواده های آنها خوب است و 
هم برای دستگاه قضایی که باعث می شود 
افراد کمتری به زندان بروند.سخنگوی قوه 
قضاییه افزود : خانواده های این افراد باید 
مراقب باشند از کاری که از آنها خواسته 
این  نکنند و حتما  شده است، تخطی 
محکومان جایگزین حبس باید به سراغ 
کاری که به آنها سپرده شده است بروند 
و خانواده ها مراقب باشند این افراد دوباره 
مرتکب جرم و جنایتی نشوند؛ چرا که 
در مراحل بعدی حتما حبس آنها دیگر 
جایگزین نمی شود.وی گفت : در 6 ماهه 
سال 97 برای حدود 11 درصد از کسانی 
که محکوم به حبس شده اند، مجازات 
جایگزین حبس تعیین شده است و این 
آمار در کل سال 96، هفت درصد و در 

سال 95، چهار درصد بوده است.

 7 برای  کیفرخواست  صدور   *
واردکننده قطعات خودرو

محسنی اژه ای افزود: برای 7 نفر از 
این  که  خودرو  قطعات  واردکنندگان 
بودند،  کرده  وارد  متقلبانه  را  قطعات 

کیفرخواست صادر شد که این افراد باهم 
در ارتباط بوده اند.وی ادامه داد: برای 4 نفر 
از شرکت لیزینگ کیمیایی کیفرخواست 
صادر شد. این پرونده 1200 شاکی داشت 
که پرونده به دادگاه رفت.به گفته وی، برای 
سه تعاونی اعتبار دومان و توکان، تعاونی 
اعتباری ولیعصر و تعاونی البرز ایرانیان 
هم کیفرخواست صادر شد که پرونده 6 
نفر از تعاونی دومان )چهار نفر بازداشت 
هستند(، 2 نفر از تعاونی البرز و 2 نفر از 
تعاونی ولیعصر با صدور کیفرخواست به 
دادگاه رفت. وی اضافه کرد: برای 4 نفر از 
متهمان پرونده شرکت کنتورسازی ایران 
هم کیفرخواست صادر شد و این پرونده 

به دادگاه رفت.

مرکزی  بانک  سابق  رئیس   *
همچنان ممنوع الخروج است

سخنگوی قوه قضاییه درباره پرونده 
فساد ارزی و اینکه آیا اتهاماتی متوجه 
بوده  بانک مرکزی  سیف، رئیس سابق 
است یا نه، گفت: این موضوع دو پرونده 
دارد که یکی به شکایت از برخی اعضای 
شرکت های تعاونی و اعتباری اختصاص 
دارد و دیگری گزارش مجلس در رابطه 
با رئیس کل سابق و برخی اعضاست که 
هر دو پرونده ها در حال رسیدگی است.

از  خارج  توزیع  دلیل  به  داد:  ادامه  وی 
مقررات و توزیع اسکناس و معاملات ها 
دو مدیرعامل تحت تعقیب قرار گرفتند 
که برای معاون ارزی و مدیرکل و واسطه 
دیگر  نفر  و 5  آقاخان  سالار  نام  به  او 
برای  پرونده  و  شد  صادر  کیفرخواست 
رسیدگی به دادگاه رفت.وی ادامه داد: از 
11 نفر دیگر ، 10 نفر بازداشت و چند نفر 
احضار شده اند. رئیس سابق بانک مرکزی 
هم در این زمینه پرونده دارد که در حال 
رسیدگی است و وی همچنان ممنوع 

الخروج است.

محیط  فعالان  کیفرخواست   *
زیست تغییر نکرد 

سخنگوی قوه قضاییه درباره پرونده 
متهمان محیط زیستی گفت: کیفرخواست 
این متهمان تغییر نکرد اما عنوان اتهامی 
تغییر کرد که تغییر عنوان اتهامی طبیعی 
است. مثلا اتهام تصرف غیرمجاز، گاهی 
اختلاس می شود چون اختلاس تملیک 
و  است.  دیگری  و  خود  نفع  به  کردن 
ممکن است عکس این قضیه هم باشد. 
این  اولیه  اتهامی  عنوان  داد:  ادامه  وی 
متهمان جاسوسی بود که اتهام جاسوسی 
می تواند تا افساد فی الارض پیش برود. بر 
اساس گزارش تکمیلی ستاد کل نیروهای 
مسلح و با توجه به اقاریر این افراد، اتهام را 
مشمول ماده 286 قانون مجازات اسلامی 
دانسته اند. قاضی اتهام این متهمان را از 
الارض  فی  افساد  به  محض  جاسوسی 

تغییر داده است.

* محکومیت یک جاسوس به 1٠ 
سال حبس

محسنی اژه ای گفت: فردی به نام 
کارمند  محمد  فرزند  بیک  امیر  کمال 
وزارت خارجه به اتهام جاسوسی به 10 

دلار  هزار   270 ضبط  و  حبس  سال 
داد: حکم  ادامه  است.وی  محکوم شده 
این فرد در دیوان عالی تایید و قطعی 

شده است.

از  ارزی  * دستگیری اخلالگران 
کف خیابان 

محسنی اژه ای با بیان دستگیری 96 
اخلالگر اقتصادی از کف خیابان در سه 
هفته گذشته، گفت: 28 نفر از آنان با قید 

وثیقه معتبر آزاد شده اند.

* جعل امضای رئیس جمهوری
بخش  در  قضاییه  قوه  سخنگوی 
خواندن  جرم  با  سخنانش  از  دیگری 
جعل امضا و نسبت دادن خود به مقامات 
اظهارداشت: این کار جرم بسیار سنگینی 
است و مجازات سنگینی دارد؛ یک نفر 
برای  جمهوری  رئیس  امضای  جعل  با 
شورای پول اعتبار نامه نوشته است؛ او ادعا 
کرد داماد روحانی بودم از دخترش جدا 
شدم و بعد دختر یکی از مقامات خارجی 
را گرفته ام و از او هم جدا شده ام و در 
سال 96 با دختر محسنی اژه ای ازدواج 
کرده ام.اژه ای در پاسخ به این پرسش 
که آیا خودتان داماد دارید یا نه گفت: بله 
یک داماد و سه نوه از ایشان دارم که بچه 

مدرسه ای هستند.

* بازداشت 1٨ متهم تولید و توزیع 
کننده مشروبات مسموم

معاون اول قوه قضاییه گفت: افرادی 
مشروبات دستی و تقلبی می سازند که 
خود تولید مشروب جرم است ؛ تقلبی 
بودن و توزیع آن هم جرم دیگری است 
که تا کنون 18 نفر بازداشت شده اند و 
38 نفر در کشور به خاطر مصرف این 
مشروبات الکلی دست ساز تقلبی مسموم 
فوت کرده اند و 427 نفر مصدوم شده اند.

بابک  پرونده  به  رسیدگی    *
زنجانی ادامه دارد

یکی  پرونده  درباره  ای  اژه  محسنی 
از افراد متواری دستگیر شده مرتبط با 
پرونده بابک زنجانی گفت: رسیدگی به 
پرونده بابک زنجانی همچنان ادامه دارد اما 
راجع به این فرد اطلاعاتی پیدا نکردم که 
ایشان جعبه سیاه پرونده و مقصرتر از همه 
بود.وی افزود: برای او کیفرخواست صادر 
شده و پرونده به دادگاه رفت.محسنی اژه 
ای درباره تعیین وقت رسیدگی به این 

پرونده ابراز بی اطلاعی کرد.

* بازداشت افراد مرتبط با قضیه 
اعتراض کامیونداران 

به  پاسخ  در  قضاییه  قوه  سخنگوی 
پرسش ایرنا مبنی بر اینکه آیا افراد سوء 
کامیونداران  اعتراض  از  کننده  استفاده 
بازداشت شده اند یا نه گفت: افرادی صرف 
اما تعدادی  اند  بازداشت نشده  اعتراض 
که می خواستند با سوء استفاده از این 
قضیه، اختلال در حمل و نقل ایجاد کنند 
بازداشت شده اند. مثلا در فارس. افرادی 
کامیونداران را تهدید می کردند و حتی 
شیشه کامیون ها را می شکستند و راه ها 

را می بستند.
بعضی  فعلا  گفت:  ای  اژه  محسنی 
بازداشت هستند و بعضی با قرار مناسب 
آزاد شده اند و باید منتظر رسیدگی در 

دادگاه باشیم.

* ورود سازمان بازرسی به تخلف 
فروشگاه رفاه

اینکه  درباره  قضاییه  قوه  سخنگوی 
آیا سازمان بازرسی کل کشور به موضوع 
تخلف فروشگاه رفاه ورود کرده است یا 
نه، گفت: بله سازمان بازرسی وارد شده اما 

نتیجه نهایی گزارش را نمی دانم.

سخنگوی قوه قضائیه اعلام کرد؛

۲ مفسدِ اقتصادی دیگر در انتظارِ اعدام 
اخبــار سرمقاله

یادداشت 

خبــر

وزیر پست، تلگراف و تلفن دولت میرحسین موسوی 
گفت: ملت هیچ گاه علیه منافع کشور و جامعه اقدام 
نمی کند اما امیدوارم مقاومت مردم به تصحیح مدیریت 

بینجامد.
از  برخی  به سخنان  اشاره  با  سید محمد غرضی 
مسئولان در خصوص مشابهت های شرایط امروز ایران با 
شرایط تحریم های زمان جنگ گفت: امروز با استناد به 
برخی صحبت ها برخی به دنبال تفکیک وزارت خانه ها 
هستند که این مساله در زمان جنگ هم صورت گرفت، 

اما موثر واقع نشد.
وی ادامه داد: مشکل ما مدیریت است که هم آن 
زمان خیلی توانمند نشد و هم امروز و مشکل ما در 
دهه 60 هم همین بود که اتفاقات منجر شد که بار بر 
دوش مردم تحمیل شود. در اوایل جنگ و در سال های 
59 و 60 اگر معیار قیمت دلار باشد؛ قیمت آن 30 تا 
35 تومان بود که در اواخر جنگ با افزایش 5 برابری به 
قیمت 150 تومان رسید و در این دوره نیز همان وضع 
پیش آمده و همواره مدیریت است که زیر سوال می رود.

وی افزود: مردم و قاعده جامعه همواره تحمل کرده 

است و صاحبان امتیاز در شرایط بحرانی برای خود 
منبع غیرمنطقی به دست آورده اند.  من این دوره ها 
را این گونه تشریح می کنم که مردم در انقلاب خود 

پایدار هستند.
وزیر پست، تلگراف وتلفن دولت میرحسین موسوی 
گفت: برای مثال در زمان قاجار وقتی روسیه شمال 
کشور و انگلیس جنوب کشور را گرفته بود مردم انقلاب 
مشروطه را به وجود آوردند و در زمانی که متفقین 
کشور را در زمان جنگ دوم جهانی تصرف کردند، من 
شاهد بودم که گاهی نان برای خوردن وجود نداشت، 
مردم ایستادند و نفت را ملی کردند و همینطور در 
دوره های مختلف این مردم بودند که برای کشورشان 

استادگی کردند.
وی در گفت وگو با ایلنا، ادامه داد: مردم کشورشان 
دوره  در  می دهند.  جان  برایش  و  دارند  دوست  را 
در  گاز  شبکه  بود؛  نگران کننده  مردم  وضع  جنگ 
زمان وزارت من شکل گرفت اما کفایت از گرانی و 
تورم نمی کرد. الان هم ظرف کمتر از یک سال نرخ 
ارز از 3000 تومان به 12000 تومان و بالاتر رسیده 

و مردم تحمل می کنند.
غرضی گفت: این درحالی است که گروه های داخلی 
و خارجی به مردم فشار می آورند تا اراده مردم شکننده 
شود. این ملت اما نشان داده اند که توانایی فوق فشارها 
را دارد و اعمال قدرت می کند. این ملت علیه منافع 
کشور و جامعه اقدام نمی کنند و این دوره بسیار راحت تر 
از دهه 60 خواهد گذشت اما امیدوارم مقاومت مردم 
به تصحیح مدیریت بینجامد؛ اگر راه مدیران به قاعده 
جامعه نیست باید تغییر کنند تا مردم رضایت داشته 

باشند.
در  بحران  مدیریت  مولفه های  خصوص  در  وی 
وزارت خانه ها گفت: متاسفانه در زمان جنگ هم خیلی 
مردم چاره ساز شد.  مقاومت  و  نبود  موثر  مدیریت ها 
معمولا مدیریت های دولتی ما بیش از درآمد هزینه 
کردند و به مردم فشار آوردند و این مدیریت ها با این 
عملکرد قادر به کسب رضایت مردم نیستند چراکه 
مدیریت ها زیر سوال هستند. تا این مدیریت ها و روش 
اداره کشور عوض نشود، چه تحریم باشیم و چه تحریم 

نباشیم گرانی بر جامعه تحمیل می شود.

سید محمد غرضی :

روش اداره کشور باید تغییر کند

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: جنگ امروز 
مثل  موضوعاتی  و  است  اقتصادی  جنگ  در  کشور 
FATF ، تحریم ها، بی اثر کردن برنامه های ترامپ، 
شرایط پولی و بانکی امروز از جمله موضوعاتی است که 

باید با چشم منافع ملی به آن نگاه کرد.
و  بر ضرورت وحدت  تاکید  با  محمود میرلوحی 
انسجام میان مسئولین کشور،  اظهار کرد: اولویت ها الان 
دیگر فقط برای یک بخش نیست که بگوییم دولت در 
حال حاضر چه اولویت هایی را باید رعایت کند.وی ادامه 
داد: با توجه به شرایط کنونی و اتفاقاتی که برای کشور 
طی ماه های اخیر رخ داده است، بیش از گذشته میان 

سه قوه نوعی همگرایی و هماهنگی ایجاد شده است.
این فعال سیاسی گفت: در واقع مشکلاتی که در 
کشور است می طلبد تا در حوزه موضوعاتی مثل امنیت، 

تمامیت مرزی، مواجهه با رفتارهای ترامپ، عربستان 
و اسرائیل، مشکلات اقتصاد و تورم همه باهم در یک 
جبهه عمل کنیم.وی افزود: باید امروز همه جناح ها و 
همه قوا با هم هماهنگ باشند تا انتظارات ملی را فراهم 
کنند. باید انتتظارات خاص خود را کنار گذاشته و به 
معنی واقعی کلمه منافع ملی را در نظر گرفت و به آن 
پایبند بود، حتی اگر آن موضوع مورد خوشایند خود 
با  در گفت وگو  نباشد.میرلوحی  و جناح مان  گروه  و 
ایسنا،  گفت: اگر این اصل را قبول کنیم، در می یابیم 
که فضای ملتهبی که با تبلیغات دشمنان ایجاد شده را 
باید به آرامش برسانیم. مدیریت آرامش و روان جامعه 
اولویت امروز است. بحث مسائل اقتصادی در ادامه این 
موضوع قرار دارد.وی ادامه داد: جنگ امروز کشور جنگ 
اقتصادی است، موضوعاتی مثل FATF ، تحریم ها، بی 

اثر کردن برنامه های ترامپ، شرایط پولی و بانکی امروز 
از جمله موضوعاتی است که باید با چشم منافع ملی به 
آن نگاه کرد.این عضو حزب اتحاد ملت گفت: همان طور 
که پیش از این  جریانی بود که می گفت برجام نه، اما 
امروز از خروج آمریکا از برجام ناراحت است ، امروز هم 
می گوید FATF  نه . باید نشست هایی بین دو جناح 
کشور برقرار شود و در مورد این موضوعات اولویت بندی 
و حساسیت زدایی کنیم.وی تشریح کرد: همان طور که 
کشور از اردیبهشت پارسال تا دی  ماه و از دی ماه تا به 
امروز تغییرات شدید و تندی با ایجاد فرکانس حوادث 
دشمن را تجربه کرده است؛ اگر الان دنبال راه حل های 
مشترک نباشیم این حوادث می تواند به نقطه ای برسد 
که فرصت را از همه ما سلب کند و دیگر فرصتی برای 

حل مسائل نداشته باشیم.

میرلوحی فعال سیاسی اصلاح طلب:

به FATF به عنوان یک منفعت ملی نگاه کنید

فرشاد محسن زاده

محمود صادقی*
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معاون وزیر راه: 

شبکهریلیبهشمالغربکشورمتصلشد
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: با تکمیل 98 کیلومتر باقیمانده خط آهن مراغه - ارومیه 
که بیش از 400 میلیارد تومان برای آن هزینه شده است، شبکه ریلی به شمال غرب کشور 

متصل شد.
»خیرالله خادمی« در گفت وگو با خبرنگاران با یادآوری به مزیت های ساخت خط آهن 
مراغه - ارومیه به طول 183 کیلومتر اظهار داشت: اتصال ارومیه به شبکه ریلی کشور و 
افزایش سهم راه آهن در ترانزیت کالا و مسافر از استان آذربایجان غربی، صرفه جویی در 
مصرف انرژی و کاهش آلاینده های زیست محیطی از مهمترین مزیت های راه اندازی این 
خط ریلی در شمال غرب کشور است. به گفته وی، ارزش کنونی هزینه 400 میلیاردی برای 
این پروژه اکنون یک هزار میلیارد تومان برآورد می شود. مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه 
زیربناهای حمل و نقل کشور افزود: بی شک این خط آهن می تواند در رونق اقتصادی 
منطقه و دسترسی کارخانجات، صنایع کشاورزی و دامپروری به شبکه ریلی کشور بسیار 
تاثیرگذار باشد. خادمی ادامه داد: این خط  آهن به گونه ای طراحی و ساخته شده که 
سرعت قطارهای باری حداکثر 120 کیلومتر در ساعت و سرعت قطارهای مسافری به 160 
کیلومتر در ساعت می رسد و سالیانه می تواند 1.5 میلیون تن بار و یک میلیون مسافر 
جابجا کند. وی به اهمیت اتصال پنج مرکز استان کشور به شبکه ریلی اشاره کرد و گفت: 
اتصال شهرهای رشت، تبریز، ارومیه، همدان و کرمانشاه در سال 96 و 97 یکی از اولویت 
های دولت تدبیر و امید بود که اکنون همه عملیات خط آهن مراغه به ارومیه به پایان رسیده 
و آماده افتتاح است. این مقام مسئول یادآور شد: 85 کیلومتر از این مسیر حد فاصل مراغه 
تا مهاباد در سال 1392 به بهره برداری رسید. وی خاطرنشان کرد: ایستگاه ارومیه به عنوان 
یکی از زیباترین ایستگاه های کشور شناخته می شود که در زمینی به مساحت 30 هکتار 
در جنوب شرقی شهرستان ساخته شده و سطح زیربنای کل ساختمان های ایستگاه راه 
آهن ارومیه 16 هزار و 635 متر مربع است.  خادمی درباره وضعیت ایستگاه راه آهن نقده 
نیز گفت: ایستگاه زیبای راه آهن نقده در زمینی به مساحت 15 هکتار حد فاصل ایستگاه 
های ارومیه و مهاباد و براساس معماری بومی و فناوری های جدید ساخته شده و مجموع 

مساحت زیربنای ساختمان های این ایستگاه هفت هزار و 331 متر مربع است. 
خادمی اظهار داشت: طبق موافقتنامه با سازمان برنامه بودجه، برای ساخت 33 پروژه 
باید 10 هزار و 85 کیلومتر خط آهن ساخته شود که اکنون ساخت 3300 کیلومتر آن در 

حال انجام است.

عضو هیات عامل سازمان راهداری:

بهبودایمنیراههاونرختولیدخودرو
متعادلنیست

عضو هیات عامل سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای گفت: ایمنی راه های کشور با 
شیب کم بهبود می یابد اما رشد تولید وسایل نقلیه و ترافیک در کشور شیب بیشتری دارد و 

باید بین آنها تعادل برقرار شود.
»مهران قربانی« افزود: از سال 1386 در 10 سال میزان تلفات رانندگی در کشور از 27 
هزار به 17 هزار نفر کاهش یافت اما نسبت به این حالت، با افزایش تردد وسایل نقلیه در 
محورهای درون و برون شهری روبروییم. قربانی ادامه داد: امسال میزان تلفات رانندگی در 
مقایسه با پارسال با یک شیب کم 1.7 درصد افزایش یافته است و به احتمال زیاد روند آن با 
شیب ملایم صعودی خواهد بود. نماینده تام الاختیار رییس سازمان راهداری در امور ایمنی 
حمل ونقل جاده ای گفت: اقدام ها برای بهبود ایمنی راه های کشور به مرحله سختی 
رسیده و برای ارتقا آن به اعتبارات مناسب و گام های جدیدی نیاز است که با عملکرد ما در 
این بخش نسبت به دهه پیش تفاوت بسیار دارد. قربانی اضافه کرد: برای مقابله با کاهش 
تلفات رانندگی در کشور باید منابع پایداری در اختیار سازمان راهداری و حمل ونقل جاده 
ای قرار گیرد و این یک واقعیت غیرقابل انکار است اما همیشه ملاحظات اقتصادی بر 
مسائل ایمنی راه ها می چربد. »تا زمانی که منابع پایداری برای بهبود ایمنی راه های کشور 
اختصاص نیابد، تلفات رانندگی روند افزایش تا پنج 5 درصدی را تجربه می کند.به گفته 
وی، هوشمندسازی و نصب دوربین های کنترل سرعت در راه های کشور یکی از طرح 
های مهم برای ارتقای ایمنی و کاهش تلفات جاده ای است اما هزینه نصب یک دستگاه 
دوربین کنترل سرعت به حدود یک میلیارد تومان رسیده است و برای نگهداری آن نیز باید 
سالیانه 150 میلیون تومان هزینه شود. لازم به ذکر است، پارسال بیش از یک میلیون و 
700 هزار خودرو سواری و وسایل نقلیه سنگین و اتوبوس در کشور تولید شد. میزان تولید 
انواع خودرو سواری در پنج ماهه نخست امسال 482 هزار و 700 دستگاه بود. همچنین 
در این مدت 23 هزار و 900 دستگاه وانت، یک هزار و 884 دستگاه اتوبوس و مینی بوس، 
پنج هزار و 502 دستگاه کامیون کشنده، 109 دستگاه کمباین و پنج هزار و 907 دستگاه 

تراکتور در کشور تولید شد.

مدیرکل بازسازی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی خبرداد
ساختبیشاز18هزارواحدمسکونیزلزلهزده

قصرشیرین - ایرنا - مدیرکل بازسازی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، از پایان عملیات 
ساخت 18 هزار و 500 واحد مسکونی تخریب شده ناشی از زلزله 7.3 ریشتری 21 آبان 

96 در مناطق زلزله زده استان کرمانشاه خبر داد.
مجید جودی افزود: پیش بینی می شود تا پایان امسال در مجموع 25 هزار واحد بازسازی 
شده روستایی در مناطق زلزله زده استان کرمانشاه مورد بهره برداری قرار گیرد. وی اظهار 
داشت: براثر زلزله 7.3 دهم ریشتری آبان ماه سال گذشته در استان کرمانشاه 12 هزار و 
700 واحد مسکونی روستایی و 10 هزار واحد شهری تخریب شد و بیش از هفت هزار و 
300 واحد مسکونی روستایی بافت فرسوده که در خطر آسیب زلزله قرار داشتند نیز در زمره 
عملیات بازسازی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی قرار گرفت. مدیرکل بازسازی بنیاد مسکن 
انقلاب اسلامی گفت: برای ساخت هر واحد مسکونی شهری و پیلوت به تفکیک 60 
میلیون تومان تسهیلات و 13 میلیون تومان بلاعوض و برای هر واحد روستایی 35 میلیون 
تومان تسهیلات و 12 میلیون تومان بلاعوض به مردم آسیب دیده پرداخت شده است. 
جودی افزود: توزیع 138 هزار تن سیمان ، آواربرداری، نظارت ، نقشه برداری و صدور پروانه 
برای بازسازی واحدهای شهری و روستایی در مناطق زلزله زده توسط بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی به صورت رایگان صورت گرفته است. وی همچنین از توزیع 56 هزار تن آهن آلات 
در مناطق زلزله زده خبر داد و گفت: هم اکنون پیشرفت فیزیکی بازسازی واحدهای مناطق 
شهری 55 درصد است. وی ادامه داد: از مجموع واحدهای مسکونی شهری در دست 
ساخت، 75 درصد در مرحله اسکلت بندی و 40 درصد سقف گذاری است از این رو پیش 
بینی می شود در نیمه اول سال آینده شهر سرپل ذهاب احیا شود. مدیرکل بازسازی بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی اظهار داشت: از مجموع 59 هزار واحد تعمیری نیز تعمیرات 54 
هزار واحد پایان یافته و مابقی در دست اقدام است. وی تاکید کرد: مردم نگران نباشند تا 
پایان بازسازی همراه آنها خواهیم بود و طبق تعهد و برنامه ریزی خود عمل خواهیم کرد و 
در این میان مشارکت و همکاری مردم شرط پیشرفت کار است.   زمین لرزه 7.3 ریشتری 
21 آبان 96 در 11 کیلومتری بخش ازگله، 32 کیلومتری شهرستان سرپل ذهاب در غرب 
کرمانشاه 620 کشته و 12 هزار و 386 مصدوم داشت. این زلزله به 9 شهرستان و یک هزار و 
932 روستای استان کرمانشاه خسارت وارد کرد و براساس ارزیابی های صورت گرفته 103 

هزار واحد مسکونی شهری و روستایی نیز آسیب کلی و جزئی دیده است.
 

شاخص بهای تولیدکننده در هفت ماهه امسال نشان می دهد 

صنعت،میداندارتورمتولید
نگاهی به شاخص بهای تولیدکننده در هفت ماهه امسال نشان می دهد که بخش 
ساخت )صنعت( بیشترین میزان تورم را در این مدت پشت سر گذاشته به گونه ای که در 

پایان مهرماه امسال 82.1 درصد در مقایسه با ماه مشابه پارسال رسیده است.
شاخص بهای تولیدکننده در علم اقتصاد یک شاخص پیش نگرانه به شمار می رود که 
روند تغییرات قیمت ها را از دیدگاه تولیدکننده و خریدار در بخش های مختلف اقتصادی 
)کشاورزی، صنعت و خدمات( نشان می دهد؛ این شاخص می تواند به عنوان یک شاخص 

پیش نگر برای اطلاع زودهنگام از روند تورم به کار برده شود.
مروری بر نرخ تورم تولید در بخش های مختلف اقتصادی که بانک مرکزی محاسبه می 
کند، می تواند آینده حرکت نرخ تورم در بخش مصرف را ترسیم کند؛ نگاهی به شاخص 
بهای تولیدکننده در فصل بهار نشان می دهد این شاخص در ماه های فروردین، اردیبهشت 
و خرداد به ترتیب 12.7 درصد، 14.8 درصد و 16.9 درصد نسبت به ماه مشابه سال 
پیش رشد یافته است. نکته قابل تامل اینکه در هر سه ماه یاد شده نرخ تورم در گروه 
ساخت )صنعت( بالاتر از متوسط نرخ تورم یاد شده بوده یعنی در فروردین 15.4 درصد، 
در اردیبهشت 18.6 درصد و خرداد 21.2 درصد بوده است. در فصل تابستان نیز این 
رویه تداوم یافته، برای نمونه با اینکه میانگین نرخ تورم تولید در یکسال منتهی به تیرماه 
27.8 درصد بوده اما در گروه ساخت 37.9 درصد گزارش شده است؛ در مردادماه با 
وجود ثبت تورم 33.8 درصدی بخش تولید، این شاخص در بخش ساخت به 45.2 درصد 
و در شهریورماه به 61.1 درصد رسیده است در حالی که متوسط نرخ تورم تولید در این ماه 
44.4 درصد بود. نگاهی به آمار نخستین ماه فصل پاییز که به تازگی منتشر شده نیز نشان 
می دهد تورم تولیدکننده در بخش ساخت به 82.1 درصد رسیده در حالی که میانگین این 
شاخص در ماه یاد شده 59 درصد بوده است. یکی دیگر از گروه های اصلی که در هفت 
ماهه امسال با افزایش قابل تامل نرخ تورم تولید روبرو شده ، گروه »کشاورزی، جنگلداری و 
ماهیگیری« است؛ این گروه در فروردین ماه با ثبت نرخ 13.2 درصد و در اردیبهشت ماه با 
16.2 درصد بالاتر از میانگین نرخ تورم قرار داشت اما در خرداد با تورم 11.9 درصد، تیر با 
21.2 درصد، مرداد با 26.3 درصد و شهریور با 37 درصد به پایین تر از میانگین نرخ تورم 
تولید رسید و در مهرماه نیز با 48.5 درصد تورم باز هم نرخی کمتر از میانگین تورم داشت.
گروه سومی که در زمینه افزایش نرخ تورم تولید پیشتاز بوده، »حمل و نقل و انبارداری« 
است؛ که در ماه های فروردین تا خرداد به ترتیب هفت درصد، 6.9 درصد و 15.1 درصد 
تورم را پشت سر گذاشت اما در تابستان نرخ آن شتاب گرفت به شکلی که به 23.3 درصد 
در تیر، 31.3 درصد در مرداد و 36.5 درصد در شهریورماه رسید و در مهرماه تورم 50.4 

درصدی را ثبت کرد.

وزیر امور اقتصادی و دارایی ضمن اعلام اینکه هیچ قراری برای افزایش قیمت 
حامل های انرژی نگذاشته ایم، گفت: از ظرفیت مالیات ها در کشور به طور کامل 
استفاده نمی شود؛ لذا باید سهم مالیات را در اقتصاد از هفت به 10 درصد برسانیم. 
همچنین بسته های حمایتی هم که تا پایان آبان ماه اجرایی می شوند، دغدغه مان 

این است که شئون مردم حفظ شود.
فرهاد دژپسند با بیان اینکه بیشتر تحریم های چند جانبه را پشت سر گذاشته ایم 
و تحریم های ظالمانه فعلی جای نگرانی ندارد، اظهار کرد: اول باید بدانیم تحریم ها 
با ما چه می کنند. تحریم ها می خواهد مردم را از دولت بریده و ناامیدی میان ملت 
ایجاد کند. تحریم ها می خواهد ورودی های کشور را مسدود کند، به این خاطر است 

که تحریم نفتی و مشتقات آن جدی گرفته می شود.
دژپسند با بیان اینکه اگر مردم احساس کنند که با حاکمیت هستند، بخشی از 
گام های لازم برداشته شده است، اضافه کرد: اما اینکه چگونه باید این حس در مردم 
پدید آید؛ حاکمیت باید در رفتارش ثابت کند که هدفی جز افزایش رفاه مردم ندارد و 
آرامش و آسایش مردم را در اولویت قرار داده است. اگر رقابت ها را برای انتخابات نگه 

داریم و پس از انتخابات رفاقت کنیم گامی مهم در این راستا برداریم.
وی که شب گذشته در یک برنامه تلویزیونی سخن می گفت، با بیان اینکه بعد از 
تامین منابع و ایجاد آسایش باید به داشته هایمان توجه کنیم، گفت: باید دارایی های 

توانسته ایم  منظور  این  به  تحریم.  شرایط  از  خروج  برای  کنیم  اهرمی  را  دولت 
محاسبه ای دقیق از دارایی های دولت تهیه کنیم.

دارایی های دولت 7000 هزار میلیارد تومان است 
دژپسند همچنین با تاکید بر اینکه در حال حاضر دارایی های دولت حدود 7000 
هزار میلیارد تومان است، گفت: این دارایی ها اعم از مستغلات و اماکن است که 
20 درصد این رقم حدود 1440 هزار میلیارد تومان خواهد بود و همین مبلغ برای 
ایجاد اهرم محرک اقتصادی کافی است. این رقم می تواند به گونه های مختلفی وارد 
اقتصاد کشور شود یا به فروش برسد یا نیازمندی های برخی شرکت ها به املاک را 

تامین کند.
او واگذاری شرکت های دولتی را از دیگر اقدامات موثر در ایجاد تحرک اقتصادی 
ارزیابی کرد و گفت: البته موانع اجتماعی و فرهنگی بسیاری سر راه این طرح وجود 
دارد. ما نمی خواهیم در راستای کوچک سازی دولت، بحران های بیکاری ایجاد 
کنیم بلکه هدف ما تنوع بخشی به نیروی کار توسط آموزش های فنی و حرفه ای 
خواهد بود آن هم در جهت افزایش سود و منافع شرکت های خصوصی سازی شده 

واقعی است.
وزیر امور اقتصادی و دارایی همچنین درباره تورم و عوامل وابسته آن هم اظهار کرد: 
گاهی اوقات به دلیل افزایش نرخ ارز و مشکل در تامین مواد اولیه، تورم ناشی از فشار 
هزینه ها حاصل می شود. برخی مواقع هم بی اعتمادی به آینده می تواند انتظارات را 

بالا ببرد که تقاضا افزایش می یابد و در نهایت تورم بالا خواهد رفت.
دژ پسند با بیان اینکه در دولت یازدهم و دوازدهم تورم به خوبی کنترل شده است، 
ادامه داد: می توان علت آن را کنترل انتظارات بیان کرد. یعنی من به عنوان خریدار 
امید داشته ام که در آینده کالا و خدمات ارزان تر خواهد شد یا اطمینان داشته ام که 
گران تر نمی شود. پس شتابی برای خرید نداشته ام. اگر این احساس دوباره احیاء 
شود می تواند به شرایط اقتصادی کشور کمک بسیار کند ولی دشمن نمی خواهد 

چنین اتفاقی رخ دهد.
بازار سرمایه باید جایگزین بازار پول شود

وی در ادامه درباره بازارهای مالی هم اظهار کرد: بازار پول نباید این قدر نقش 
داشته باشد، بلکه باید بازار سرمایه جایگزین آن شود. در دو سال اخیر بازار سرمایه با 

توجه به شرایط، خود را سر پا نگه داشته است.
وزیر امور اقتصادی و دارایی بر عمق دهی به بازار سرمایه هم تاکید کرد و گفت: نرخ 
سود باید مثبت باشد و زمانی که تورم یک رقمی شد نرخ سود نیز باید عکس العمل 

نشان می داد.
دژپسند با تاکید بر ضرورت اصلاح نظام بانکی بیان کرد: برنامه باید به گونه ای 
طراحی شود که مجریان با علاقه آن را اجرا کنند. البته در میان مدیران بانک ها این 
علاقه وجود دارد و هر بانکی برنامه مشخصی دهد تا با پایش آن، برنامه اجرایی شود.

اصلاح نظام بانکی از هفته قبل آغاز شده است
دژپسند با اشاره به اینکه بانک ها از بابت بالا بودن میزان مطالبات شان دچار 

مشکل هستند، گفت: اصلاح نظام بانکی را از هفته پیش آغاز کرده ایم.

وزیر امور اقتصادی و دارایی در پاسخ به اینکه آیا حدود 110 هزار میلیارد تومان از 
مطالبات بانکی در اختیار هشت نفر است؟ گفت: در اعداد تأمل و بر اساس تعاریف 

آنها را بررسی می کنم.
وزیر اقتصاد با بیان اینکه بدهی دولت به نظام بانکی ادعایی است که بانک ها آن 
را مطرح می کنند و ما نمی توانیم تا زمانی که این ادعا حسابرسی نشده باشد آن 
را بپذیریم، ادامه داد: باید با مردم صادق باشیم و مباحث را شفاف بگوییم، چراکه 
شفافیت راهکار مبارزه با فساد است. از کسی که افشاگری آن منتهی به صدور حکم 

می شود باید قدردانی کرد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی تاکید کرد: اگر می خواهیم با فساد بجنگیم باید 
کارها الکترونیکی شود و از اقتصاد مقاوم به سمت اقتصاد هوشمند برویم و آن را 

الکترونیکی کنیم.
فساد گسترده و شبکه ای داریم

او در پاسخ به این سوال که آیا فساد سازمان یافته در کشور وجود دارد؟ گفت: فساد 
سازمان یافته تعریف دارد. اگر منظور فساد از صدر تا ذیل باشد چنین فسادی وجود 

ندارد اما اگر منظور فساد گسترده و شبکه ای است چنین فسادی داریم.
وزیر امور اقتصادی و دارایی با اشاره به مقاومت برخی دستگاه ها برای پیوستن به 
شبکه الکترونیکی گفت: نباید از الکترونیکی کردن اقتصاد عقب نشینی کنیم. در 
این شرایط افزایش مالیات ها توجیهی ندارد و بهتر است درباره کاهش آن مطالعه 

شود، در حال حاضر به هیچ وجه افزایش نرخ مالیات ها مطرح نیست.
 او با تاکید بر اینکه از ظرفیت مالیات ها به طور کامل استفاده نمی کنیم، گفت: 
سهم مالیات در اقتصاد کشور هفت درصد است که باید آن را به 10 درصد برسانیم. 
در چند سال اخیر بخش مالیات عملکرد خوبی داشته است اما باید راه های فرار 
و اجتناب از مالیات بسته شود. شناسایی پایه های جدید مالیاتی و لغو برخی 
معافیت ها موجب افزایش درآمد مالیاتی می شود. مالیات ها باید بدون فشار بر مردم 
و مالیات دهندگان افزایش پیدا کند. دژپسند با تاکید بر اینکه مالیات نباید فقط ابزار 
درآمد دولت باشد، اضافه کرد: مالیات ابزاری برای آرایش فعالیت های اقتصادی و 

زدودن فعالیت های مخرب در این بخش است.
نرخ مالیات نباید تولید را کور کند

وی همچنین ضمن اعلام موافقت با مالیات بر عایدی سرمایه، اظهار کرد: نرخ 
مالیات نباید تولید را کور کند و سرمایه ها را فراری دهد. دژپسند درباره احتمال 
افزایش قیمت حامل های انرژی هم اظهار کرد: تاکنون هیچ قراری در این زمینه 
گذاشته نشده است. مراکز پژوهشی بسته هایی را ارائه داده اند که این بسته ها 
درحال بررسی است و تاکنون هیچ تصمیمی گرفته نشده است. به گفته وزیر 
اقتصاد، با توجه به اینکه بنزین یکی از اصلی ترین بخش های هدر رفت منابع ملی 
کشور است و این موضوع مورد توجه بسیاری از کارشناسان قرار دارد، تعیین قیمت 
سوخت، فرآیندی را طی می کند تا نرخ عادلانه ای داشته باشد.وی همچنین درباره 
بسته های حمایتی هم با بیان اینکه بسته ها تا پایان آبان ماه اجرایی می شوند، اظهار 

کرد: دغدغه ما این است که شئون مردم حفظ شود. 

وزیر اقتصاد:

حاملهایانرژیگراننمیشود

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه آقای حسن متقیان طی سند وکالتنامه 4027 مورخ 1397/1/21 دفترخانه 
111 قم با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته سند مالکیت ششدانگ پلاک  
10102 اصلی – واقع در  بخش ثبت یک قم که در صفحه 41 دفتر 54 ذیل ثبت 5108  بنام 
اقای عباس حاج علینقی فرزند محمد تقی  سند مالکیت به شماره مسلسل 11017 صادر 
و تسلیم شده است. سپس طی سند انتقال قطعی 13092 مورخ دفترخانه 2 قم دو دانگ 
مشاع از ششدانگ پلاک فوق به آقای رضا حاجی علینقی فرزند عباس منتقل شده است 
و سند مالکیت به شماره 11025 بنام ایشان صادر و تسلیم شده است. سپس یکدانگ از 
طرف رضا حاجی علینقی به تقی حاجی علینقی طی سند قطعی منتقل شده است. سپس 
از طرف ایشان )ورثه و وکیل آقای رضا حاجی علینقی( اعلام گردیده است.سند مالکیت 
یکدانگ مشاع از ششدانگ مزبور به علت بی احتیاطی مفقود شده است، لذا مراتب طبق 
تبصره 1 از ماده 120 آئین نامه قانون در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا" به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ تا 
مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدورسند مالکیت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 16783( 
محمدرضا ادیبان
رئیس ثبت منطقه یک قم

----------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای علی حسین باقری با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته سند مالکیت 
دفترچه ای ششدانگ پلاک 2337/4/10 اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم در صفحه 17 
دفتر 337 ذیل ثبت 58514 بشماره سریال 036509 بنام علی حسین باقری صادره و 
تسلیم شده که نامبرده اعلام داشته سند مالکیت در اثر سهل انگاری مفقود گردیده، لذا 
مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند 
مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا" به این اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت 

به صدورسند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. ) م الف 16782(
مرتضی نورانی آرانی
رئیس ثبت منطقه دو قم

----------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای محمد مسعود مقتصدی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته سند 
مالکیت مربوط به پلاک 10657/24 واقع در بخش یک ثبت قم ذیل ثبت 25688 در صفحه 
262 دفتر 184 ثبت و سند بنام سید شهاب الدین اشراقی صادر و مع الواسطه طی سند 
انتقال 34675 مورخه 54/8/22 به آقای تقی مقتصدی قمی منتقل گردیده و به علت سهل 
انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده اند. لذا مراتب باستناد 
تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با 
مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا" به این اداره اعلام و ارسال و رسید 
اخذ تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدورسند 

مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ ) م الف 16781(
محمدرضا ادیبان
رئیس ثبت منطقه یک قم

----------------------------------
آگهی تعویض سند مالکیت

نظر به اینکه آقایان احمد احمدی و ابوالفضل اصغری و محمد مهدی جهانگیر و مجید 
متقیان نژاد  با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته اند سند مالکیت ششدانگ ) 
هر یک نسبت به 1/5 دانگ از 6 دانگ( پلاک ثبتی 11693/1013 اصلی در بخش 1 ثبت 
قم که در دفاتر 836 و 840 صفحات 366 و 363 و 60 و 369 طی اسناد چاپی 057561 
و 057558 و 057559 و 057560 بنام ایشان ثبت گردیده که به علت خروج بدون مهر و 
امضاء اسناد مالکیت مزبور فاقد اثر گردیده است، لذا به استناد تبصره یک ماده 120 آئین 
نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی 

ظرف مدت 10 روز کتبا" به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ تا مورد رسیدگی قرار گیرد. 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدورسند مالکیت المثنی برابر مقررات 

اقدام خواهد شد./ ) م الف 16780(
محمدرضا ادیبان
رئیس ثبت منطقه یک قم

----------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای رحمت اله شریفی فرزند علی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته 
سند مالکیت مربوط به پلاک 1/431/3361  اصلی در بخش 4 ثبت قم ذیل ثبت 66649 
در صفحه 228 دفتر 72 ثبت و سند صادره 12418 الف 85 به علت سهل انگاری مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده اند. لذا مراتب باستناد تبصره یک 
اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا" به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ تا 
مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدورسند مالکیت 

المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ ) م الف 16779(
محمدرضا ادیبان
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

----------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم عفت مرتضوی با ارائه دو برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته سند مالکیت 
تکبرگی نیم دانگ مشاع از ششدانگ پلاک 1678/7 اصلی - واقع در بخش دو ثبت قم در 
دفتر الکترونیکی 139505330002003115 بشماره سریال 177770 ب 94 بنام عفت 
مرتضوی صادره و تسلیم شده که نامبرده اعلام داشته سند مالکیت در اثر جابجایی مفقود 
گردیده ، لذا مراتب باستناد تبصره یک از ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ 
ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله 
باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا" به این اداره 
اعلام و ارسال و رسید اخذ تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت 

مقرر نسبت به صدورسند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد./ ) م الف 16778(
مرتضی نورانی آرانی
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم  

----------------------------------
آگهی مزایده

مربوط  قم   1 بخش  اصلی   10251/2063 ثبتی  پلاک  ششدانگ  مزایده  آگهی 
اجرائی  پرونده  موجب   139404030011000462 کلاسه  اجرائی  پرونده  به 
شعبه  سپه  بانک   : له   ،  9400498 بایگانی  شماره  )به   139404030011000462
امام خمینی )ره( قم، بر علیه آقای مجید زینلی )وام گیرنده( مستند سند رهنی 1992 
مورخ 1390/5/4 تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 81 قم ششدانگ پلاک ثبتی 
10251/2063 اصلی بخش 1 قم که به صورت دو سند سه دانگ )1( : سه دانگ مشاع 
از ششدانگ متعلق به خانم ربابه ابوذری ثبت شده در صفحه 195 دفتر 381 ذیل شماره 
61149 ، و 2( : سه دانگ مشاع از ششدانگ متعلق به آقای جعفر پیراه ثبت شده در صفحه 
195 در دفتر 381 ذیل شماره 61149-  به نشانی: قم- فرهنگیان 2 – شکوفه 7- پلاک 13 

از طریق مزایده به فروش می رسد: 
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک ثبتی 1025/2063 اصلی به مساحت 180 مترمربع : 

شمالا:  بطول 9 متر درب و دیوار به شارع 8 متری 
شرقا : بطول 20 متر دیوار به دیوار پلاک 2064 اصلی 
جنوبا : بطول 9 متر دیوار به دیوار پلاک 2019 اصلی 

غربا : بطول 20 متر دیوار به پلاک 2062 اصلی 
حقوق ارتفاقی : ندارد

بیمه : ندارد
مشخصات عمومی ملک :

ملک مذکور ساختمانی است در دو طبقه زیرزمین و همکف با دیوار باربر آجری، ستون فلزی 
در وسط و سقف طاق ضربی، همکف شامل پارکینگ، دو اتاق، سالن پذیرایی، آشپزخانه ، 
توالت و حمام مجزا. کف سرامیک، بدنه و سقف سفید کاری، کف آشپزخانه سرامیک، بدنه 
کاشی با کابینت MDF  ، کف سرویس های های بهداشتی سرامیک، بدنه کاشی. زیرزمین 

شامل سالن، اتاق، آشپزخانه و سرویس کامل بهداشتی. کف سالن موزائیک، بدنه 1/1 متر 
سنگ ، مابقی و سقف سفیدکاری و رنگکاری، کابینت آشپزخانه زیرزمین فلزی، درهای 
داخلی چوبی با چارچوب فلزی، در و پنجره های بیرونی فلزی، راه پله سنگ، بدنه رنگکاری، 
کف پارکینگ موزائیک ، بدنه و سقف رنگکاری، کف حیاط موزائیک، بدنه آجری گری )بدون 
نما( توالت داخل حیاط با در آلومینیمی، سرمایش ساختمان کولر آبی، گرمایش ساختمان 
بخاری گازی و شومینه، نمای بیرونی ساختمان آجر قرمز، انشعابات نیز شامل دو کنتور برق، 

یک کنتور آب و یک کنتور گاز و ملک دارای 252 مترمربع اعیانی می باشد.
کارشناس رسمی دادگستری با عنایت به مراتب فوق، موقعیت ملک، کمیت و کیفیت و در 
نظر گرفتن سایر عوامل تاثیرگذار، به نظر ملک مذکور به شرح ذیل برآورد و ارزیابی می گردد: 
1- عرصه 180 مترمربع به طور متوسط از قرار هر مترمربع 22/500/000 ریال ..........

جمعا به مبلغ 4/050/000/000 ریال 
2- اعیانی زیرزمین 252 مترمربع بطور متوسط از قرار هر مترمربع 5/500/000 ریال 

.........جمعا به مبلغ  1/386/000/000 ریال 
جمعا   ..................................................... و   سازی  حیاط  انشعابات،   -3

150/000/000 ریال 
جمع کل ارزیابی ملک مبلغ 5/586/000/000 ریال معادل پنج میلیارد و پانصد و هشتاد 

و شش میلیون ریال می باشد.
جمع کل ارزیابی ملک مبلغ 5/586/000/000  ریال معادل پنج میلیارد و پانصد و هشتاد 

و شش میلیون ریال می باشد.
مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 روز چهارشنبه مورخه 1397/9/7 در اداره 
اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7 – طبقه فوقانی اداره 
ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود. مزایده از 
مبلغ پایه 5/586/000/000 ریال معادل ) پنج میلیارد و پانصد و هشتاد و شش میلیون 

ریال( شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد.
حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در 
ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ 
حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود 
. خریداران می بایست مبلغ پایه را به عنوان سپرده شرکت در مزایده طی چک بین بانکی یا 
چک تضمین شده همراه خود به اداره اجرای اسناد رسمی قم ارائه نمایند و در صورت توافق 
بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد 
شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با روز تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد 
از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات 

وصول خواهد شد. 
ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری می 
باشد. )م الف 16800(
اداره اجرای اسناد رسمی قم 

----------------------------------
اگهی موضوع ماده 3قانون و ماده13ایین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
اول/دوم  139760316001003732مورخ1397.08.02هیات  شماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی میثم 
یاری فرزند کیومرث بشماره شناسنامه 5960004410صادره از کرمانشاه درشش دانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 59.34مترمربع پلاک 6فرعی 145 مفروز و مجزی شده واقع در 
کرناچی خریداری از مالک رسمی علی عسگرفدایی محرزگردیده است.لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15روز اگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین اگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند.بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول:1397/08/21
تاریخ انتشار نوبت دوم:1397/09/07
جعفر نظری
رییس ثبت اسناد و املاک

یک کارشناس حوزه نفت و انرژی درباره تاثیر تحریم ها بر اقتصاد 
ایران و امکان بهتر شدن وضعیت اقتصاد کشور گفت: این مساله 
بستگی به سیاست های داخلی دارد زیرا در اقتصاد ایران مولفه 

های فراوانی دخیل هستند. 
محمدعلی خطیبی با بیان این مطلب افزود: فروش نفت یکی 
از مولفه های موثر در اقتصاد ایران است اما تنها عامل محسوب 

نمی شود. 
نیز وجود دارد که شاید بسیار  ادامه داد: عوامل دیگری  وی 
مهم تر از تحریم های نفتی باشد. وی گفت: این مساله در اصل به 
سیاست های اقتصادی دولت برمی گردد تا بتواند روزهای خوبی 

را برای مردم و کشور رقم بزند. 
بتواند  باید  کار دولت  این  با  خطیبی تصریح کرد: همچنین 
وابستگی های خود را به درآمدهای نفتی کاهش دهد این مساله 

نیز معطوف به سیاست های دولت است. 
تا  هستیم  بیرونی  عوامل  دنبال  به  همواره  کرد:  تاکید  وی 
مشکلات را متوجه آنها کنیم اما باید گفت عوامل بیرونی موثر است 

در عین اینکه نباید از عوامل داخلی نیز غفلت کرد. 
این کارشناس حوزه نفت و انرژی گفت: عوامل داخلی مانند 
سیاست های اقتصادی موثرند برای نمونه یکی از این عوامل 
وابستگی های ما به درآمدهای نفتی است که در 40سال گذشته 
بارها بر لزوم قطع وابستگی سخن گفته شده در حالی که اگر هر 

سال 2درصد از این وابستگی کم شده بود اکنون شاهد کاهش 
80درصدی وابستگی به درآمدهای نفتی بودیم.

خارجی  عامل  توان  نمی  را  مساله  این  کرد:  بیان  خطیبی 
محسوب کرد و نیازمند عزم داخلی هستیم تا از پتانسیل های 

داخلی استفاده کنیم و وابستگی به درآمدهای نفتی را کم کنیم. 
وی افزود: جدی نبودن در سیاست های درستی است که همه 
هم قبول دارند و کسی نیست مخالف این مساله باشد اما باید 

پرسید چرا این اتفاق نمی افتد زیرا جدیت لازم را نداریم. 
خطیبی تاکید کرد: کل دولت هایی که تاکنون زمام امور را داشته 
اند در راه قطع و کاهش وابستگی به درآمدهای نفتی جدی نبوده 
اند.  وی ادامه داد:  اگر برنامه ریزی داخلی، جدی و درست باشد 
و به سمت ظرفیت های غیرنفتی داخلی حرکت کنیم و وابستگی 
کشور را به درآمدهای نفتی کم کنیم اصلا دشمن به فکر تحریم 
نفت و ضربه زدن از این طریق نمی افتد تا ما را تحت فشار قرار 
دهد. وی تصریح کرد: باید به چنین مسایل داخلی بیشتر توجه 

کنیم. 
این کارشناس حوزه نفت و انرژی درمورد اینکه آیا در عملکرد 
دولت جدیت برای حل این موارد مشاهده می شود یا خیر؛ گفت: 
متاسفانه بعد از برجام وابستگی به درآمدهای نفتی بیشتر شد در 
حالی که بر اساس قول و قرارها باید هر سال از میزان وابستگی 

کاسته می شد که این اتفاق نیافتاد. 

وی ادامه داد: قبل از برجام وابستگی به درآمدهای نفتی به 
پیدا می کرد میزان  ادامه  این روند  اگر  و  بود  30درصد رسیده 
وابستگی به درآمدهای نفتی کم می شد اما پس از برجام متاسفانه 
دوباره وابستگی ها بیشتر شد و همین مساله سبب شد تا دشمن 

طمع کند و از همین نقطه به ما ضربه بزند. 

تا  است  لازم  تری  جدی  عزم  کرد:  نشان  خاطر  خطیبی 
وابستگی ها را به حداقل میزان ممکن برسانیم و این به معنای 
عدم فروش نفت نیست بلکه کسب درآمدها را بیشتر به سمت 
بخش های سرمایه گذاری ببریم و هزینه های جاری را با درآمدهای 

نفتی مرتبط نکنیم. 

ضرورت کاهش وابستگی به درآمد نفت

پاشنهآشیلاقتصادایرانچیست؟
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یک بازی و چند دستاورد

بازی فینال لیگ قهرمانان آسیا به اتمام رسید، هر چند که در پایان این بازی تیم ژاپنی 
با جام قهرمانی این رقابت ها تهران را ترک کرد اما برگزاری این دیدار در تهران، پیام هایی 

به همراه داشت که قابل تامل و البته شایسته تقدیر است.
قرعه مراحل یک چهارم نهایی که اعلام شد کسی انتظار نداشت پرسپولیس با گذر 
از الدحیل برای بار دوم گام در مرحله نیمه نهایی بگذارد اما رویایی این تیم به واقعیت 
تبدیل شد و تیمی با پنجره های بسته از نقل و انتقالات و بازیکنانی که به تیم های دیگر 
رفتند با کمترین ستاره های ممکن توانست نه تنها الدحیل بلکه السد را با ژاوی و ژاوی 

ها از پیش رو بردارد.
پرسپولیس فینالیست شد و بر اساس اعلام کنفدراسیون آسیا باید بازی برگشت این 
مرحله و اهدای جام در ایران باشد. تماشاگران بی صبرانه منتظر بودند و بدون توجه به 
نتیجه بازی رفت در کشور ژاپن، دیدار تیم محبوب خود را با یکصد هزار نفر در آزادی به 
نظاره نشستند. جایی که میهمانان خارجی از این حضور شگفت زده شده و »جیانی 
اینفانتینو« رییس فدراسیون بین المللی فوتبال )فیفا( در تمجید این خیل تماشاگر 
اعلام کرد اروپا نظیر این تماشاگران را ندارد. تماشاگرانی که در طول 90 دقیقه بازی فقط 
تیم محبوب خود را تشویق کردند و در پایان نیز به رسم سپاسگزاری، به احترام تیم خود 

ایستادند و تلاش های شاگردان سخت کوش برانکو را ستودند. 
»خواستن توانستن است«، این را می شود در بازی روز گذشته و برگزاری مراسم اهدای 
جام در ورزشگاه آزادی به خوبی ملاحظه کرد. شب گذشته نشان دادیم اگر بخواهیم می 
توانیم بهترین باشیم، نظم را به خوبی می شناسیم و در بالاترین سطح حرفه ای فوتبال 
دنیا، جشن اهدای کاپ به تیم قهرمان را بدون هیچ مشکلی برگزار کردیم؛ در این جشن 
برخلاف قهرمانی های لیگ برتر و جام حذفی دیگر از مسوولان سفارش شده یا آقازاده 
های عاشق دوربین و قاب تصویر خبری نبود، آنچه بود نظم در سطح جهانی بود و همه 

چیز سرجای خودش بود و این بیشتر شبیه یک رویا بود تا واقعیت. 
حضور بانوان علاقه مند به فوتبال در ورزشگاه آزادی نقطه قوت دیگر بازی فینال لیگ 
قهرمانان آسیا بود. هر چند برخی ها اعتقاد دارند این حضور گزینشی بوده اما گامی بلند 
برای عبور از یک مانع بلند است. دیروز علاقه مندان به ورزش و البته سیاسیون و آنهایی 
که دستی بر آتش دارند دیدند حضور دختران و زنان در ورزشگاه نه تنها یک تهدید نیست، 

بلکه فرصتی است برای نشان دادن ظرفیت هایی که از آنها بی خبریم. 
فینال لیگ قهرمانان آسیا هر چند که برای تیم ایرانی جامی به همراه نداشت اما رسانه 
ای بود برای نمایش فرهنگ ایرانی، فرهنگی که برخلاف بسیاری از شانتاژهای رسانه 
ای خارج از کشور نماد خشونت و رفتارهای خشونت آمیز نیست و چنین فرصت هایی 

غنیمت است و ارزشی بیش از طلا دارد.
بله فینالیست شدن پرسپولیس تهران با اندک امکانات هر چند پایانی رویایی و شیرین 
برای این تیم نداشت، اما مسوولان ورزشی و بسیاری از کارگزاران ایران را به این باور رساند 
که می شود از کمترین امکانات لازم فرصت های بی شماری ساخت و این الگو حتی 
سیاسیون را درگیر می کند و این یعنی یک ظرفیت که نشان دادیم به این فهم و درک 

رسیدیم که از فرصت ها هر چند اندک، به بهترین شکل بهره ببریم.

کابوس بزرگ برای پرسپولیس

 انصاری تا پایان سال نیست!
نمی  سال  پایان  تا  پرسپولیس  مدافع 
تواند برای این تیم بازی کند تا کادرفنی و 
هواداران این تیم با کابوس دیگری روبرو 

شوند.
محمد انصاری در جریان دیدار برگشت 
فینال لیگ قهرمانان آسیا بین تیم های 
فوتبال پرسپولیس و کاشیماآنتلرز ژاپن که 
پایان رسید دچار  به  بدون گل  با تساوی 
سرخپوشان  کادرفنی  تا  شد  مصدومیت 

مجبور به تعویض او شوند.
پایان بازی به  مدافع پرسپولیس که در 
تا از زانوی مصدوم خود  بیمارستان رفت 
MRI بگیرد نخواهد توانست این تیم را در 
ادامه بازی های لیگ برتر فوتبال همراهی 

کند.
از قرار معلوم انصاری حداقل تا پایان سال 

نمی تواند برای سرخپوشان بازی کند تا بدین ترتیب شانس حضور مجدد در تیم ملی 
فوتبال را برای حضور در جام ملت های آسیا از دست بدهد. کابوسی تازه برای کادرفنی و 

هواداران این تیم که یکی از بازیکنان اصلی خود را در اختیار ندارد.
معاینات اولیه از زانوی مصدوم انصاری نشان از این موضوع دارد اما باز هم قرار است 
این بازیکن صبح  امروزمجددا مورد معاینه پزشک متخصص قرار گیرد تا مدت زمان دقیق 

دوری اش از بازی های پرسپولیس مشخص شود.

استقلال برای نیم فصل به خانه تکانی نیاز دارد

فرشاد فلاحت زاده : شفر نباید تغییر کند
پیشکسوت آبی پوشان گفت: اگر مدیران باشگاه استقلال فکر اساسی به حال شرایط 

تیم نکنند، رسما تیم وارد بحران خواهد شد.
فرشاد فلاحت زاده  اظهار داشت: راستش را بخواهید بازی استقلال و ماشین سازی 
را نگاه نکردم که بخواهم در باره آن نظر فنی بدهم چون می دانستم تیم شرایط خوبی 
ندارد و با دیدن بازی قرار است حرص و جوش بخورم. برای همین ترجیح دادم بازی را 

تماشا نکنم.
پیشکسوت آبی پوشان بیان داشت: به نظر می رسد متاسفانه استقلال رسما در حال 
ورود به بحران است و اگر مدیران باشگاه فکر عاجلی به حال تیم نکنند روزهای سختی 

را پیش رو خواهند داشت.
وی افزود: این تیم چه در کادر فنی و چه در سطح بازیکن نیاز به یک خانه تکانی اساسی 

دارد و این اتفاق باید در نیم فصل بیفتد.
فلاحت زاده بیان داشت: البته منظور من دست زدن به شفر نیست. بدترین اشتباه 
این است که الان بخواهند شفر را برکنار کنند. اما کادر فنی باید تقویت شود. پیشنهاد 
مشخص من مجید نامجو مطلق است. نامجو مطلق بهترین گزینه ای است که می تواند 
به کادر فنی اضافه شده و روی عملکرد تیم تاثیر بگذارد. نامجو مطلق در گذشته هم 
امتحانش را در کادر فنی استقلال پس داده و امیدوارم مدیران باشگاه برای این منظور 

تعلل نکنند.

در هفته هشتم لیگ دسته اول امید؛

تیم فوتبال امید صبای قم مغلوب آلومینیوم 
اراک شد

 تیم فوتبال امید صبای قم در هفته هشتم لیگ دسته اول امید مغلوب آلومینیوم اراک 
شد.

هفته هشتم رقابت های فوتبال لیگ دسته اول رده سنی امید باشگاه های کشور 
شامگاه شنبه به پایان رسید و نماینده قم در این مسابقات دومین شکست این فصل خود 

را باز هم در خانه تجربه کرد.
تیم فوتبال امید صبای قم که در هفته های اخیر نتایج بسیار خوبی به دست آورده بود در 
ورزشگاه شهید حیدریان قم میزبان تیم آلومینیوم اراک بود و در نهایت در یک بازی پرگل 

و جذاب برای هر بیننده ای، ۵ بر ۳ مغلوب شد.
در این بازی برای تیم امید صبای قم  امیرحسین توکلیان، مهدی لطفی و ابوالفضل 
مرادی گلزنی کردند اما صبا همانند دیدار نخست خود برابر سپاهان اصفهان باز هم 

مغلوب شد تا وضعیت صعود این تیم از مرحله گروهی در هاله ای از ابهام قرار گیرد.
صبا هفته گذشته توانسته بود در زمین تیم نوین فولاد یزد به یک برد ارزشمند دست 
یابد و پیش از آن چند پیروزی متوالی کسب کرده بود اما تیم های سپاهان و آلومینیوم 

اراک سدهای محکمی در راه صعود صبا از مرحله گروهی لیگ دسته اول امید هستند.
امیدهای صبا سال گذشته از لیگ برتر امید به دسته اول سقوط کردند و می خواهند 

برای سومین بار به لیگ برتر باز گردند اما چالش های فراوانی پیش روی خود دارند.

وقتی سناریوی "خیریت" سرخ پوشان ایران را ناکام گذاشت

جام قهرمانی؛ پشت دیوار ناکارآمدی مدیران سابق

ناکارآمدی مدیران سابق پرسپولیس شاید تنها دلیلی بود که باعث شد جام قهرمانی لیگ 
قهرمانان آسیا برابر چشمان هزاران هوادار زن و مرد سرخپوش و همچنین رئیس فیفا و 

AFC از دست شاگردان »برانکو ایوانکوویچ« دور بماند.
تیم فوتبال پرسپولیس روز شنبه و در دیدار برگشت فینال لیگ قهرمانان آسیا در ورزشگاه 
آزادی برابر کاشیما آنتلرز ژاپن به میدان رفت تا شاید بتواند شکست 2 بر صفر دیدار رفت را 
جبران کند. با این حال این دیدار با تساوی بدون گل خاتمه یافت تا با توجه به نتیجه دیدار 

رفت، نماینده ایران به عنوان نائب قهرمانی این دوره از مسابقات بسنده کند.
لیگ قهرمانان آسیا در حالی آغاز شد که پنجره نقل و انتقالاتی پرسپولیس بسته بود و این 

تیم بدون آنکه مجوز تقویت نفراتش را داشته باشد، رو در روی حریفان قرار گرفت. 
شاگردان برانکو در گروهی که السد قطر، نسف قارشی ازبکستان و الوصل امارات حضور 
داشتند، توانستند به عنوان تیم صدر نشین و بالاتر از تیم قطری کارشان را در مرحله گروهی 

آغاز کنند.
سرخپوشان در اولین گام در مرحله حذفی و در مرحله یک هشتم لیگ قهرمانان آسیا در 
دیدار رفت برابر الجزیره امارات در زمین حریف با نتیجه سه بر دو شکست خوردند. هیچ کس 
با توجه به بازی رفت، این تیم اماراتی را حریف قدرتمندی برای تیم برانکو نمی دانست و البته 
همان طور که پیش بینی می شد شاگردان برانکو توانستند نتیجه بازی رفت را در ورزشگاه 

آزادی اما به سختی جبران کنند. گل دقیقه 90 سیدجلال حسینی کاپیتان سرخپوشان، 
تیم برانکو را راهی مرحله یک چهارم نهایی کرد.

شد.  موکول  برتر  لیگ  جدید  فصل  به  نهایی  چهارم  یک  مرحله  بازی های  برگزاری 
سرخپوشان به خاطر بسته بودن پنجره نقل و انتقالاتی نه تنها نتوانستند بازیکن جدیدی 

بگیرند، بلکه پنج بازیکن اصلی خود را از دست دادند.
صادق محرمی، وحید امیری و فرشاد احمدزاده بازیکنانی بودند که در ابتدای فصل از 
جمع سرخپوشان جدا شدند و برانکو به دلیل مسائل انضباطی محسن مسلمان را هم 
نخواست. کمبود بازیکن هم دلیلی نشد تا سرمربی پرسپولیس انضباط کاری اش را زیر پا 
بگذارد و مسلمان را نگه دارد. محسن ربیع خواه هم که به دلیل پارگی رباط صلیبی از حضور 

در بین شاگردان برانکو محروم شد.
خیلی ها کار تیم برانکو را پس از تقابل با الدحیل قطر در مرحله یک چهارم نهایی تمام 
شده می دانستند. پرسپولیس در این مرحله در دیدار رفت برابر الدحیل با یک گل در دوحه 
شکست را پذیرا شد. به عقیده بسیاری از کارشناسان، الدحیل قدرتمندترین تیم آسیا 
محسوب می شد و در 40 دیدار قبلی خود شکست نخورده بود. با این حال شاگردان برانکو 
در دیدار برگشت و در ورزشگاه آزادی تهران دست به کار بزرگی زدند و در حالی که یک گل از 
حریف عقب افتاده بودند، در پایان سه بر یک پیروز میدان شدند تا برای دومین سال متوالی 

جواز حضور در نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا کسب شود.
وقتی تیم برانکو توانست الدحیل را شکست دهد انتظارات از این تیم به حداکثر رسید.

پرسپولیس در نیمه نهایی در حالی برابر السد قرار گرفت که دیگر مدافع تاثیرگذاری به 
نام حسین ماهینی را در ترکیب تیم خود نمی دید. ماهینی رباط صلیبی پاره کرده بود 
وهمچنین نفراتی مانند محمد انصاری و کمال کامیابی نیا هم محروم بودند. سرمربی 
پرسپولیس ناچار شد برای تکمیل یازده نفر اصلی خود از بازیکنی مانند آدام همتی که سابقه 

حضور ثابت در ترکیب را نداشت، استفاده کند.
نکته جالب توجه در مورد دیدار رفت پرسپولیس برابر السد این بود که برانکو ناچار شد از 
»سعید حسین پور« در ترکیب تیمش استفاده کند که حتی هیچ گاه سابقه بازی رسمی در 
رده بزرگسالان را در هیچ تیمی نداشت و به یک باره در نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا به 
بازی گرفته شد. با این وجود تیم برانکو موفق شد این تیم متمول عربی را که از حضور ستاره 
هایی مانند بغداد بونجاح، ژاوی، گابی، اکرم عفیف و ... استفاده می کرد را در زمین خودش 

با یک گل شکست دهد.
در بازی برگشت هم سرخپوشان با ارائه یک بازی منطقی با نتیجه یک بر یک بازی را به 

اتمام رساندند تا این گونه جواز حضور در فینال لیگ قهرمانان را بدست آوردند.
نکته جالب توجه درباره دیدار این فصل از لیگ قهرمانان آن بود که نه کاشیما آنتلرز ژاپن 
و نه پرسپولیس ایران هیچ یک سابقه حضور در دیدار فینال را نداشتند و این موضوع انگیزه 

آنها را برای کسب اولین قهرمانی شان در قاره کهن دو چندان کرده بود. 
در دیدار رفت فینال، تیم برانکو بازی را با نتیجه 2 بر صفر واگذار کرد. اما شوک اصلی به 
پرسپولیس برانکو جایی بود که در میان کمبود شدید بازیکن و مصدومیت بازیکنان تاثیرگذار، 
سیامک نعمتی هافبک سرخپوشان نیز به دلیل درگیری با بازیکن کاشیما و اشتباهی جبران 

نشدنی، بازی برگشت را از دست داد تا نیمکت پرسپولیس خالی تر از قبل شود.
در  عالیشاه  امید  مصدومیت  که  چرا  نبود  برانکو  خالی  دست  ماجرای  پایان  این  اما 
تمرینات آماده سازی این تیم برای دیدار برگشت، تشدید شد و وی نیز بازی حساس فینال 
را از دست داد.  کمبود بازیکن و دست خالی پروفسور در نیمکت مهم ترین دلیلی بود تا 
دست سرخپوشان در شب رویایی ورزشگاه آزادی و در حضور معاون اول رئیس جمهوری، 
رئیس سازمان انرژی اتمی، وزیر ارتباطات، وزیر ورزش، رئیس کمیته ملی المپیک، رئیس 
فدراسیون فوتبال و البته روسای فیفا و AFC و... هزاران هوادار زن و مرد مشتاق از جام 
کوتاه بماند. پرسپولیس امسال فقط یک برانکو داشت و پروفسور با دستان خالی تیمش را با 
بازیکنانی جوان که دقایق بازی آنها در نیمه نهایی و فینال لیگ قهرمانان آسیا حالا بیشتر از 

بازی در لیگ برتر است، نائب قهرمان آسیا کرد. 
پرسپولیس نایب قهرمان آسیا شد اما هنوز مدیران پیشین پرسپولیس غیبت دارند. 
مدیرانی که قطعا اگر ناکارآمدی آنها نبود و سکان هدایت باشگاه بزرگی مانند پرسپولیس 
به دست آنها سپرده نشده بود، برانکو با دست پُر در حضور هواداران روز گذشته قهرمانی در 

آسیا را جشن می گرفت.
مهدی طارمی یک بازیکن بود که به راحتی پرسپولیس را ترک کرد اما مشکل اصلی را 
مدیرانی ایجاد کردند که با اطلاعات غلط و بدون نظر برانکو بازیکنی مانند طارمی را 

بازگردادند تا آن مشکل برای تیم برانکو ایجاد شود.
ترکش ناکارآمدی  مدیران پیشین با وجودی که یک سال است پرسپولیس را ترک کرده اند، 
هنوز در باشگاه پرسپولیس ویرانی به بار می آورد. ترکشی که مانع قهرمانی پرسپولیس شد تا 
همچنان جای خالی همین یک جام در ویترین افتخارات پر افتخار ترین تیم ایران باقی ماند.

نیکبخت واحدی: 

بازیکنان باید ارزش پیراهن استقلال را بدانند
و  استقلال  فوتبال  تیم های  پیشین  بازیکن   
پرسپولیس گفت: بازیکنان استقلال باید ارزش 
پیراهن این تیم را بیشتر بدانند و نگذارند هواداران 

ناراحت شوند.
خصوص  در  نیکبخت«  واحدی  رضا  »علی 
نتایج ضعیف استقلال گفت: بخش عمده ای 
و  فصل  ابتدای  به  استقلال  امروز  مشکلات  از 
روزهایی که مسابقات لیگ برتر شروع نشده بود 
بازمی گردد. متاسفانه استقلال زمان طلایی را 
برای بستن تیمی قدرتمند از دست داد و امروز 
لطمه آن را می خورد. وی افزود: استقلال نه تنها 
نتوانست بازیکنان خوبی را جذب کند بلکه ستاره 
های خود را هم از دست داد و این ضربه بزرگی به 
پیکره آبی پوشان وارد کرد. بازیکن سابق استقلال 
خاطرنشان ساخت: نتایج اخیراستقلال حکایت 
از دشواری کار این تیم در ادامه فصل دارد و آبی 
پوشان برای رسیدن به شرایط ایده آل باید تلاش زیادی کنند. نیکبخت در پاسخ به این پرسش 
که نقش وینفرد شفر در ناکامی های اخیر استقلال چقدر است گفت: باید قبول کنیم دست 
شفر بسته است و نمی تواند برنامه و افکار تاکتیکی اش را در زمین پیاده کند. یک مربی برای 
رسیدن به موفقیت باید ابزار در اختیار داشته باشد که شفر در حال حاضر فاقد آن است. او گفت 
: شفر فصل گذشته توانایی های فنی خود را نشان داد و اگر بستر لازم برایش فراهم شود بازهم 
می تواند نتایج خوب گذشته را تکرار می کرد. ملی پوش اسبق فوتبال ایران با تاکید بر این نکته 
که باید به شفر فرصت بدهند تصریح کرد: خوشبختانه مدیران استقلال از شفر حمایت می کنند 
و این حمایت باید ادامه داشته باشد. لغو بازی با پدیده این فرصت را در اختیار او قرار داد تا بتواند 
تیم را برای ادامه مسابقاتی که پیش رو است به هماهنگی کامل تری برساند. نیکبخت درباره 
اعتراض هواداران استقلال گفت: اعتراض و ناراحتی حق هواداران بوده و همواره وجود داشته 
است. آنها وقتی می بینند استقلال نتایج خوبی کسب نمی کند و از صدر جدول فاصله می گیرد 
ناراحت می شوند. نیکبخت درباره اینکه گفته می شود تعداد زیادی از بازیکنان استقلال در حد 
و اندازه های این تیم نیستند و باید کنار گذاشته شوند گفت: دوست ندارم در این باره حرفی بزنم 

اما بازیکنان استقلال باید بدانند در تیم بسیار بزرگ و پر افتخاری حضور دارند. 

هت تریک طلایی شاگردان هروی

شاهکار مردان کاراته درسرزمین 
ماتادورها

تیم ملی ایران با برتری مقابل ترکیه برای سومین دوره متوالی به نشان طلای 
کومیته تیمی قهرمانی جهان دست پیدا کرد.

در ادامه مبارزات روز پایانی این دوره از مسابقات تیم ملی ایران در بخش 
کومیته تیمی و در مبارزه پایانی به مصاف ترکیه رفت و با برتری ۳ بر دو به نشان 
طلا دست یافت. تیم ملی ایران بعد از برنز 20۱2 پاریس، دو طلای 20۱4 
برمن و 20۱۶ لینز را در اختیار داشت و این سومین دوره متوالی بود که این 

نشان ارزشمند را کسب می کرد. 
تیم ملی ایران با پیروزی برابر ارمنستان، سنگال، اردن و ایتالیا به دیدار نهایی 

صعود کرده بود. 
بنابراین پرونده تیم ملی کشورمان در این دوره از مسابقات با دو طلای کومیته 
تیمی و بهمن عسگری در وزن ۷۵- کیلوگرم، یک نقره سجاد گنج زاده در وزن 
۸4+ کیلوگرم و ۳ برنز توسط ذبیح الله پورشیب در وزن ۸4- کیلوگرم، هامون 
درفشی پور در وزن ۶۷- کیلوگرم و  سارا بهمنیار در وزن ۵0- کیلوگرم  بسته شد. 
تیم کومیته بانوان پنجم شد و تیم کاتای بانوان )شادی جعفری زاده، نجمه 
قاضی زاده و الناز تقی پور ( فاطمه صادقی و ابوالفضل شهرجردی در کاتای 
تیمی و انفرادی، حمیده عباسعلی، پگاه زنگنه، فاطمه چالاکی، امیر مهدیزاده 

و رزیتا علیپور هم در کومیته انفرادی از دور مسابقات حذف شده اند. 
بیست و چهارمین دوره رقابتهای کاراته قهرمانی جهان که از روز سه شنبه ۱۵ 
آبان ماه با حضور ۱۱۱۷ کاراته کا از ۱40 کشور جهان در اسپانیا آغاز شده بود، 

عصر امروز به پایان می رسد. 

پیشکسوت پرسپولیس:

 رفتار کی روش توهین به فوتبال ایران است
پیشکسوت باشگاه پرسپولیس گفت: عدم حضور کی روش در دیدار برگشت فینال لیگ 

قهرمانان توهین به تیم پرسپولیس و کل فوتبال ایران بود.
رضا جباری در خصوص دیدار فینال لیگ قهرمانان آسیا گفت: پرسپولیس دیروز ثابت کرد 
چیزی از کاشیما کمتر ندارد و اگر پنجره نقل و انتقالات بسته نمی شد می توانست قهرمان 

لیگ قهرمانان شود. 
وی ادامه داد: پرسپولیس و برانکو جاودانه شدند و مطمئن باشید سالیان سال هواداران با 
تماشای عملکرد این بازیکنان شاد خواهند شد. اطمینان دارم در صورت ادامه این روند سال 

آینده می توانیم در فینال لیگ قهرمانان به حق خود برسیم. 
پیشکسوت باشگاه پرسپولیس گفت: بازیکنان پرسپولیس در دیدار روز گذشته بسیار خسته 
بودند و این را می شد از ساق های بازیکنان مشاهده کرد. آنها مردانه برای تیم خود تلاش 

کردند و این موضوع همیشه در ذهن هواداران خواهد ماند. 
وی با تمجید از عملکرد برانکو اظهار داشت: این مربی همیشه در فوتبال ایران جاودانه 

خواهد بود و با موفقیت اخیر به محبوبیتش در ایران اضافه کرد. 
جباری با انتقاد از عدم حضور کی روش در ورزشگاه آزادی گفت: او عمدا بلیت خود را یک 

روز دیرتر گرفت تا این بازی را از نزدیک مشاهده نکند. 
وی تاکید کرد: حرکت سرمربی تیم ملی پیام داشت و ای کاش مسئولان فدراسیون کمی 
جدی تر با او برخورد کنند. کی روش از نظر فنی مربی بسیار خوبی است اما من هم مانند 

یکی از کارشناسان بزرگ فوتبال ایران شخصیت او را خاکستری می بینم. 
پیشکسوت فوتبال ایران گفت: زیکو به عنوان مدیر فنی کاشیما با عشق و علاقه تیم خود را 
همراهی کرد اما سرمربی تیم ملی حاضر نشد بزرگترین بازی آسیا را از نزدیک ببیند. این رفتار 

کی روش به اعتقاد من توهین به کل فوتبال ایران است. 
جباری با انتقاد از لیست جدید تیم ملی خاطرنشان کرد: این لیست بسیار خنده دار بود و 

متاسفم که تیم نایب قهرمان آسیا فقط 2 سهمیه در تیم ملی دارد. 
وی افزود: شاید امروز محمد انصاری مصدوم شده باشد اما او به عنوان یکی از کاملترین 
دفاع های آسیا چرا نباید در تیم کی روش جا داشته باشد؟ شجاع خلیل زاده بی تردید روزهای 
درخشانی را پشت سر می گذارد و نمی دانم چرا برخی مدافعان که حتی روی نیمکت تیم 
خود هم نمی نشینند باید در فهرست تیم ملی جا داشته باشند اما او نباید جایی در لیست 

کی روش داشته باشد.
به  زدن  آسیب  دنبال  به  گیری های خود  تصمیم  با  ملی  تیم  جباری گفت: سرمربی 

پرسپولیس است اما خوشبختانه برانکو با شخصیت بالای خود جواب او را داده است. 

بانوان کاراته ایران در بیست و چهارمین دوره رقابت های قهرمانی 
جهان با کسب تنها یک مدال برنز به کار خود پایان دادند تا نتیجه غیر 

قابل دفاعی از خود بر جای بگذارند.
رقابت های کاراته قهرمانی جهان در حالی با حضور، هزار و ۱۱۷ 
کاراته کا از ۱40 کشور در شهر »مادرید« اسپانیا برگزار شد که بانوان 
کاراته ایران در مجموع دو بخش کاتا و کومیته انفرادی و تیمی با تک 

مدال برنز »سارا بهمنیار« به کار خود پایان دادند.
بهمنیار جوان ترین نماینده ایران بود که در وزن منهای ۵0 کیلوگرم 
و در نخستین تجربه مسابقات جهانی موفق به کسب مدال ارزشمند 

برنز شد.
او در این رقابت ها 20 امتیاز کسب کرد و تنها چهار بار به حریفان 
امتیاز داد. نیروی جوانی و استفاده به موقع از تکنیک های متنوع 
سبب شد تا او آبروداری کرده و اجازه ندهد تیم بانوان ایران دست 

خالی بماند.
بهمنیار از همان زمانی که در تیم نوجوانان ایران درخشید، چشم 
مربیان ایران را برای ظهور یک کاراته کا شایسته و خوش تکنیک 
گرفت و اکنون که تیم بانوان در سراشیبی قرار گرفته است، می تواند 

پرامیدترین ملی پوش برای المپیک 2020 توکیو باشد.
او با قدرت بدنی بالا و طبق آمارهایی که از تست های گرفته شده 
در آکادمی ملی المپیک ثبت شده است، می توانست در بخش 
تیمی هم در صورتی که وزنش اجازه می داد، مهره قابل اتکایی باشد. 
»پگاه زنگنه« و »حمیده عباسعلی« 2 ملی پوش باتجربه ایران که 
انتقادات زیادی به نحوه اعزام آنان به مسابقات جهانی شده بود با 
شکست در همان دور نخست از گردونه اوزان منهای ۶۸ و به اضافه 

۶۸ کیلوگرم کنار رفتند تا بدترین عملکرد را داشته باشند.
این 2 کاراته کا که در واقع نورچشمی های فدراسیون بودند و بدون 

برگزاری انتخابی و حتی داشتن رقیب در اردوی تیم ملی از ماه ها 
قبل برای مسابقات جهانی فیکس شده بودند، عملکرد قابل دفاعی 

نداشتند.
عباسعلی در مجموع انفرادی و تیمی برای ایران 9 بار روی تاتامی 
رفت، ۱2 امتیاز گرفت و ۱۵ امتیاز از دست داد. او مهره اصلی تیم 
کشورمان در بخش تیمی بود که بار تیم را به دوش می کشید، اما 

بسیار محافظه کار روی تاتامی حاضر می شد.
وی در دوره های گذشته مسابقات جهانی زمانی که در بخش 
انفرادی به مدال می رسید، تمایلی برای حضور در مسابقات تیمی 
نداشت، با بهانه های مختلف به میدان نمی رفت و یا شکست را 

تجربه می کرد.
این بار اما پس از حذف در گام نخست کومیته انفرادی، عباسعلی 

در بخش تیمی تلاش بیشتری از خود نشان داد.
از سوی دیگر، زنگنه مسن ترین بازیکن تیم ایران در پنج رقابتی 
که به میدان رفت عملکردی خنثی داشت. او پنج امتیاز مثبت و پنج 

امتیاز منفی گرفت.
در وزن منهای ۶۱ کیلوگرم »رزیتا علیپور« دارنده مدال نقره بازی 
های آسیایی 20۱۸ با 4 برد و 2 باخت از رسیدن به مدال بازماند. 
وی با این حال مبارزات بسیار بهتری نسبت به عباسعلی و زنگنه در 
انفرادی ارائه کرد، اما در کومیته تیمی اصلا نشانی از یک بازیکن 

جنگنده و سرحال نداشت.
در وزن منهای ۵۵ کیلوگرم »فاطمه چالاکی« دیگر ملی پوش 
باتجربه تیم بانوان ایران در همان دور نخست به بلاروس باخت و کنار 
رفت. او در مجموع مبارزات انفرادی و تیمی، هشت امتیاز کسب کرد 

و هفت امتیاز به حریفان داد.
در کومیته تیمی هر چند تیم بانوان برای نخستین بار تا رده بندی 

بالا آمد و در نهایت پنجم شد، اما نباید از قرعه نسبتا آسان به راحتی 
عبور کرد. البته بازیکنان این تیم در تمامی مسابقات بسیار محافظه 
کار بودند و اکثرا با تساوی بدون امتیاز تاتامی را ترک می کردند تا 

عباسعلی به عنوان آخرین مهره کار را برای تیم درآورد.
به گفته حاضرین در مسابقات جهانی اسپانیا، مبارزات همراه با 
ترس، ارائه نکردن تکنیک و محافظه کاری به وضوح در عملکرد تیم 
ایران در آوردگاه جهانی دیده می شد؛ به این مساله باید نبود اتحاد 

بین برخی بازیکنان و همچنین با کادر فنی را اضافه کرد. 
به گفته یکی از حاضرین در سالن مسابقات در پایان دیدار ایران و 
اسپانیا که به از دست رفتن مدال برنز انجامید یکی از بازیکنان تیم 
بانوان به شدت با سرمربی و یکی از نفرات باتجربه تیم درگیری لفظی 
پیدا کرده و آنان را مقصر از دست رفتن سکوی جهانی دانسته است.

ارنج اشتباه از دیگر مشکلاتی بود که از سوی کادر فنی در مسابقات 
تیمی دیده می شد که اجازه نداد این تیم به مدال برسد.

قدرت  حریف  این  که  حالی  در  خورد  شکست  ژاپن  برابر  ایران 
گذشته را نداشت و بانوان کشورمان توان شکست این رقیب سنتی 
را داشتند. دیگر نکته منفی شرایط سنی بالای تیم بانوان ایران بود، 
به طوریکه اگر »بهمنیار« را از ترکیب کنار بگذاریم، ایران یکی از مسن 

ترین تیم های حاضر در رقابت های جهانی اسپانیا بود.
رهنما«  »مسعود  سوی  از  گذشته  ماه  چند  در  ایران  بانوان  تیم 
سرمربی پیشین تیم ملی مردان و مشاور فنی فعلی فدراسیون تمرین 

داده می شد و طراحی تمرین و تمامی مسائل تحت نظر او بود.
با این حال وی نمی توانست روی صندلی کوچ در آوردگاه جهانی 
بنشیند و »ستاره موسوی« که به اصطلاح سرمربی تیم بانوان است 

هدایت نفرات را بر عهده داشت.
کادر فنی بانوان با تعداد نفرات اندک یکی دیگر از ضعف ها بود که 

تنها »موسوی« به مسابقات اعزام شد و در مقایسه با تیم مردان، کادر 
فنی بانوان بسیار کوچک بود.

در واقع سرمربی تیم ملی فردی را به عنوان همکار کنار خود نمی 
دید و بهتر بود کادری قوی تر به مسابقات جهانی اسپانیا اعزام می 

شدند.
و موسوی  باشد  زیر نظر رهنما  آماده سازی  و  تمرین  زمانی که 
بخواهد در مسابقات بازیکنان را هدایت کند، به طور یقین کاراته کاها 
دچار دوگانگی می شوند. این اشتباه بزرگ و نابخشودنی مسئولان 

فدراسیون کاراته در راه مسابقات جهانی اسپانیا بود.
در بخش کاتا انفرادی و تیمی هم مطابق انتظار بانوان ایران دست 
خالی ماندند و شکست هایی که سالهاست گریبان این تیم را گرفته، 

بار دیگر در اسپانیا تکرار شد.
در نهایت بیست و چهارمین دوره آزمون جهانی با نتایجی تکراری 
و ناامید کننده برای تیم بانوان ایران به اتمام رسید و امیدواریم از این 
پس شاهد دخالت های کمتر مسئولان فدراسیون در مسائل فنی 

این تیم باشیم تا شاید رویه نتایج تغییر کند.
نباید از نقش نایب رئیس بانوان نیز به سادگی عبور کرد که در این 
مدت حالتی خنثی داشت و در برابر حواشی متعدد ایجاد شده 

نتوانست مدیریت خوبی را از خود نشان دهد.
دخالت متعدد مدیران آقا در تیم بانوان یکی از معضلاتی است که 
سالهاست در رشته کاراته دیده می شود و نقش نایب رئیس بانوان را 

کمرنگ کرده است.
کنار گذاشتن مربیان، داوران و قهرمانان پس از نقدهایی که به 
عملکرد مدیریتی و فنی فدراسیون کاراته می کنند، دردی را از این 
رشته المپیکی دوا نخواهد کرد و بهتر است مسندنشینان فدراسیون 

به جای پیش گرفتن روش سرکوب، نقد پذیر باشند.

عملکرد بانوان کاراته ایران در آزمون جهانی؛

یک برنز تنها دستاورد تیم پرحاشیه

 دبیر فدراسیون والیبال ماندن ایگور کولاکوویچ برای ادامه همکاری در والیبال ایران را 
منوط به مجاب شدن هیات رئیسه دانست. 

امیرحسین منظمی درباره برگزاری جلسه کمیته انضباطی سعید معروف با بیان مطلب 
فوق گفت: به دلیل تداخل با تعطیلات برگزاری این جلسه به تعویق افتاد، قرار است 
جلسه ای با فرخی )رئیس کمیته انضباطی( برگزار کنیم و به زودی تاریخ جلسه کمیته 

انضباطی سعید معروف مشخص خواهد شد.
دبیر فدراسیون والیبال درباره اتفاقات رخ داده در دیدار دو تیم پیام مشهد و شهرداری 
ارومیه نیز گفت: هر آنچه در این بازی اتفاق افتاده در جلسه کمیته انضباطی بررسی 
خواهد شد. صحبت های ناظر و مسئول کمیته داوری را خواهیم شنید، ما در هر بازی دو 
ناظر یکی از طرف سازمان  لیگ و دیگری از طرف فدراسیون به بازی ها می فرستیم. پس 

از شنیدن نقطه نظرات این ها درباره حواشی بازی تصمیم گیری خواهیم کرد.
وی در پاسخ به این سئوال که تصمیم فدراسیون برای ادامه همکاری با ایگور کولاکوویچ 
به کجا رسید؟ گفت: پیش از برگزاری جلسه هیات رئیسه، یک جلسه برگزار خواهیم کرد تا 
شرایط ایگور را بررسی کنیم. باید در این زمینه آسیب شناسی صورت بگیرد و نقطه نظرات 

را بشنویم. در هفته جاری این جلسه را برگزار می کنیم و کارهای اولیه را انجام می دهیم و 
هفته آینده جلسه هیات رئیسه برگزار خواهد شد.

دبیر فدراسیون والیبال افزود: اگر ایگور بتواند پاسخ سئوالات را بدهد و هیات رئیسه را 
مجاب کند به همکاری با او ادامه می دهیم.  

ایگور  با  ادامه همکاری  درباره  فدراسیون  نظر  که  این سئوال  به  پاسخ  در  منظمی 
کولاکوویچ چیست؟ گفت: اگر نظر شخصی من را بخواهید تمایلی به همکاری با ایگور 
ندارم؛ چرا که من چندین سال از نظر فنی والیبال کار کردم و بازخوردهایی که از سمت 
مردم دریافت کرده ام بازخوردهای خوبی نبوده است. از لحاظ فنی هم باید کمیته آسیب 
شناسی در این زمینه تصمیم گیری کند و اگر ایگور بتواند پاسخ های مناسب دهد، 

خواهد ماند.
دبیر فدراسیون والیبال در پایان گفت: مردم دوست دارند والیبال همچون گذشته 
بدرخشد اما در حال حاضر بازخوردهای خوبی از سوی مردم دریافت نمی کنیم. اگر 
هیات رئیسه از پاسخ ایگور مجاب نشود قطعا تصمیم به قطع همکاری با این مربی گرفته 

خواهد شد.

دبیر فدراسیون والیبال:

برای ماندن کولاکوویچ هیات رئیسه باید قانع شود

آگهی حصر وراثت به شماره  م الف 3051 پویان آرام 
تایپ شده  به اشتباه پسر  همسر صحیح میباشد که 

است.
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علمی و سلامت 

عوامل موثر بر سوخت و ساز بدن

واقعاً می توانیم متابولیسم را کنترل کنیم؟
»من متابولیسم تندی دارم، می توانم هر چیزی دوست دارم بخورم و لاغر بمانم!« چند 
بار این جملات را شنیده اید و چشمانتان از تعجب گرد شده؟ شاید هم کمی حسادت 
کرده باشید و متعجب شده باشید که چطور چنین چیزی ممکن است. آیا واقعاً چیزی به 
نام متابولیسم تند )در برابر متابولیسم کُند( وجود دارد؟ و اگر چنین است آیا امکان دارد 
خودمان سرعت سوخت و سازمان را بالا ببریم تا بتوانیم هر چه دوست داریم بخوریم و 

وزنمان را کنترل کنیم؟
متابولیسم چیست؟

از  باید بدانید متابولیسم دقیقاً چیست. متابولیسم عبارتی است که ترکیبی  اول 
پروسه هایی را توضیح می دهد که بدن از آن ها برای تبدیل غذا به سوخت جهت ادامه ی 
حیات استفاده می کند. پروسه های سوخت و ساز شامل تنفس، گوارش غذا، انتقال 

مواد مغذی به سلول ها و استفاده از انرژی توسط عضلات می شود.
هر چند متابولیسم یا سوخت و ساز عبارتی است که معمولًا برای توضیح شیوه ی بدن 

در کالری سوزی به کار می رود اما در واقع بسیار پیچیده تر از این هاست.
متابولیسم شما نیروی هر کاری که انجام می دهید را فراهم می کند، از فکر کردن و 
خوردن گرفته تا حرکت کردن و رشد کردن. بدون سوخت و ساز شما با کمبود انرژی روبرو 
خواهید شد و صبح حتی نمی توانید از رختخوابتان بیرون بیایید! تعداد کالری هایی که 
بدن شما برای زنده نگه داشتن تان و حفظ جریان این عملکردهای اساسی به کار می برد 
به عنوان نرخ متابولیک پایه )BMR( شناخته می شود که به آن متابولیسم می گوییم. 
متابولیسم موتوری است که کالری می سوزاند و معیاری است که نیاز انرژی تان را تنظیم 

می کند.
متابولیسم تند و کُند یعنی چه؟

عده ای انگار می توانند هر چه دوست دارند بخورند و همان وزن را حفظ کنند اما 
عده ای با وجود کم غذا خوردن و ورزش کردن باز هم به سختی می توانند وزن کم کنند. 
هر انرژی که دریافت کنید، سوخت و ساز شما آن را می سوزاند و برای حفظ عملکردهای 
حیاتی تان استفاده می کند. اما بدن همه ی ما یک جور نیست و همه ی ما ساختار 

بیولوژیکی یکسانی نداریم.
چه چیزی بر متابولیسم اثر می گذارد؟

فاکتورهای گوناگونی وجود دارد که بر میزان سرعت کالری سوزی بدن اثر می گذارد 
مانند ژنتیک، جنسیت و سن. عموماً مردها نسبت به زن ها سوخت و ساز تندتری دارند و 
متابولیسم برای هر دو جنس بعد از 40 سالگی کُند می شود. سرعت سوخت و ساز شما 

می تواند در هر روزی متفاوت باشد که بستگی به رژیم غذایی و میزان فعالیتتان دارد.
با افزایش سن، تغییرات هورمونی در بدن روی می دهد که بر شیوه ی ذخیره ی چربی 
یا از دست دادن چربی اثر می گذارد. سرعت سوخت و ساز بدن ما با بالا رفتن سن کم 
می شود و علتش همین تغییرات هورمونی است. اتفاق دیگری که با افزایش سن روی 
می دهد، کاهش توده ی عضلانی است که باعث می شود از کالری سوزی کم شود. به 
طوری که بعد از 35 سالگی هر 10 سال به طور متوسط 3 تا 5 درصد از عضلات بدن 
کاسته می شود. این یک پروسه ی تکاملی است زیرا با بالا رفتن سن دیگر مانند گذشته 

به انرژی زیادی نیاز نداریم.
چگونه می توانیم متابولیسم را تقویت کنیم؟

هر چند متابولیسم عموماً توسط ژنتیک و سن تعیین می شود اما تکنیک هایی برای 
تقویت آن وجود دارد. چیزی که می خوریم و می نوشیم بر سوخت و ساز ما اثر دارد اما 
به میزان کمتر. از آنجایی که وقتی پروتئین می خوریم بیشتر از زمانی که کربوهیدرات 
یا چربی می خوریم کالری می سوزانیم، خوردن غذاهای سرشار از پروتئین می توانند 
سوخت و ساز را در زمان خوردن افزایش بدهند. غذاهای تند و ادویه دار نیز افزایش 
سرعت موقتی در سوخت و ساز ایجاد می کنند و چای سبز هم می تواند تا چند ساعت، 

متابولیسم را سرعت بدهد.
اما تغییرات بلندمدت در سبک زندگی مانند ورزش، بیشترین تأثیر را در سوخت و ساز 
دارند. تمرینات بدنسازی همیشه بدن را در حالت کالری سوزی نگه می دارند، حتی در 
زمان استراحت و بافت عضله نسبت به بافت چربی، بیشتر کالری می سوزاند و به همین 
دلیل است که معمولًا مردها نسبت به زن ها بیشتری کالری می سوزانند چون بدنشان 
عضلانی تر است. ورزش های هوازی شدید مانند تمرینات متناوب با شدت بالا، سرعت 
سوخت و ساز را افزایش می دهند که تا ساعت ها بعد از ورزش باقی می ماند و هر چه 

شدت تمرینات بیشتر باشد، این اثر نیز مدت طولانی تری باقی خواهد ماند.
روزانه دست کم سی دقیقه ورزش کنید تا جلوی تحلیل رفتن عضلات را بگیرید. 
همچنین نوشیدن آب کافی باعث کالری سوزی بیشتر می شود و با هیدراته نگه داشتن 
از غذاهای  باید سرشار  نیز  رژیم غذایی تان  به شما می دهد.  بدن، احساس سیری 

ویتامین دار و شامل مواد معدنی و مواد مغذی سالم باشد.
عدم دریافت کالری کافی یا ننوشیدن آب کافی هم می تواند سرعت سوخت و ساز 
را پایین بیاورد. سرعت متابولیسم بین وعده های غذایی افت می کند بنابراین نامنظم 
غذا خوردن و زیاد منتظر ماندن برای غذا خوردن اثر منفی بر سوخت و ساز دارد. آب، 
عنصر مهمی برای بدن است تا بتواند کالری ها را پردازش کند پس حتی اگر کمی هم 
دهیدراته باشید تلاش هایتان برای کاهش وزن مختل خواهد شد. متابولیسم شما یک 
شبه متحول نمی شود، بلکه ایجاد تغییرات کوچک و مداوم مانند رژیم غذایی و ورزش، 
این پتانسیل را دارند که بهینه کردن متابولیسم تان را استارت بزنند. فقط لطفاً جزو افرادی 
نشوید که ادعا می کنند می توانند هر چیزی بخورند و چاق نشوند، زیرا هیچکس آن ها را 

دوست ندارد!

اگر مکرراً دچار گرفتگی عضلانی می شوید حتماً این مطلب را مطالعه کنید

علائم و نشانه های کمبود منیزیم در بدن
منیزیم برای عملکرد قلب، عضلات، کلیه و متعادل کردن بسیاری از مواد مغذی دیگر 

مانند کلسیم و پتاسیم مهم است.
چند وقتی است که عضلات پایم می گیرید و خیلی درد می کند. بنابه تجویز پزشک 
آزمایش دادم و متوجه شدم که منیزیم بدنم دچار کمبود شده است. لطفا بفرمایید کمبود 

منیزیم چه عوارضی برای بدن می تواند داشته باشد و چگونه درمان می شود؟ 
منیزم یک ماده معدنی است که مسئول بسیاری از فرایندهای بدن است. منیزیم 
چهارمین ماده معدنی موجود در بدن ماست و وجودش برای انجام بیش از 300 واکنش 
بدن ضروری است. منیزیم معمولًا به عنوان کمک به کاهش یبوست شناخته می شود، 
ولی این فقط یکی از مهم ترین نقش های آن در بدن است. منیزیم برای عملکرد قلب، 
عضلات، کلیه و متعادل کردن بسیاری از مواد مغذی دیگر مانند کلسیم و پتاسیم مهم 
است. سطح مناسب منیزیم از ابتلا به دیابت و پوکی استخوان پیشگیری نموده و فشار 
خون را بهبود می بخشد. کمبود منیزیم همچنین با افزایش خطر ابتلا به دیابت، فشار 
خون بالا، پارکینسون، سنگ کلیه، سندرم پاهای بی قرار همراه است و این ها فقط تعداد 

کمی از بیماری های مرتبط با کمبود منیزیم هستند.
مهم ترین علائم کمبود منیزیم عبارتند از:

 ـضعف و گرفتگی عضلات 
بی نظمی در ضربان قلب شامل انقباضات نامنظم عضله قلب و یا افزایش ضربان قلب

سفتی و ضعف استخوان ها
عدم تعادل در میزان قند خون 

سردرد
بالا رفتن فشار خون

درمان کمبود منیزیم:
1. استفاده از نمک اپسوم Epsom ) شهری در جنوب شرقی انگلستان که از آب 
معدنی آن برای تولید نمک اپسوم استفاده می شود (: نمک اپسوم، حاوی سولفات 
منیزیم است، یک ماده معدنی که بسیاری از افراد در معرض کمبود آن بوده و یکی از 
اجزای اصلی آب دریا به حساب می آید. نمک اپسوم را به حمام خود اضافه کنید. منیزم 

به شدت از طریق پوست جذب می شود.
2. روغن منیزیم استفاده کنید: مانند نمک اپسوم، روغن منیزیم از اضافه کردن ورقه 
های منیزیم به آب درست می شود. می توانید ورقه های منیزیم را به وان حمام خود 
اضافه کرده، یک مخلوط مناسب از آن درست کرده و روی پوست خود اسپری کرده یا 

بمالید یا این که آماده آن را از بازار تهیه کنید.
3. خوردن خوراکی های سرشار از منیزیم: مانند سبزیجات با برگ سبز و آجیل. )با 
این حال اگر دچار کمبود منیزیم شده باشید، به سختی می توان سطح منیزیم بدن را 

با رژیم غذایی بالا برد(.
4. مکمل منیزیم مصرف کنید.

یک رژیم غذایی ایده آل و مناسب باید حاوی مقادیر کافی از منیزیم باشد؛ اما متاسفانه 
گرایش به مصرف مواد غذایی فرآوری شده، طبخ زیاد غذاها و مشکلات معمول گوارشی، 
مانع از جذب کافی این ماده معدنی مهم در بدن می شود.  بهترین منابع غذایی حاوی 
منیزیم شامل اسفناج، کلم بروکلی، تخمه کدو، دانه های گیاه کتان، کنجد، نعناع و 
گیاه خردل است. علاوه بر آن خیار، لوبیا سبز و تخمه آفتاب گردان نیز از منابع غنی از 
منیزیم محسوب می شوند. علاوه بر این ها می توان کمبود این عنصر حیاتی را با مصرف 
مکمل ها نیز جبران کرد. البته برای افرادی که به دلیل اختلالات گوارشی با هضم مکمل  

منیزیم مشکل دارند، روغن منیزیم توصیه می شود.

به لطف فواید و آثار مختلف خود، اکالیپتوس به یکی از رایج ترین روش های 
درمانی برای مبارزه با مشکلات تنفسی تبدیل شده است.

اکالیپتوس درختی است که به واسطه بوی قوی و بافت صاف و هموار خود 
شناخته می شود. این گیاه به واسطه ویژگی های ضد التهابی، ضد میکروبی، 
و خلط آور خود در پزشکی مورد استفاده قرار می گیرد. مردم از برگ های 
اکالیپتوس برای مقابله با مشکلات تنفسی، مانند آسم و آنفلوآنزا استفاده می 

کنند.
اکالیپتوس به صورت چای و روغن نیز در دسترس است. همچنین، شما می 
توانید گل های آن را مورد استفاده قرار دهید. این توصیه شده ترین گزینه است 

زیرا به طور کامل طبیعی بوده و حاوی هیچ ماده مصنوعی نیست.
باید به این نکته اشاره داشت که در مصرف روغن اکالیپتوس باید دقت کافی 
لحاظ شود زیرا استفاده نادرست می تواند اثر منفی به همراه داشته باشد. با 

توجه به مقدار، روغن اکالیپتوس ممکن است سمی شود.
فواید اکالیپتوس

گیاه اکالیپتوس فواید مختلفی را ارائه می کند. بر همین اساس است که از آن 
برای مقابله با بیماری های تنفسی و بسیاری موارد دیگر مانند نمونه های زیر 

استفاده می شود:
آرتریت روماتوئید: استفاده از محلول اکالیپتوس در آب وان حمام رایج ترین 
روش تسکین درد ناشی از روماتیسم است. شما باید حداقل 20 دقیقه در وان 

باقی بمانید تا شاهد نتایج باشید.
دیابت: دم کرده برگ اکالیپتوس سطوح قند خون را کاهش می دهد.

عفونت ها و مشکلات تنفسی: ترکیبات موجود در اکالیپتوس باکتری ها را 
جذب می کنند. برای مقابله با باکتری ها باید برای یک هفته چای اکالیپتوس 
مصرف کنید. اگر با یک عفونت حاد مواجه هستید، مراجعه به یک متخصص 

برای بررسی عوامل خطرآفرین پیش از مصرف اکالیپتوس توصیه می شود.
همچنین از اکالیپتوس برای درمان بیماری هایی مانند برونشیت، آنفلوآنزا، 

سرماخوردگی، گرفتگی بینی، ... استفاده می شود.
خشکی مو: برای استفاده از اکالیپتوس به عنوان درمانی برای خشکی مو، 
محلول اکالیپتوس را در شامپو یا نرم کننده ترکیب کرده و به طور منظم استفاده 

کنید. این اقدام به مرطوب کردن مو و نرم شدن آن کمک می کند.
درمان های اکالیپتوسی برای مشکلات تنفسی

چای اکالیپتوس
این چای با استفاده از برگ های اکالیپتوس تهیه می شود. برای تهیه این چای 

از برگ های خشک اکالیپتوس استفاده می شود.
اگر برگ های تازه اکالیپتوس را در اختیار دارید می توانید در طول روز آنها برای 

چند ساعت در برابر آفتاب قرار دهید تا خشک شوند.
مواد تشکیل دهنده

1 فنجان برگ اکالیپتوس )100 گرم(
4 فنجان آب )1 لیتر(

روش کار:  
آب را گرم کنید و زمانی که به جوش آمد برگ های اکالیپتوس را به آن اضافه 

کنید.
پیش از این که آن را صاف کرده و آماده مصرف شود، اجازه دهید برای چند 

دقیقه دم بکشد.
نوشیدن بیش از چهار فنجان چای اکالیپتوس در روز توصیه نمی شود.

گلوشوی اکالیپتوس
گلوشوی های اکالیپتوس می توانند به تسکین گرفتگی ها و سرماخوردگی 
ها کمک کنند. یک بار غرغره کردن هنگام صبح و یک بار هنگام شب کفایت 

می کند.
مواد تشکیل دهنده:

2 قاشق غذاخوری برگ اکالیپتوس )30 گرم(
یک فنجان آب )250 میلی لیتر(

روش کار:
برگ های اکالیپتوس را به آب اضافه کرده و آن را روی حرارت قرار دهید تا آب 

به جوش آید.
سپس حرارت را خاموش کرده و اجازه دهید ترکیب به دمای اتاق برسد.

از این ترکیب برای غرغره کردن به مدت چند دقیقه استفاده کنید.
استنشاق اکالیپتوس

استنشاق بخار اکالیپتوس یکی از رایج ترین روش های درمانی مبتنی بر این 
گیاه است.

شما می توانید دو بار در روز بخار اکالیپتوس را استنشاق کنید. با این وجود، 
باید در انجام این کار مراقب باشید. بوی قوی اکالیپتوس دستگاه تنفسی را باز 

می کند و پس از چند دم نتایج را شاهد خواهید بود.
مواد تشکیل دهنده:

2 قاشق غذاخوری برگ اکالیپتوس )30 گرم(
نصف فنجان آب )125 میلی لیتر(

روش کار:
برگ های اکالیپتوس را تا زمانی که آب به رنگ قهوه ای در آید روی حرارت 

قرار دهید.
این ترکیب را درون یک ظرف بریزید.

به اندازه ای به ظرف نزدیک شوید که بخار را روی صورت خود احساس کرده و 
تنفس کنید. شما می توانید سر خود را با یک حوله بپوشانید تا اثربخشی روش 

افزایش یابد.
حمام اکالیپتوس

شاید تعجب کنید که حمام اکالیپتوس چگونه می تواند به کاهش گرفتگی 
دستگاه تنفسی کمک کند. حمام اکالیپتوس از آن جهت مفید است که منافذ 

پوست بخار را جذب کرده و به تخلیه مخاط نیز کمک می شود.
مواد تشکیل دهنده:

1 فنجان برگ اکالیپتوس خشک شده )100 گرم(
4 فنجان آب )1 لیتر(

روش کار:
آب را به همراه برگ های اکالیپتوس برای چند دقیقه به جوش آورید.

این ترکیب را درون وان حمام ریخته و برای 30 دقیقه در آب اکالیپتوس قرار 
بگیرید.

سپس دوش بگیرید.
قطره های اکالیپتوس

اگر به تسکین فوری نیاز دارید، قطره های اکالیپتوس می توانند بسیار مفید 
باشند. شما می توانید به راحتی آنها را خریداری کرده و در یخچال نگهداری 

کنید و هر زمان که نیاز داشتید استفاده کنید. تهیه آن در خانه نیز آسان است.
مواد تشکیل دهنده:

3 قاشق غذاخوری برگ اکالیپتوس )45 گرم(
2 فنجان آب )500 میلی لیتر(

روش کار:
برگ های اکالیپتوس را خرد کرده و به آب اضافه کنید و برای چند دقیقه دم 

کنید.
سپس، ترکیب را از روی حرارت برداشته و اجازه دهید برای 20 دقیقه به همان 

حالت باقی بماند.
مایع را درون یک بطری کوچک بریزید و هنگام نیاز استفاده کنید.

رسیدگی به مشکلات تنفسی در کوتاه ترین زمان ممکن اهمیت دارد. درمان 
های مبتنی بر اکالیپتوس گزینه ای فوق العاده برای این کار هستند. توصیه می 
شود ابتدا به یک متخصص مراجعه کنید، اما این گیاه نیز ممکن است به تسکین 

ناراحتی شما کمک کند.

درمان های اکالیپتوسی برای مشکلات تنفسی

 

دانشمندان یک ربات کوچک را توسعه داده اند که می تواند از طریق بافت چشم 
انسان، با دقت بالا دارورسانی کند.

بین المللی،  دانشمندان  از  تیم  یک  ساینس مگ،  از  نقل  به  و  ایسنا  گزارش  به 
نانوربات های پروانه ای شکلی ابداع کرده اند که برای نخستین بار می توانند از طریق 

بافت چشم، دارورسانی کنند.
"مکس  موسسه  در  مولکولی  و  نانو  میکرو،  سیستم های  آزمایشگاه  محققان 
پلانک")Max Planck( برای سیستم های هوشمند در اشتوتگارت آلمان، با همکاری 

محققانی از سراسر جهان برای توسعه این فناوری پیشگامانه گرد هم آمدند.
این نانوربات ها تنها 500 نانومتر طول دارند که اندازه مناسبی برای حرکت در بافت 
چشم است. این ربات ها در یک پوشش نچسب پوشیده شده اند و با سوزن هایی 200 
برابر کوچکتر از قطر موی انسان به بافت چشم منتقل می شوند. این سوزن ها حتی 

عرضی کمتر از یک باکتری دارند.
اندازه کوچک آنها همراه با پوشش بیرونی لغزنده، به آنها اجازه می دهد تا بدون آسیب 

رساندن به بافت های حساس بیولوژیکی در چشم حرکت کنند. این اولین بار است که 
دانشمندان توانسته اند نانوربات ها را از بافتی با این میزان چگالی عبور دهند و آنها را به 

صورت فیزیکی هدایت کنند.
پیش از این، این ایده تنها در مدل ها یا در مایعات بیولوژیک مطرح شده بود. امید است 
که در آینده، ربات ها بتوانند با دقت بسیار بالا، داروها و سایر عوامل درمانی را به مناطق 

هدف بدن تحویل دهند.
در حال حاضر، تحویل دارو به مناطق هدف بسیار به خصوص در مناطق بافت متراکم 
و در مقیاس کوچک، دشوار است. چشم نیز یک مجموعه منحصر به فرد از چالش ها 

است، چرا که چشم از یک ماده بسیار متراکم با ماتریس فشرده ساخته شده است.
بافت چشم همچنین دارای یک شبکه بیوپلیمری بسیار خاص است که مانع از عبور 

اشیا از خود می شود و این، کار را برای ربات های کوچک هم دشوار می کند.
در نهایت، این کار امکان پذیر شد، اما حرکت دقیق ربات ها، مشکلات دیگری را به 
همراه داشت. برای غلبه بر این مشکل نیز، دانشمندان مواد مغناطیسی مانند آهن را 

اضافه کردند تا از طریق میدان مغناطیسی به مقصد هدایت شوند.
سطح  به  متصل  مولکول های  شامل  نانوربات ها  روی  لغزنده  پوشش  لایه  اولین 
می شود، در حالی که دومین لایه پوششی متشکل از فلوئوروکربن مایع است. این ترکیب 

هوشمندانه اجازه می دهد تا نانوربات ها از طریق بافت فشرده چشم عبور کنند.
"ژیگوانگ وو" محقق اصلی این پژوهش توضیح می دهد: ما برای لایه پوششی از 

طبیعت الهام گرفتیم. وی در حال حاضر استاد موسسه فناوری کالیفرنیا است.
وی افزود: در مرحله دوم، ما یک لایه مایع موجود در گیاه کوزه ای گوشت خوار را که 
دارای سطح لغزنده برای گرفتن حشرات است، استفاده کردیم که همانند پوشش تفلون 
در یک تابه است. این پوشش لغزنده برای کارایی موثر ربات های ما در داخل چشم بسیار 
مهم است، زیرا چسبندگی بین شبکه پروتئینی بیولوژیکی در زجاجیه و سطح نانوربات ها 

را کاهش می دهد.

پژوهشگران آمریکایی در بررسی جدیدی دریافتند که 
پیش بینی بیماری قلبی عروقی، با اسکن رسوبات کلسیم 

در شریان ممکن است.
به گزارش ایسنا و به نقل از یورک الرت، یک پژوهش 
جدید نشان می دهد که "سی تی اسکن کلسیم کرونر" 
)coronary CT calcium scan( بیماران، معیار بهتری 
 )CAD( "برای بررسی خطر "بیماری سرخرگ کرونری
و حمله قلبی است. در این روش، سفت شدن شریان به 

دلیل رسوبات کلسیم مورد بررسی قرار می گیرد.
پژوهشگر   ،)Jeffrey Anderson( اندرسون"  "جفری 
قلب  "مرکز  پزشکان  از  و  عروق  و  قلب  متخصص 
در   )Intermountain Heart Institute( اینترماونتین" 
کرونر،  کلسیم  اسکن های  داشتن  با  ما  گفت:  آمریکا 
نشانگری در اختیار داریم که می تواند وجود بیماری های 
مربوط به آناتومی را نشان دهد. هدف ما این نیست که 
تنها با در نظر گرفتن خطراتی که بیمار با آنها دست و پنجه 

نرم می کند، امکان وجود بیماری را بررسی کنیم زیرا این 
عوامل نمی توانند وجود واقعی بیماری را مشخص کنند.

وی افزود: بیماری های قلبی عروقی، بزرگترین دلیل 
تشخیص  و  می شوند  محسوب  آمریکا  در  میر  و  مرگ  
افرادی که بیشتر در معرض ابتلا به این بیماری ها قرار 

دارند، زیرمجموعه این گونه به شمار می رود.
پژوهشگران در این بررسی جدید موفق شدند 110۷ 
بودند،  قلبی عروقی  بیماری های  دارای علائم  که  نفر 
شناسایی کنند. آنها در این پژوهش، اسکن های "پت- 

سی تی" )PET/CT(  بیماران را نیز بررسی کردند.
برای تشخیص افراد مبتلا به بیماری سرخرگ کرونری، 
پژوهشگران  و  شد  پیگیری  شرکت کنندگان  شرایط 
دریافتند که سی تی اسکن کلسیم کرونر، بهتر می تواند 
این  دهد.  نشان  را  کرونری  سرخرگ  بیماری  وجود 
بررسی ها، تنها به عوامل استانداردی مانند سن، فشار 

خون و سطح کلسترول بستگی دارد.

اندرسون گفت: وجود کلسیم در سرخرگ، نمی تواند 
بیماری  وجود  می تواند  اما  دهد  ارائه  کاملی  جزئیات 
که  می دهد  نشان  ما  بررسی  نتایج  کند.  مشخص  را 
سی تی اسکن کلسیم کرونر، نقش مهمی در سنجش 

بیماری های قلبی عروقی دارد.
به گفته اندرسون، هزینه این آزمایش، بالا نیست؛ در 
نتیجه می توان از آن به عنوان یک روش سنجش معمول 

استفاده کرد.

پژوهشگران آمریکایی در بررسی جدیدی دریافتند مصرف بیش از حد دارو برای درمان 
تیروئید، می تواند به سکته بیمار منجر شود.

به گزارش ایسنا و به نقل از یورک الرت، مصرف بیش از حد دارو در بیمارانی که به 
کم کاری تیروئید مبتلا هستند، می تواند به افزایش خطر "فیبریلاسیون دهلیزی" یا "ای 

فیب" )AFib( در آنان منجر شود. ای فیب، شایع ترین نوع آریتمی قلبی است که خطر 
سکته را در پی دارد.

اینترماونتین"  قلب  "مرکز  پزشکان  از   ،)Jeffrey Anderson( اندرسون"  "جفری 
ما  پروژه گفت:  این  ارشد  پژوهشگر  و  آمریکا  )Intermountain Heart Institute( در 
می دانیم که بیماران مبتلا به کم کاری تیروئید، بیشتر در معرض خطر ای فیب قرار دارند 
اما خطرات هورمون های تیروئید معمولی را در نظر نگرفته ایم. این پژوهش نشان می دهد 

که باید هورمون هایی که معمول و طبیعی به نطر می رسند نیز بررسی شوند.
پژوهشگران در این بررسی جدید، سوابق پزشکی بیماران بسیاری را بررسی کردند. 
آنها پس از یک بررسی سه ساله دریافتند کسانی که سطح بالایی از سرم "تیروکسین آزاد" 
)fT4( را مصرف می کنند، 40 درصد بیشتر در معرض خطر ای فیب قرار می گیرند اما 
افزایش ای فیب در کسانی که پایین ترین سطح مصرف این سرم را دارند، تا 1۶ درصد 
است. دکتر اندرسون ادامه داد: پزشکان باید میزان مطلوب تیروکسین را در نظر داشته 
باشند. با بی توجهی به این موارد، بیماران بیشتر در معرض خطر ای فیب قرار می گیرند.
اندرسون گفت: مرحله بعدی این پژوهش، انجام دادن یک آزمایش تصادفی برای 
بررسی تاثیر سطح تیروکسین در ای فیب و سکته است. یافته های این پژوهش، در 

کفرانس "انجمن قلب آمریکا" )AHA( در شیکاگو ارائه شده است.

دارورسانی مستقیم از چشم توسط ربات های کوچک

پیش بینی بیماری قلبی عروقی با بررسی رسوبات کلسیم

خطر سکته با مصرف بیش از حد داروی تیروئید

شناسایی پرنده ای که ترکیبی از ۳ گونه 
متفاوت است

پژوهشگران آمریکایی موفق به شناسایی پرنده کوچکی در ایالت پنسیلوانیا شده اند  
که ترکیبی از سه گونه پرنده کاملا متفاوت است و موجب حیرت جامعه علمی این کشور 

شده است.
این پرنده حیرت انگیز که ترکیبی از رنگ های زرد و سیاه و سفید را در خود دارد، 

اولین بار توسط فردی به نام لاول بورکت در طبیعت شناسایی شد. 
وی که خود یک پرنده شناس تجربی است متوجه شد پرنده یادشده از نظر ظاهر 
فیزیکی، چکاوک های طلایی بال و آبی بال است، اما آواز خواندن آن شبیه به چکاوک 

های خرمایی رنگ است.
در نهایت تصمیم گرفته شده نمونه خون این پرنده برای بررسی دی ان ای آن گرفته 

شده و به آزمایشگاه منتقل شود. 
تجزیه و تحلیل دی ان ای این پرنده نشان داد که مادر این پرنده خود یک چکاوک 
دوگانه بوده و مادر و پدری طلایی بال و آبی بال داشته است. اما پدر آن یک چکاوک 
خرمایی رنگ بوده و لذا فرزند آنها چکاوکی است که عملا ویژگی های سه گونه جانوری 

متفاوت را در خود دارد.
نکته مهم این است که پدر و مادر این پرنده نه تنها از دوگونه متفاوت هستند، بلکه 
متعلق به دو دسته کاملا متنوع از حیوانات هستند. پدر پرنده یادشده از خانواده 

Setophaga بوده و مادر آن از خانواده Vermivora است.
ترکیب سه نوع جاندار کاملا متفاوت و تولد پرنده ای با ویژگی های ظاهری و فیزیکی 
متفاوت از جمله پدیده های جذاب طبیعت است که به علت نادر بودن وقوع آن همیشه 

مورد توجه پژوهشگران بوده است.

تلاش برای تولید ایمپلنت استخوانی سه بعدی
 

مختلف  پروژه  یکدیگر ۷1  همکاری  با  آلمانی  و  استرالیایی  محققان  است  قرار 
تحقیقاتی انجام دهند.

به گزارش ایسنا و به نقل از یونیورسیتی ورلد نیوز، قرار است محققان دانشگاهی 
استرالیایی با همتایان آلمانی خود به همکاری تحقیقاتی بپردازند.

این محققان استرالیایی که از 30 دانشگاه استرالیا انتخاب شده اند، قصد دارند که در 
۷1 پروژه مختلف با دانشمندان آلمانی همکاری کنند.

این همکاری زیر نظر برنامه همکاری مشترک تحقیقاتی استرالیا و آلمان صورت 
خواهد پذیرفت.

در میان این پروژه ها که 1.۹ میلیون دلار سرمایه گذاری شده است، طرحی وجود 
دارد که محققان این دو کشور قصد تولید و توسعه یک ایمپلنت استخوانی سه بعدی 

را دارند.
تشخیص  برای  هزینه  کم  راهی  ایجاد  تحقیقاتی،  برنامه های  این  از  دیگر  یکی 

بیماری های دهان و دندان است.
این برنامه مشترک با هدف دستیابی به پروژه های مشترک تحقیقاتی بیشتری میان 

این دو کشور است.
زمان راه اندازی این برنامه همکاری مشترک از سال 2015 میلادی آغاز شده است و 

از آن زمان 12 میلیون دلار استرالیایی به 31۶ پروژه تخصیص داده شد.
بر اساس این پروژه مشترک، محققان استرالیایی می توانند در موسسات تحقیقاتی 
در آلمان به تحقیق بپردازند و محققان آلمانی هم در دانشگاه های استرالیایی مشغول 

کار شوند.
دلار  هزار  کشور 25  این  محققان  که  کردند  اظهار  استرالیا  دانشگاهی  مقامات 
استرالیایی دریافت کرده اند تا هزینه سفر و زندگی آن ها در آلمان تامین شود و با خیالی 

آسوده به تحقیق و پژوهش بپردازند.
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ساخت و تکمیل طرح های عمرانی نیمه تمام به دست 
بخش خصوصی از جمله مهمترین راه های عبور از محدودیت 
های بودجه ای است و استان قم در مسیر تحول خود بیش از 

هر زمان دیگری به واگذاری این طرح ها نیاز دارد. 
و  توسعه  به منظور  ای  طرح های عمرانی در هر منطقه 
پیشرفت بیشتر آن اجرا می شود اما در مواقعی این طرح ها 
به دلیل مشکل های متعدد از جمله نبود اعتبارات مالی لازم 
برای سال ها متوقف می شود که این مساله علاوه بر آسیب 
وارد کردن به سیمای منطقه، موجب به هدر رفتن سرمایه های 

ملی خواهد شد.
راهبرد واگذاری طرح های عمرانی نیمه تمام عمرانی به 
بخشیدن  سرعت  موجب  آنکه  بر  علاوه  خصوصی،  بخش 
به اجرای طرح های مورد نظر می شود، از جمله ارکان مهم 
تحقق سیاست های اقتصاد مقاومتی و مردمی کردن اقتصاد 
نیز است وبه همین خاطر انجام آن می تواند نقش مهمی در 
تقویت اقتصاد ملی در برابر تحریم های دشمنان و محدودیت 

های مالی ناشی از آن داشته باشد.
قم نیز درسال های اخیر با توقف فعالیت اجرایی برخی از 
طرح های عمرانی درمحدوده استان مواجه بوده است که 
برای عبور ازاین وضعیت و تکمیل این طرح ها، مسئولان 
استان در راستای تحقق سیاست های اقتصاد مقاومتی و 
عبور از فشارهای اقتصادی دشمن، راهبرد واگذاری طرح 
های عمرانی نیمه تمام به بخش خصوصی را دنبال کرده اند 
و مشوق های متعددی را نیز برای سرمایه گذاران متقاضی 

درنظر گرفته اند.
*تاکید استاندار بر واگذاری طرح های دولتی

در همین رابطه در گفت و گو با شماری از مسئولان ، آخرین 
وضعیت واگذاری طرح های عمرانی نیمه تمام در قم را بررسی 
شده است؛ استاندار قم در این رابطه تاکید کرد که مدیران 
دستگاه های اجرایی استان باید برای واگذاری طرح های 

دولتی به بخش خصوصی اهتمام لازم را داشته باشند.
سید مهدی صادقی با اشاره به مشکلات اعتباری دولت 
برای اجرای طرح های عمرانی گفت: واگذاری طرح های 
برای  ها  راه  موثرترین  از  یکی  خصوصی  بخش  به  عمرانی 
متوقف نشدن روند توسعه استان به دلیل محدودیت های 

مالی است.
وی خصوصی سازی را از سیاست های دولت برای تسریع 
در اجرای طرح های عمرانی عنوان کرد و افزود: مسئولان 

استانی باید در این زمینه و جذب سرمایه گذار دارای اهلیت 
نهایت تلاش خود را به کار گیرند.

سرمایه  بین  در  لازم  انگیزه  ایجاد  با  باید  داد:  ادامه  وی 
گذاران، طرح های نیمه تمام استان را به بخش خصوصی 
واگذار کنیم، چرا که این امر نقش مهمی در روند پیشرفت 

استان دارد.
*  40طرح در قم آماده واگذاری به بخش خصوصی 

است 
رئیس سازمان مدیریت و بودجه قم نیز پیرامون این موضوع 
با بیان این که از سال 94 تا 96، 228 طرح دولتی به بخش 
نیز  برای سال 1397  خصوصی واگذار شده است، گفت: 
جمعا 40 طرح عمرانی از سوی دستگاههای اجرایی استان 
پیشنهاد که طرح های حایز شرایط نهایی، پس از برگزاری 

جلسات مربوطه احصا خواهد شد. 
تاکنون، 13  رابطه  این  بیان کرد: در  سید حسن رضوی 
جلسه باشرکت 40 دستگاه اجرایی استان برگزار و 34 طرح 

برای واگذاری شناسایی شده است.
وی افزود: دستگاه های استان قم 22 طرح جدید، 10 
طرح نیمه کاره و هشت طرح آماده بهره برداری را معرفی کرده 

اند که بخش خصوصی در آن ورود پیدا کند.
خصوصی  بخش  به  طرح   30 گذشته  سال  گفت:  وی 
واگذار شد که در سطح کشور در واگذاری طرح ها به بخش 

خصوصی صد درصد به تعهد خویش عمل کرده ایم.
وی با اشاره به سیاستهای حمایتی و تشویقی دولت گفت: 
بسته های حمایتی در حوزه های مختلف توسط دولت آماده 
سازی شده است تا با ابلاغ آن به استان ها و اجرای آن شاهد 

رونق در حوزه تولید و اشتغالزایی باشیم.
رضوی ادامه داد: دربرنامه ششم یکی از محورهای برنامه ها 
واگذاری طرح ها به بخش خصوصی است که این امر باید با 

پیگیری دستگاه ها مورد توجه قرار گیرد.
وی، نوسان های نرخ ارز و نابسامانی های اقتصادی، سخت 
گیری دستگاه های نظارتی، کم رنگ شدن اعتماد سرمایه 
گذاران به بخش خصوصی، تمایل نداشتن و پیگیری نکردن 
مدیران دستگاه ها در واگذاری طرح ها به بخش خصوصی 
و سایر موارد را از مهمترین مشکلات واگذاری طرح ها عنوان 
کرد. وی ادامه داد: باید شرایط سرمایه گذاری در استان را 
تسهیل کنیم تا بتوانیم از ظرفیت های بخش خصوصی بهره 

برداری بیشتری داشته باشیم.

رضوی افزود: این مساله موجب می شود کارها با سرعت 
بیشتری پیش رود و نتیجه بخش باشد و در این صورت می 

توانیم هدف های توسعه ای استان را پیاده کنیم.
با اشاره به برخی راه حل ها برای واگذاری سریع تر  وی 
طرح های عمرانی دولتی به بخش خصوصی، گفت: می 
توان عملکرد دستگاه های اجرایی استان در موضوع واگذاری 
طرح های دولتی به بخش خصوصی را به عنوان شاخصی 
و  گرفت  درنظر  دستگاه  آن  عملکرد  ارزیابی  در  تاثیرگذار 
همچنین در کارگروه های ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی 
قم، میزان واگذاری طرح های دولتی دستگاه های اجرایی 

استان را مورد پیگیری قرار داد.
*احساس امنیت برای سرمایه گذاران در قم ایجاد شود 
انسانی  منابع  توسعه  و  اقتصادی  امور  معاون هماهنگی 
استانداری قم در این رابطه، گفت: یکی از راه های تحقق 
سیاست های اقتصاد مقاومتی، استفاده از سرمایه بخش 
این  باید در  این راستا سرمایه گذار  خصوصی است که در 

استان احساس امنیت کند. 
مهرداد غضنفری، افزود: احساس امنیت فقط نشنیدن 
شلیک گلوله نیست، بلکه ایجاد مانع بر سر راه سرمایه گذاری، 
به سرمایه گذار تلقین می کند که این محیط امن نیست و باید 

جای دیگر سرمایه گذاری کرد.
اجرایی  های  دستگاه  های  بخش  تمام  کرد:  اضافه  وی 
و  همراهی  که  چرا  هستند  مسئول  زمینه  این  در  استان، 
هماهنگی از الزام های موفقیت در جذب سرمایه گذار است.

وی با بیان این که برای سرعت بخشیدن به روند اجرایی 
طرح های عمرانی استان نیازمند مشارکت بخش خصوصی 
گذاران  سرمایه  حامی  استان  مسئولان  گفت:  هستیم، 
خواهند بود و تلاش می کنند شرایط حضور بخش خصوصی 

در فعالیت های اقتصادی تسهیل شود.
* فرایندهای اداری مانع تسریع سرمایه گذاری در 

قم است 
معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم نیز پیرامون 
این موضوع، گفت: فرایندهای اداری، مانع حمایت از سرمایه 
گذاران و سرعت بخشیدن به امر سرمایه گذاری دربخش های 

مختلف در استان شده است. 
و  اقتصادی  به وضعیت  توجه  با  افزود:  بهشتی،  محسن 
افزایش نرخ ارز، تاخیر در صدور مجوزهای سرمایه گذاری 
باعث افزایش هزینه طرح ها در بخش های مختلف شده 
است. وی بر تسهیل در امور ارباب رجوع ها تاکید و اضافه 
و  از سرمایه گذار صورت گیرد  اگر حمایت های لازم  کرد: 
سرمایه گذار درگیر طولانی شدن فرایندهای از جمله اخذ 
مجوز نشود، صرفه جویی زیادی در وقت و هزینه دستگاه ها 
و سرمایه گذار صورت می گیرد. بهشتی گفت: دستگاه های 
اجرایی باید پیش از اعطای مجوز به سرمایه گذاران بخش 
های مختلف، تمام جوانب کار را بسنجند و با بررسی ضوابط 
و در نظر گرفتن نقاط ضعف احتمالی اقدام به صدور یا عدم 
صدور مجوز نمایند. آنچه بیان شد نشان می دهد استفاده از 
ظرفیت های بخش خصوصی برای تکمیل طرح های نیمه 
تمام استان قم نه تنها یک ظرفیت بلکه یک ضرورت است 
عنوان  به  استان  اجرایی  های  دستگاه  توجه  مورد  باید  که 

نمایندگان دولت قرار گیرد.
امروز استان قم به دلیل موقعیت مذهبی و گردشگری خود، 
بیش از هر زمان دیگری به اجرای دقیق و سریع طرح های 
عمرانی نیاز دارد و بخش خصوصی با حمایت دستگاه های 

دولتی می تواند در این زمینه نقش بسزایی را ایفا کند.
تسهیل حضور بخش خصوصی در روند اجرای طرح های 
مسئولان  همه  اولویت  به  امروز  دولت،  اختیار  در  عمرانی 
دستگاه های اجرایی استان قم تبدیل شده است و همه می 
دانند با توجه به محدودیت های اعتباری موجود، راه نجات 
از توقف اجرای طرح های عمرانی، حضور توانمند سرمایه 

گذاران بخش خصوصی است.

با حضور معاونان وزارت نیرو صورت گرفت 

بهره برداری از سومین نیروگاه خورشیدی 
مجهز به سیستم ردیاب درقم 

سومین نیروگاه خورشیدی مجهز به سیستم ردیاب خورشیدی کشور عصر شنبه طی 
آیینی با حضور معاونان وزارت نیرو و سید مهدی صادقی استاندار در منطقه کوه سفید قم 

به بهره برداری رسید. 
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق قم در این مراسم، اظهار داشت: این نیروگاه بزرگترین 

نیروگاه خورشیدی قم است، که ظرفیت تولید آن 10 مگاوات ساعت می باشد.
مهدی آهنین پنجه با بیان اینکه این نیروگاه دارای 37 هزار پنل خورشیدی است، افزود: 
برای این طرح 10 میلیون یورو و به صورت قرارداد خرید تضمینی برق به مدت 20 سال 
سرمایه گذاری شده، و میزان اشتغال زایی آن نیز به صورت مستقیم 200 تن و به صورت 

غیر مستقیم 700 تن است.
وی با اشاره به نفوذ ریزگردها به شهر قم و همچنین وضعیت اقلیمی خاص این استان 
گفت: 112 روز از سال درجه حرارت دما در این استان به طور مداوم در حال افزایش 
است، از این رو مصرف برق باید پیوسته پشتیبانی شود، تا شهروندان بتوانند بی وقفه از 

برق استفاده کنند.
این مسئول همچنین با اشاره به استقرار بیش از هفت هزار و 200 ترانسفورماتور توزیع 
برق در استان با ظرفیت بیش از یکهزار و 700 مگاولت آمپر افزود: بیش از چهار هزار 
کیلومتر شبکه فشار متوسط و سه هزار و 780 کیلومتر شبکه فشار ضعیف نیز در استان 

وجود دارد.
وی تعداد چراغ های روشنایی قم را نیز 130 هزار دستگاه ذکر کرد و گفت: سهم تعرفه 
های برق استان 81 درصد، تعرفه های عمومی 3.4 درصد، و تعرفه های کشاورزی، 
صنعتی، سایر مصارف و روشنایی معابر نیز به ترتیب 68 صدم درصد، 1.14 درصد، 

13.44 درصد و 39 صدم درصد است.
آهنین پنجه با بیان اینکه بخش های خانگی و صنعت هر کدام 36 درصد و 28 درصد 
تعداد مشترکان برق استان را دارند، افزود: بخش کشاورزی که کمتر از یک درصد مصرف را 

به خود اختصاص داده، ولی نزدیک به 15 درصد مشترکان را شامل می شود.
مدیرعامل شرکت برق قم با بیان اینکه بیش از 553 هزار مشترک برق در استان وجود 
دارد، گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان مهرماه میزان فروش انرژی برق قم 2 هزار و 45 
میلیون کیلو وات ساعت بوده در حالی که سال گذشته سه هزار و 337 میلیون کیلووات 

ساعت انرژی فروخته شده است.
وی افزود: همچنین تا قبل از اجرای طرح جهادی میزان تلفات برق قم 15.59 مگاوات 
ساعت بوده که در حال حاضر به 10.23 مگاوات ساعت کاهش پیدا کرده است، که 

امیدواریم تا پایان سال به کمتر از 10 مگاوات ساعت برسیم.
آهنین پنجه همچنین میزان ظرفیت نیروگاه های برق در حال بهره برداری استان را 
45.8 مگاوات ساعت ذکر کرد، و گفت: تعداد نیروگاه های در حال ساخت نیز 53 مگاوات 
ساعت است. وی افزود: تعداد نیروگاه های دارای پروانه نیز 371 مگاوات ساعت است، و 
برای ایجاد نیروگاه به ظرفیت یکهزار و 61 مگاوات ساعت نیز درخواست سرمایه گذاری 

داریم.
واگذاری یکهزار هکتار زمین برای احداث نیروگاه خورشیدی اختصاص یافت 

استاندارقم نیز در این مراسم  با تاکید بر حمایت های همه جانبه برای توسعه نیروگاه های 
خورشیدی در این استان گفت: یکهزار هکتار زمین برای احداث نیروگاه خورشیدی 500 

مگاواتی در قم به بخش خصوصی واگذار شد. 
سید مهدی صادقی اظهار داشت: با توجه به در اولویت قرار داشتن تولید برق از طریق 
انرژی های پاک و تجدید پذیر برای ایجاد زیر ساخت های لازم تولید این نوع از انرژی ها 

کارهای بسیار خوبی انجام شده است.
وی با بیان اینکه بخشی از زیرساخت های مورد نیاز برای احداث نیروگاه در این زمین 
ایجاد شده است، افزود: امیدواریم بتوانیم با جذب سرمایه گذار در آینده نه چندان دور 

شاهد استفاده بیشتر از انرژی پاک و خورشیدی باشیم.
با جانمایی های خوبی که در این زمین انجام شده، امکان ایجاد  اینکه  با بیان  وی 
نیروگاهی به ظرفیت تولید 100 مگاوات ساعت برق وجود دارد، گفت: در کشور منابع 
خدادادی بسیاری برای تولید انرژی وجود دارد که باید از آن حداکثر بهره برداری را داشته 

باشیم.
استاندار قم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به موضوع هدایت تفکر و دیدگاه 
مدیران و عوامل اجرایی در مجموعه استان و کشور به سمت توسعه افزود: در صورت عملی 

شدن این مساله مهم میزان بهره وری در کشور حداقل 20 درصد افزایش پیدا می کند.
طی 2 سال گذشته 40 نیروگاه خورشیدی وارد مدار شد 

معاون وزیر نیرو و رئیس سازمان انرژی های تجدید پذیر و بهره وری انرژی برق نیز در 
این مراسم گفت: طی دو سال گذشته 40 نیروگاه تولید کننده برق خورشیدی در کشور 
وارد مدار شد.  سید محمد صادق زاده با اشاره به حمایت های استانی و منطقه ای از 
ساخت نیروگاه های خورشیدی از طریق واگذاری زمین به سرمایه گذاران افزود: به طور 
حتم اگر حمایت های وزارت نیرو و همچنین استانداری ها در کنار هم جمع شود، شاهد 
گشایش نیروگاه های خورشیدی متعددی در کشور خواهیم بود.وی با اشاره به افتتاح 
نیروگاه خورشیدی درقم، گفت: با توجه به استقبال سرمایه گذاران برای سرمایه گذاری در 
ساخت این نوع نیروگاه ها در صورت حمایت های لازم نیروگاه های خورشیدی بعدی قم 
نیز به زودی به بهره برداری خواهد رسید.رییس سازمان انرژهای تجدی پذیر کشور با بیان 
اینکه نرخ رشد نیروگاه های خورشیدی از نیروگاه های دیگر بالاتر است، افزود: امیدواریم با 
توجه به بالا بودن تعداد روزهای آفتابی در کشور و همزمانی تولید برق نیروگاه ها با مصرف 
و همچنین صرفه جویی در مصرف آب نرخ رشد این نیروگاه ها همچنان خیلی خوب باقی 

بماند.

معاون استاندار قم: 

امکانات دستگاه های قم برای برگزاری جشن 
نهم ربیع بسج شود 

معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم گفت: دستگاه های اجرایی هر امکاناتی که 
در توان دارند برای برگزاری باشکوه جشن نهم ربیع الاول و بیعت با امام عصر)عج( بسیج 

نمایند. 
یونس عالی پور روز یکشنبه در جلسه هماهنگی جشن نهم ربیع الاول، افزود: این روز 
از اهمیت خاصی بین شیعیان برخوردار است و آیین های مرتبط با آن باید به صورت ویژه 

تدارک دیده شود.
وی اضافه کرد: در چند روز باقی مانده به نهم ربیع الاول، جلسه های جمع بندی دستگاه 

های اجرایی برگزار تا برنامه های در نظر گرفته شده، با نظم خاصی اجرا شود.
وی همچنین گفت: با توجه به این که هم اکنون زائران پاکستانی که از آیین اربعین باز 
می گردند، در قم حضور دارند، دستگاه ها همکاری نمایند تا مکان اقامتی این زائران فراهم 

شود.
عالی پور افزود: در صورت امکان، زائران پاکستانی در مصلای قدس شهر قم پذیرایی 

شوند و یا در سالن های ورزشی و حسینه ها اسکان یابند.
معاون حرم حضرت معصومه)س( نیز در این جلسه گفت: باید به شهادت امام حسن 
عسکری)ع( به صورت جدی پرداخته شود، زیرا این مساله مقدمه خوبی برای نهم ربیع که 

آغاز امامت حضرت حجت است، می باشد.
حجت الاسلام والمسلمین صفر فلاحی افزود: به هر میزان به ایجاد شور، نشاط و کار 
تبلیغی ترویجی پرداخته شود، خوب است، ولی مهم ترین بخش مساله نهم ربیع محتوای 

آن است که باید غنی باشد.
وی اضافه کرد: 2 مجموعه حوزه علمیه و مراکز ذیل حوزه در تامین محتوا حضور پررنگ 

داشته باشند و پاسخگوی بسیاری از مسائل باشند.
وی بیان کرد: با توجه به این که مهدویت نقطه عطف اتصال نظام با مساله امامت و رهبری 

است، باید رسانه ها در پراختن به این موضوع اهتمام ویژه ای داشته باشند.
جلسه هماهنگی نهم ربیع الاول با حضور نمایندگانی از دستگاه های مختلف در سالن 
جلسات معاونت امور زائران استانداری برگزار و در این جلسه نسبت به حضور قشرهای 

مختلف مردم در آیین نهم ربیع الاول تصمیم گیری شد.

مدیرهماهنگی امور رفاهی زائرین معاونت امور زائرین استانداری قم :

نمازخانه های بین راهی قم شناسنامه دار می شود 
مدیرهماهنگی امور رفاهی زائرین معاونت امور زائرین استانداری قم گفت: در راستای 
نظارت دقیق و منسجم بر نمازخانه ها و سکوهای اقامه نماز بین راهی استان، شناسنامه 
جامع و یکپارچه این مکان ها در قالب سیستم اطلاعات جغرافیایی جی. ای. اس در حال 

تهیه است. 
روح الله شاه نظری روز یکشنبه در پایان جلسه کمیته نظارت بر نمازخانه های بین راهی 
قم در سالن جلسه های معاونت هماهنگی امور زائرین استانداری در گفت و گو با خبرنگار 
ایرنا اظهار داشت: به تازگی از سوی وزارت کشور، دستورالعمل 12 ماده ای در خصوص 

مباحث و موضوع های مرتبط با نماز به استانداری های کشور ابلاغ شده است.
وی گفت: ذیل این بخشنامه ابلاغی موارد جامع و کاملی جهت برنامه ریزی برای تشکیل 
کارگروه های نماز دیده شده که به طور حتم عملیاتی شدن آن به ارتقاء کمی و کیفی امور 

مربوط به نماز در استان ها منجر خواهد شد.
وی با بیان این که ماده 6 این بخشنامه به حل مشکلات نمازخانه های بین راهی و فراهم 
شدن امکانات لازم برای نماز خواندن مسافران تاکید دارد، افزود: در حال حاضر به مدت 
چهار سال است که کمیته نظارت بر نمازخانه های بین راهی در حوزه معاونت هماهنگی 
زائرین استانداری قم تشکیل شده و برای بررسی وضعیت این نمازخانه ها به لحاظ تعمیر، 
تجهیز، نگهداری، نیازسنجی و احصاء کمبودها و خلاهایی که وجود دارد، تهیه شناسنامه 
مذکور در دستور کار قرار گرفته است. وی ادامه داد: در این سامانه اطلاعات جغرافیایی 
تمامی راه های مواصلاتی استان پیاده سازی شده و محل هر نمازخانه بین راهی نیز با 
کیلومتر آن مشخص، به نحوی که با کلیک بر روی مکان هر نمازخانه تمامی اطلاعات آن 

اعم از مباحث عمرانی و فرهنگی در اختیار قرار می گیرد.
شاه نظری با بیان این که در تهیه این شناسنامه و سیستم هماهنگ و به روزکردن اطلاعات 
آن حدود 12 دستگاه اجرایی مشارکت و فعالیت دارند، افزود: دستگاه ها باید ضمن بازدید 
مستمر از نمازخانه های بین راهی که خود متولی نگهداری آن هستند، آخرین وضعیت و 
مشکلات آن را بررسی کرده و اطلاعات را در قسمت نمازخانه مورد نظر بر روی نقشه قرار 
دهند. هم اکنون بیش از 130 نمازخانه و سکوی اقامه نماز در جاده های قم وجود دارد که 

توسط برخی از دستگاه ها و خیران احداث شده است. 

رئیس انجمن هنرهای نمایشی استان قم :

تئاتر طنز و شاد نیاز امروز جامعه است 
رئیس انجمن هنرهای نمایشی استان قم گفت: تئاترطنز و شاد نیاز امروز جامعه است و توجه 

به تئاترهایی با مضامین طنز اجتماعی موجب آشتی مردم با این هنر در استان می شود. 
اصغر نوبخت با تاکید بر اینکه مردم از تئاتر فانتزی استقبال نمی کنند، افزود: گرایش اهالی 
تئاتر به نمایش هایی که متناسب با ذائقه مردم نیست موجب شده تا شاهد رکود تئاتر قم در سال 
های اخیر باشیم. وی با بیان اینکه گرایش به تئاتر طنز یکی از راه هایی است که موجب رونق 
دوباره تئاتر استان و استقبال مردم از این هنر می شود تاکید کرد: زبان طنز، زبان آشتی با تئاتر 
است و همواره استقبال گسترده ای از این گونه از نمایش می شود به همین دلیل باید به نمایش 
های طنز اجتماعی توجه جدی تری گردد. رئیس انجمن هنرهای نمایشی قم، گفت: سالهای 
گذشته تئاترهای طنز متعددی توسط هنرمندان قم تولید و به روی صحنه رفت که استقبال 
مردمی از همه این تئاتر ها بسیار خوب بوده و درآمدزایی مناسبی نیز برای این نمایش ها رقم زده 
است. وی با بیان اینکه تولید تئاترهای طنز در قم تا پنج برابر وضعیت فعلی کشش دارد افزود: 
تئاتر طنز یکی از دشوارترین گونه های تئاتر است چرا که در صورت کم دقتی می تواند به هزل و 
هجو کشیده شود و این در حالی است که باید برای تئاتر طنز از زیباترین شکل و محتوا استفاده 
کرد. نوبخت، تئاتر طنز قم را بسیار ریشه دار دانست و گفت: تئاتر های طنز و کمدی، سیاه بازی، 
روحوضی، نقالی و پرده خوانی، معرکه گیری و خیابانی از جمله گونه های نمایش هایی بود که 
در سال های بسیار دور در قم رونق داشت که برخی از این گونه ها به صورت اختصاصی پیرامون 
طنز بود. وجود 500 هنرمند تئاتر، 20 استاد هنر تئاتر و 70 لیسانس تئاتر در حوزه های مختلف 
کارگردانی، نمایشنامه نویسی، طراحی لباس، طراحی صحنه و گریم از جمله ظرفیت های تئاتر 
استان قم است. تئاتر قم در زمینه های مذهبی- آئینی، کودک و نوجوان و دفاع مقدس ید 
طولایی داشته و اساتید و پیشکسوتان زیادی در این شهر تلاش فراوان برای تئاتر استان و کشور 
را متحمل شده اند. قم دارای بیش از هشت گروه تئاتر فعال از جمله گروه تئاتر آئین، امروز، ایده، 

عرشیان، طراوت، سایه روشن، خانه پرواز و گروه تئاتر گاراژ تیاتر می باشد.

 در نیمه نخست سال جاری صورت گرفت

اشتغال 327 مهارت آموخته فنی حرفه ای در قم
مدیر کل آموزش فنی و حرفه ای استان قم از اشتغال 327 نفر مهارت آموخته فنی و حرفه ای 

قم در 79 دوره آموزشی در 6 ماهه سال جاری خبر داد.
احمد عطارنیا با بیان اینکه وضعیت اشتغال مهارت آموختگان بعد از دریافت گواهینامه مهارت 
و پس از طی یک فاصله زمانی 6 ماهه درسه گروه شاغلین، کارجویان و غیرکارجویان، رهگیری 
و رصد می شود تا دوره های آموزشی که نرخ اشتغال کمی داشتند با دوره های جدید جایگزین 
شوند، بیان کرد: در 6 ماهه سال برای هزار و 118 نفر از مهارت آموختگان مراکز ثابت فنی و 
حرفه ای استان رهگیری اشتغال انجام شده است که از این تعداد قریب به 327 نفر مشغول به 
کار شده اند. وی جمع کارجویان در این دوره را 313 نفر عنوان کرد و افزود: در رهگیری صورت 
گرفته از وضعیت اشتغال این افراد، 163 نفر به خاطر کمبود فرصت شغلی، 64 نفر به دلیل 
عدم وچود سرمایه کافی، 65 نفر به دلیل پایین بودن دستمزد، 14 نفر به دلیل عدم رغبت به 
شغل پیشنهادی و هفت نفر به علت ضعف آموزش مهارتی تاکنون موفق به اشتغال نشده اند. 
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان قم اعلام کرد: رهگیری اشتغال از 79 دوره آموزش 
کارآموزان و 6 مرکز ثابت آموزش فنی و حرفه ای انجام شده است . عطارنیا افزود: طبق رهگیری 
صورت گرفته 74 نفر از مهارت آموختگان قبلًا شاغل بوده اند که هدف آنها تکمیل مهارت و 
فراگرفتن حرفه های جدید بوده و 456 نفر غیر کارجو از قبیل دانشجو، دانش آموز، سرباز و 
خانه دار یا افرادی بوده اند که تمایلی به کار نداشته اند . وی اظهار کرد: بهره برداری از نتایج 
حاصل از رهگیری اشتغال مهارت آموختگان از جمله برنامه های سند راهبردی مهارت و فناوری 
در راستای توسعه و ارتقاء آموزش های مهارتی و اثر بخشی این قبیل آموزشها به شمار می رود. 
عطارنیا در پایان بر اهمیت فرآیند مشاوره، رهگیری، اشتغال در مراکز آموزش فنی و حرفه ای 
استان تاکید کرد و گفت: اجرای دقیق این فرآیند سبب هدایت صحیح کارآموزان و اثر بخشی 

آموزش های مهارتی در راستای ایجاد اشتغال خواهد شد.

 مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم :

نواحی صنعتی قم با محدودیت اراضی
 مواجه است 

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم گفت : نواحی صنعتی استان به شدت با 
محدودیت اراضی مواجه است که این مساله به منظور تقویت روند رو به رشد تولید و اشتغال در 

قم، باید با همکاری سایر دستگاه های اجرایی برطرف شود. 
امیر طیبی نژاد، افزود: نواحی صنعتی استان در کنار مناطق روستایی شکل گرفته و به همین 
دلیل توسعه این مناطق با دشواری های خاصی از جمله لزوم رعایت حریم روستاها مواجه است.
وی ادامه داد: می توانیم با همکاری همه دستگاه های متولی، رعایت اصول زیست محیطی 
و حفظ منافع روستاییان، نواحی صنعتی استان را گسترش و حجم فعالیت های اقتصادی قم 
را ارتقا دهیم. وی با اشاره به موقعیت مناسب نواحی صنعتی قم برای استقرار صنایع تبدیلی 
و تکمیلی کشاورزی، غذایی و دارویی، گفت: با این کار زمینه تولید و اشتغال مناسبی برای 
مردم بومی مناطق روستایی استان فراهم می شود. طیبی نژاد افزود: توسعه نواحی صنعتی 
در مناطق روستایی قم به دلیل قرار گرفتن در موقعیت مناسب جغرافیایی و نزدیکی به بازارهای 
مصرف کلان کشور همچون تهران می تواند نقش موثری در ارتقای وضعیت تولید استان داشته 
باشد. وی با بیان این که هزینه تمام شده تولید در این نواحی به دلیل قیمت مناسب زمین و 
بسته های تشویقی درنظر گرفته شده برای سرمایه گذاران، پایین است، گفت: محصولاتی که 
در نواحی صنعتی روستایی قم تولید خواهد شد بیشتر در حوزه مواد خوراکی و دارویی و مطابق 

استانداردهای زیست محیطی بوده و آلودگی برای طبیعت استان ایجاد نمی کند. 
وی ادامه داد: هم اکنون 78 واحد بهره بردار در چهار ناحیه صنعتی خورآباد، سیرو، طغرود و 

دستجرد قم در محدوده ای به مساحت 90 هکتار مشغول فعالیت و تولید هستند.

رئیس هیات جانبازان استان قم:

 استخر دادند ولی غیرقابل استفاده است 
رئیس هیات جانبازان و معلولان استان قم، با اشاره به تحویل استخر به این هیات توسط اداره 
کل ورزش و جوانان گفت: استخری که به این هیات داده شده ، مخروبه است و در عمل از آن 

هیچگونه استفاده نمی توان کرد. 
محمد پیروز منش افزود: سال ها قبل استخر شهید دخانچی واقع در میدان 72 تن قم در 
اختیار این هیات ورزشی قرار داشت که به دلیل گرایش اداره کل ورزش و جوانان برای درآمد 

زایی این مجموعه از هیات جانبازان و معلولان پس گرفته شد و به بخش خصوصی واگذار شد.
وی با بیان اینکه این اقدام نه تنها موجب درآمدزایی برای این اداره کل نشد بلکه خسارت جدی 
به این استخر وارد کرد گفت: با پیگیری های انجام شده درماه های گذشته این استخر بار دیگر 
به هیات جانبازان و معلولان قم واگذار شد ولی وضعیت این استخر قابل مقایسه با چیزی که ما 
تحویل آنها دادیم نیست. رئیس هیات جانبازان و معلولان قم، افزود: بازسازی این استخر نیاز به 
15 میلیارد ریال اعتبار دارد که به دلیل ناتوانی این هیات برای تامین هزینه های آن، هم اکنون 
این استخر بدون استفاده و تعطیل است. پیروز منش با تاکید بر اینکه واگذاری این استخر می 
توانست موجب تحول در ورزش جانبازان و معلولان استان شود، اظهار داشت: تصور ما این بود 
که استخر با همان وضعیتی که تحویل داده ایم به ما برگشت داده می شود، که این چنین نبود و 

با یک استخر فرسوده، معیوب و غیرقابل استفاده مواجه شدیم.

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبر داد؛

دستگیری سارقان طلای کودکان در قم
 رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم از دستگیری 2 سارق طلای کودکان در 
قم خبر داد و گفت: متهمان به 4 فقره سرقت و همچنین سرقت دو دستگاه خودرو پراید اعتراف 

کردند.
سرهنگ احمد کرمی اظهار داشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت طلاجات کودکان در 
قم، موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت. وی گفت: تحقیقات 
مأموران پلیس ادامه داشت تا این که 5 نفر معتاد دستگیر و یک دستگاه خودرو مسروقه از آن ها 
کشف شد. رئیس پلیس آگاهی استان قم گفت: طی تحقیقات کارآگاهان، دو تن از این افراد 
به 4 فقره سرقت طلاجات کودکان با همدستی یکدیگر و همچنین سرقت دو دستگاه خودرو 
پراید در قم اعتراف که نهایتاً متهمان به همراه پرونده متشکله برای انجام مراحل قانونی تحویل 

مرجع قضائی استان شدند.
دستگیری ۱2 سارق و ۱۸ خرده فروش مواد مخدر در قم

فرمانده انتظامی شهرستان قم اظهار داشت: در راستای ارتقاء امنیت اجتماعی محله محور 
و استقرار نظم و امنیت در نقاط آسیب پذیر قم و مقابله با تبهکاران، مزاحمین نوامیس و اراذل و 
اوباش، برخورد با سارقان، جمع آوری معتادان متجاهر و خرده فروشان مواد مخدر، طرح ارتقاء 
امنیت محله محور قدر 2 در حوزه استحفاظی تعدادی از کلانتری ها و پاسگاه های فرماندهی 

انتظامی شهرستان قم برگزار شد.

حضور سرمایه گذاران توانمند بخش خصوصی ؛

راهی برای نجات از توقف طرح های عمرانی  قم
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نمایندگان مجلس از
 استانداران جدید چه خبری دارند؟ 

یکی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی از معیار های وزارت کشور برای انتصاب 
استانداران جدید انتقاد می کند و می گوید مسئولان این وزارت خانه تأکید دارند استانداران 

غیربومی و از میان مدیران سیاسی و امنیتی انتخاب شوند. 
پس از آن که سیدسلمان سامانی، سخنگوی وزارت کشور اعلام کرد 14 استاندار 
کشور بازنشسته هستند و باید از سمت خود کناره گیری کنند، به تدریج موجی از 
خداحافظی استانداران با سمت های خود آغاز شد. روز گذشته نیز وزیر کشور رسماً 
در همایش استانداران کشور در تهران، با 14 مدیر ارشد استانی که بازنشسته هستند 
خداحافظی کرد. حالا استانداران آذربایجان شرقی، اصفهان، ایلام، بوشهر، تهران، فارس، 
مرکزی، هرمزگان، خراسان رضوی، خراسان شمالی، زنجان، قم، همدان و سیستان و 
بلوچستان تا 24 آبان ماه فرصت دارند که قانون جدید بازنشستگی را اجرا کنند. همچنین 
سخنگوی وزارت کشور از احتمال بازنشستگی یکی دیگر از استانداران خبر داد. از این رو، 
احتمالاً تعداد استانداران بازنشسته 15 نفر است.این روزها مسئولان استانی و وزارت کشور 
در تکاپوی جابه جایی استانداران و انتخاب افراد جدید برای تصدی این سمت هستند. 
از میان این 15 استان، نمایندگان مردم شیراز و یزد در گفت وگویی با ایرناپلاس درباره 

انتظارات برای انتصابات جدید در استان ها توضیح می دهد.
*  انتخاب استاندار غیربومی اشتباه است

سیدابوالفضل موسوی بیوکی، نماینده مردم یزد در مجلس شورای اسلامی درباره 
تغییرات استانداران کشور به ایرناپلاس می گوید: وقتی 15 استاندار از میان 31 استان 
بازنشسته هستند، نشان دهنده این است که وزیر محترم کشور در هنگام انتخاب 

استانداران، شعار جوان گرایی را رعایت نکرده  است. 
نماینده مردم یزد ادامه می دهد: حالا سؤال این است او با چه استدلالی این افراد را 
انتخاب کرده است؟ آیا این افراد کارکشته بودند؟ چراکه می توان گفت افرادی که پا به سن 
می گذارند برخی قدرت ها مانند ریسک پذیری، کارآفرینی و به روز بودن را ندارند. رهبری 
نیز در این باره گفتند که باید جوان گرایی صورت گیرد و به توانایی جوانان اجازه ظهور 
و بروز داد. به عبارت دیگر وقتی 50 درصد از استانداران کشور، بازنشسته هستند به این 

معناست که دولت به درستی حکومت های محلی خود را انتخاب نکرده است.
موسوی درباره انتخاب استانداران غیربومی در دولت دوازدهم و استانداران جدید 
می گوید: دیگر اشتباه این بود که استانداران غیربومی را انتخاب کردند. این استانداران 
غیربومی برای برخی از استان هایی که مرزی یا قومیت های مختلفی دارند، ممکن است 
مناسب باشد؛ اما احتمالاً برای دیگر استان ها، استانداران بومی مناسب تر و کارآمدتر 
هستند. از این رو در حال حاضر استانداری که در یزد و یا استان های دیگر از سمت 
خود می رود، چیزی از او در استان باقی نمی ماند.موسوی همچنین درباره روند جابه جایی 
استانداران جدید تصریح می کند: به ما گفتند سعی می کنند استانداران جدید را از میان 
معاونان استاندار قبلی انتخاب کنند و ما این موضوع را پذیرفتیم اما مجدداً بر غیربومی 
بودن استانداران جدید تأکید می کنند و می گویند چون 15 استاندار دیگر غیربومی 

هستند این استانداران جدید نیز باید غیربومی باشند. 
* استانداران جدید سیاسی و امنیتی نباشند

او در ادامه می افزاید: دیگر شاخصه ای که برای انتخاب استاندار مطرح شده، این است 
که باید استاندار جدید از میان معاونان سیاسی و امنیتی باشد. یعنی وزارت کشور سیاست 
دیگری را دنبال می کند و آن، انتخاب استاندار از معاونان سیاسی و امنیتی است. حالا 
معاونان سیاسی و امنیتی کشور را بررسی کردند و اعلام کردند این 20 نفر شایستگی 
استانداری را دارند. از این بین، هر استانی که زودتر از میان این بیست نفر، استاندار مورد 
نظرش را انتخاب کند، ما آن را قطعی می کنیم. این چه سیاستی است؟ این موضوع باب 
شایسته سالاری را می بندند.نماینده مردم یزد همچنین درباره چرایی انتخاب استاندار از 
میان معاونان سیاسی امنیتی می گوید که آیا کشور ما در حال حاضر به نیروهای سیاسی 
و امنیتی برای اداره استان ها نیاز دارد؟ ما نیازی به نیروهای سیاسی و امنیتی برای 
اداره استان ها نداریم، بلکه به خاطر مشکلات معیشتی، تحریم ها و مشکلات اقتصادی به 
نیروهایی نیاز داریم که بتوانند این مسائل را مدیریت کنند. سیاست وزارت کشور در این 
باره اشتباه است و حالا که فرصتی دوباره برای بازنگری در مدیریت استان ها به وجود آمده، 

سیاست اشتباهی پیش گرفته شده است.
موسوی درباره رایزنی نمایندگان استانی برای انتخاب استاندار اظهار می کند که به ما 
گفتند رایزنی نکنیم، زیرا اولین چالشی که پیش می آید تفاوت نظر نمایندگان و دولت 
است. به طور مثال ما در مجمع نمایندگان یزد به این نتیجه رسیدیم که استاندار باید بومی 
و یزدی باشد. اما چون می بینیم این سیاست کلی کشور است، ما آن را می پذیریم اما اگر 
حتی در یک مورد بومی بودن استاندار نقض شود، ما نیز استاندار را بومی و یزدی انتخاب 
می کنیم. نکته دوم این است که اگر قرار است استاندار از میان معاونان انتخاب شود، معاون 
سیاسی و امنیتی برای استان یزد کارآمد نیست. چراکه یزد استان سیاسی نیست و ما هم 

می گوییم استاندار باید از میان دیگر معاونان استاندار انتخاب شود.
* انتظارات برای انتخاب استاندار جدید یزد

او همچنین درباره انتظارها برای انتخاب استاندار جدید می گوید: یزد هفتمین استانی 
است که در تولید ثروت کشور نقش دارد، بنابراین استانداری هم که انتخاب می شود 
باید بتواند از این ثروت ها استفاده کرده و اشتغال ایجاد کند. آقای علی زینی وند، معاون 
هماهنگی امور اقتصادی استانداری نیز با توجه به شاخصه دولت که استاندار باید غیربومی 
باشد، گزینه خوبی است؛ زیرا چند سال در استان بوده اند و شناخت کافی دارند و همه 

اقشار نسبت به ایشان اجماع دارند. 
* انتخاب استاندار به درازا نکشد

علی اکبری، نماینده مردم شیراز در مجلس شورای اسلامی در این باره به ایرناپلاس 
می گوید: هرچند گفت وگوهای شفاهی متعددی صورت گرفته اما هنوز مشخص نیست 
وزارت کشور چه تصمیمی دارد. اما به احتمال قوی در استان فارس به این دلیل که استان 
بزرگ و مهمی است، در ابتدا یک سرپرست انتخاب شود تا نفر بعدی روی کار بیاید. درباره 
گزینه نهایی استانداری، افراد مختلفی مطرح شده اند، اما به طور قطعی مشخص نیست 
که چه کسی این سمت را بر عهده خواهد گرفت.نماینده مردم شیراز همچنین در ادامه 
می افزاید: از نظر ما کسی که سوابق مدیریتی، دانش و تحصیلات مربوطه، وجهه قابل قبول 
و همچنین توان مدیریتی کافی برای استان بزرگ فارس را داشته باشد، گزینه مناسبی 
برای استانداری فارس است.اکبری درباره انتظارهای مسئولان استانی برای انتخاب 
استاندار می گوید: پیشنهاداتی از استان به وزارت کشور شد که پیشنهادهای ما درباره افراد 
بومی بود، اما گویا دولت به دنبال افراد غیربومی است.نماینده مردم شیراز همچنین تأکید 
می کند ما امیدواریم این موضوع به درازا نکشد چراکه فارس استانی با چهار، پنج میلیون 
جمعیت و به اصطلاح مرکز ثقل است. بنابراین باید به این موضوعات توجه شود و هرچه 

زودتر استانداری تعیین تکلیف شود.

نکتـه

دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی در پاسخ به پرسشی در این 
باره که چه آسیبی انقلاب اسلامی را تهدید می کند، گفت: یکی 
از خطراتی که انقلاب را تهدید می کند این است که ما »ضد 

انقلاب« باشیم و خلاف شعارهای اول انقلاب عمل کنیم. 
»غلامحسین کرباسچی« در گفت و گو ایرنا در پاسخ به این 
پرسش که اگر افشانی بازنشسته شود و هر شخصیتی غیر از 
محسن هاشمی شهردار شود به عنوان دبیرکل حزب کارگزاران 
سازندگی از وی حمایت می کند یا خیر؟ اظهار داشت: در حزب 
بحثی در این مورد نکرده ایم. مجموعه شهرداری تهران نیاز به یک 
فرد پای کار دارد. اینکه یک شهردار در اتاقش بنشیند بخشنامه 
صادر یا مصاحبه کند و تز اقتصادی دهد، نمی تواند خیلی موفق 
باشد. شهردار پیشین تهران افزود: شهردار باید آشنا با مباحث 
شهری و مسائل تهران باشد»ازهمه مهمتر شهردار تهران شهردار 
یک شهر نیست بلکه ] از نظر وسعت مسئولیت و اهمیت کار[ 
شهردار یک کشور است« تمامی ارگان های کشور، از رهبری 
گرفته تا قوای سه گانه و نیروهای نظامی و امنیتی در تهران 

مستقر هستند. 
وی با بیان اینکه فردی در شهرداری تهران موفق می شود 
که همه روی آن اجماع داشته باشند، افزود: تجربه یک قرن اخیر 
نشان می دهد شهردارانی در تهران موفق شدند که از پشتوانه 
اقبال عمومی و وفاق ملی برخوردار بودند. اگر شهردار بخواهد فقط 
با شورای شهر کار کند و با دولت زاویه داشته یا با قوه قضاییه، 
نیروهای امنیتی و انتظامی مشکل داشته باشد، موفق نخواهد شد. 
کرباسچی تاکید کرد: شهردار تهران باید نیروی کاری و ملی 

باشد تا حداقل همه به او توجه داشته و با وی همکاری کنند. 
* نباید به صندلی مسئولیت چسبید 

کرباسچی در خصوص تن ندادن برخی افراد و جریان های 
اصلاح طلب به اجرای قانون منع به کارگیری بازنشستگان ، گفت: 
جز چند نفر در شورایعالی سیاستگذاری، اصلاح طلبان در این 
مورد موضع گیری خاصی ندارند. بارها راجع به نوسازی نیروی 
انسانی مصاحبه کردم و گفتم این مدیریت های سالخورده، 
فرسوده و مندرس باید کنار گذاشته شود. اجرای این قانون گام 
کوچکی است و باید به شکل گسترده و جدی تری با این مساله 
برخورد شود. دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی ادامه داد: با وجود 
این همه جوان تحصیلکرده، خلاق، دلسوز و پای کار نباید اینقدر 
به این صندلی ها بچسبیم. قانون شرط 30 سال را گذاشته است 
برای یک ماه دیرتر یا زودتر ماندن در مسئولیتی چرا دنبال تبصره 
هستیم؟ وی خاطرنشان کرد: »ما یک مشت افراد سالخورده چه 
کاره مملکت هستیم که فکر می کنیم اگر حذف شویم مثلا همه 
ملت به باد فنا می روند. ملت خودش اختیار دارد، تصمیم می 

گیرد و مسئولان رده های مختلف را انتخاب می کند.« 
* شورایعالی هماهنگی اصلاح طلبان به درد انتخابات 

می خورد 
کرباسچی گفت: »همان دعوایی که در پستهای اداری اصلاح 
طلبان وجود دارد در شورایعالی همین دعوا بر سر بودن یا نبودن 
افراد هست. متاسفانه این شورا هنوز شکل جدی به خودش 

نگرفته و بااین وضعیت نخواهد گرفت« 
وی افزود: به نظرم شورایعالی فقط به درد انتخابات و هماهنگی 
میان گروه هایی سیاسی یک جریان می خورد. احزاب توانمند 
اصلاح طلب باید خط مشی های خود را هماهنگ و مشخص 

کنند و اجرایی و شفاف حرف بزنند. 
* باید اصلاح طلبی باردیگر تعریف شود 

کرباسچی در مورد افراد و جناح های منتسب به جریان اصلاح 
طلب، گفت: طیف گسترده ای خود را اصلاح طلب تلقی می کند. 
هم اکنون دو نیروی متضاد سیاسی از مصطفی تاج زاده گرفته تا 

مصطفی کواکبیان همه خود را اصلاح طلب می دانند. 
رئیس شورای هماهنگی اصلاح طلبان ادامه داد: متاسفانه 
هنوز مجموعه اصلاح طلبان یعنی کسانی که دست کم سابقه 
حضور در این جبهه را دارند موفق نشده اند یا نخواسته اند با ارائه 
یک تعریف جامع از اصلاح طلبی این دایره را مشخص کنند. گام 
نخست اصلاحی این است که اصلاح طلبان خودشان را تعریف 
کنند و از اینکه عده ای از این مجموعه حذف شوند هراسی 
نداشته باشند. وی اظهار داشت: باید با در نظر گرفتن چارچوب 
نظام سیاسی و قانون اساسی تغییراتی در گفتمان اصلاح طلبی 
ایجاد شود. گاهی اوقات احساس می کنم انگار اصلاح طلبان 
رودربایستی دارند و می ترسند به جای اصلاح طلب به آنها 
»استمرار طلب« بگویند. اگر منطق قوی داشته باشیم این اصلا 
اشکالی ندارد. درک و شعور سیاسی مردم کم نیست و نباید با 
شعار یک نفر در داخل یا خارج از تزلزل بنیان اصلاح طلبی دچار 

وحشت شویم و تصور کنیم مردم از ما رویگردان خواهند شد. 
* باید دستاوردها و کاستی ها را شفاف بیان کنیم 

کرباسچی با بیان اینکه مردم با آگاهی در پی افراد و مفاهیم 
می روند، افزود: باید بدون رودربایستی تکلیف خودمان را مشخص 
کنیم و دستاوردها و کاستی های چهار دهه گذشته را واضح و 
شفاف بیان کنیم و اگر دستاوردی داشته ایم بدون نگرانی از انتقاد 
از آن دفاع کنیم و اگر در جاهایی هم اشتباهاتی رخ داده است 
حتی اگر از این طرف مورد تهاجم قرار بگیریم، آن را بیان کنیم. 

* به ابعاد مختلف توسعه توجه کنیم 
و  روشنفکرانه  انتزاعی،  های  دیدگاه  با  گفت:  کرباسچی 
یامحافظه کارانه نمی توان تحولی در کشور ایجاد کرد مگر آنکه 
توسعه، رشد و سازندگی کشور را در ابعاد مختلف مدنظر قرار 
دهیم. وی افزود: نیاز داریم سهم جمعیت 80 میلیونی کشور را در 
اقتصاد جهانی بالا ببریم. زمانی یک صدم جمعیت دنیا و بیش از 
یک صدم سهم اقتصاد جهانی متعلق به ما بود اما متاسفانه امروز 
سهم ما از اقتصاد دنیا کمتر از نیم درصد شده است. این موضوع 
برای مردم قابل قبول نیست و پیامدهای این وضعیت در زندگی 
آنها کاملا ملموس است. دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی ادامه 
داد: باید کاری کنیم با رشد اقتصاد کشور، زندگی مردم در ابعاد 
مختلف بهبود یابد. به همین جهت، نخستین هدف دولت یا یک 

جبهه سیاسی باید اداره زندگی مردم باشد. 
* احزاب با چنگ و دندان از موجودیت خود دفاع 

می کنند 
دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی گفت: احزاب در سطح 
شهرستان، استان و کشور یا در کمیته های مختلف با حضور 
متخصصان برای حل مسائل اجرایی کشور در قالب بحث های 

اقتصادی، سیاسی و سیاست خارجی نشست هایی برگزار می 
کنند و به جمع بندی می رسند بعد کسی توجهی به تحلیل آنها 
ندارد. با این رفتارها احزاب پا نمی گیرند. وی ادامه داد: یکبار نشده 
است یکی از کمیسیون های تخصصی مجلس دیدگاه احزاب 
چپ، راست، محافظه کار، پیشرو، اصلاح طلب یا اصولگرا پیرامون 
اقتصاد یا سیاست خارجی را جویا شود. آنها حتی اگر بفهمند یک 
حزب در زمینه ای دیدگاهی دارد برای اینکه متهم به برخورد 
جناحی یا حزبی نشوند »عبارت و صورت ظاهرش را کاملا تغییر 
می دهند.« دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی ایران تاکید کرد: 
اگر ببینند چندبار در دفتر فلان حزب یا گروه سیاسی رفت و آمد 
داشتی و زیر ذره بین دستگاه های امنیتی و قضایی بودی، شورای 
نگهبان و سایر نهادهای نظارتی می گویند او عضو فلان تشکیلات 
سیاسی است و نمی توان از او در مسئولیتی استفاده کرد. با این 

برخوردها انتظار نداشته باشید کسی در احزاب فعالیت کند. 
به  وقتی  حزبی  نیروهای  هم  طرفی  از  کرد:  تصریح  وی 
مسئولیتی می رسند متاسفانه ارتباط خود با حزب را قطع می 
کنند. در چنین شرایطی احزاب با چنگ و دندان از موجودیت 
خود دفاع می کنند. وی افزود: اسحاق جهانگیری رئیس شورای 
برای حضور در  بود چون  مرکزی حزب کارگزاران سازندگی 
جلسات حزب نمی توانست به عنوان معاون اول رئیس جمهوری 
به دفتر حزب بیاید دوستان تصمیم گرفتند پیش وی بروند تا 
سالی یکی دو بار جلسات را به همراه وی تشکیل دهند. این 
موضوع باعث اعتراض برخی آقایان و رسانه هایی چون کیهان 
شد، گفتند معاون اول رئیس جمهوری در جلسه فلان حزب بوده 
است... این جلسات را باید کجا تشکیل داد، کنار خیابان تشکیل 
کرد:  خاطرنشان  سازندگی  کارگزاران  حزب  دبیرکل  دهند؟ 
جهانگیری چون دیده بود حضور در این جلسات در کارش خللی 
ایجاد می کند گفته بود فعلا عضو شورای مرکزی این تشکیلات 
نیستم. کرباسچی اظهار داشت: هم اکنون وزیر کشور به بسیاری 
استانداران دستور داده است در جلسات حزبی شرکت نکنند مگر 
چنین چیزی وجود دارد؟ این نوع برخوردها در دنیا بی سابقه 
است. کرباسچی خاطرنشان کرد: خودتان آمده اید کمیسیون 
ماده 10 احزاب درست کردید و هزار قید و بند گذاشتید و افراد را 
از صدها فیلتر گذراندید و اساسنامه ها را بر هم زده اید و مواد آن را 
کم و زیاد کردید، باز می گویید در جلسات احزاب شرکت نکنند؟ 
دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی ادامه داد: حزب قرار است 
محلی برای کادرسازی و اندیشه ورزی باشد و برای مسائل کلان 
و جزیی کشور برنامه ارائه دهد. در وضعیتی که وزیر کشور این 
برخورد را می کند و رئیس جمهوری و دیگران هم به احزاب می 
گویند مدتی به مرخصی بروند، کار حزبی معنایی ندارد تا وقتی 
حاکمیت و دستگاه های مختلف نسبت به تحزب توجه و عنایت 

نداشته باشند تلاش حزبی بی تاثیر است. 
های  چهره  افکار  به  شخصی  علایق  جای  به   *

کاریزماتیک توجه کنیم 
کرباسچی در پاسخ به پرسشی درباره انحصارطلبی و سهم 
خواهی برخی احزاب در شورایعالی سیاستگذاری اصلاح طلبان، 
گفت: در جلسات شورایعالی شرکت نمی کنم و قصد ندارم زیاد 
درباره این شورا صحبت کنم چون این تشکیلات را بیشتر انتخاباتی 
می دانم. وی افزود: ما نباید الزاما به دنبال چهره ها و شخصیت 
های کاریزماتیک باشیم بلکه باید از افکار این شخصیت ها استفاده 
کنیم و نظراتش را مدنظر قرار دهیم. نمی توانیم به دلیل ریش 
سفید یا سیاه، معمم یا مکلا بودن، کسی را کاریزماتیک بدانیم، 
باید ببینم افکارش چیست و اگر مفید بود آن را در مرامنامه یک 
تشکل سیاسی بگنجانیم. دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی افزود: 
جمعی می خواهند روش اجرایی مرحوم هاشمی رفسنجانی در 
توسعه و سازندگی کشور را مورد توجه قرار داده و آن را تدوین 
کنند. بالاخره مدیریت سی و چندساله هاشمی رفسنجانی برنامه 
و خروجی داشته است. اگر به چهره های کاریزماتیک توجهی هم 
می شود به واسطه افکار و برنامه هایشان است نه علائق عاطفی. 
اگر آقای خاتمی یا موسوی ایده ای برای اداره کشور دارند باید 

ابعاد آن توسط یک جمعی بررسی شود. 
* باور نداریم در جنگ اقتصادی هستیم 

کرباسچی در پاسخ به پرسشی درباره اینکه چگونه می شود 
تهدید تحریم ها را به فرصت تبدیل کرد، گفت: متاسفانه صحبت 
از نبرد اقتصادی و ستاد فرماندهی اقتصادی از شعار فراتر نرفته 
است. وی افزود: زمان جنگ وقتی می گفتند قرار است حمله 
شود مهندس موسوی سریع به استانداران بخشنامه می کرد که 
جهادسازندگی برای پشتیبانی و سنگر سازی در برخی مناطق 
عملیاتی به ماشین آلات سنگین نیاز دارد. دستگاه های اجرایی 
هم تجهیزات مورد نیاز را به منطقه می فرستادند. آن موقع برای 
همه محسوس و ملموس بود که در حال جنگ هستیم و مدیران 
کشور تعللی نمی کردند. کرباسچی خاطرنشان کرد: آن زمان 
استاندار اصفهان بودم بارها همه ماشین آلات سنگین راهسازی 
را که در استان به کار عمرانی مشغول بودند جمع می کردم و 
به جبهه می فرستادم. گاهی اوقات مدیرانی که علاقه مند به 

کارشان بودند برای آنکه پروژه شان نخوابد، مقاومت می کردند. به 
یاد دارم با کمک شهربانی و ژاندارمری تمام کامیون ها و ماشین 
آلات سنگین را جمع آوری و به زور به جبهه فرستادم. خیلی 
ها در این خصوص معرکه گرفتن و پای استانداران و وزیران را 
به قضیه باز کردند. استاندار پیشین اصفهان اظهار داشت: زمان 
جنگ برخی کالاهای اساسی سهمیه بندی بود مثلا برای اداره 
بازرگانی مرغ می آمد خدا رحمت کند شهید خرازی تماس می 
گرفت و می گفت بسیاری از رزمندگان نیاز به آذوقه دارند ما هم 
بلافاصله مرغ ها را به جبهه می فرستادیم و معطل گرفتن مجوز 
نمی شدیم چون جبهه شوخی نبود. به اداره بازرگانی می گفتم 
این بار سهمیه مرغ را در استان تقسیم نکند و آن را جبهه بفرستد. 
به مردم هم موضوع را می گفتیم آنها هم چون شرایط جنگ 
را درک می کردند همکاری می کردند. کرباسچی تاکید کرد: به 
نظر نمی رسد همه به جنگ اقتصادی باور داشته باشند. در حال 
حاضر دولت در خط مقدم مقابله با تحریم ها قرار دارد. دولتمردان 
می گویند برای حل شدن مسائل مالی با دنیا باید لوایحی تصویب 
شود. اگر این لوایح تصویب نشود ما با نزدیکترین شرکای اقتصادی 
خود نمی توانیم کار کنیم. بعد می بینم این لوایح به این وضع 
دچار می شود. می توانیم بگوئیم دولت یا فلان وزیر دروغ می 
گوید؟ از طرفی دولت وقت می گذارد و می رود مذاکره می کند. 

مشخص است که به این نبرد واقعی را باور نداریم. 
کرباسچی تصریح کرد: این مسائل باعث می شود زمان را از 
دست بدهیم و با این رویه مشکلات ما روز به روز بیشتر می شود. 
وی با بیان اینکه ابتکار این لوایح مربوط به دولت قبل است 
و ربطی به دولت روحانی ندارد، گفت: در همه زمینه ها با این 
مشکل مواجه هستیم. این رفتارها در افکار عمومی تاثیر خوبی 
ندارد و باور مردم نسبت به نبرد اقتصادی را از بین می برد و 
باعث می شود مردم همراهی لازم را نداشته باشند. نمی شود 
ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی یک روز درهفته یا دو جلسه در 
ماه نشست داشته باشد ستاد فرماندهی همیشه باید آماده باشد. 

* برای رسانه های بیگانه سوژه تولید می کنیم 
کرباسچی گفت: گمرک یک دستگاه مورد نیاز حفاری را که 
بخش خصوصی با هزار زحمت تهیه کرده است، 6 ماه اجازه 
ترخیص نمی دهد تا سرانجام با حاشیه هایی آنرا از گمرک خارج 
می کنند. این باور به وجود نبرد اقتصادی نیست . شیر گران می 
شود به جای افزایش قیمت شیر، شیشه آن را کوچک می کنند. 
همین موضوع سوژه ای برای رادیو لندن )بی بی سی( می شود. 
در دنیای به این بزرگی با مسائل مختلف، یک موضوع کوچکی که 
ناشی از بی توجهی ماست اینطور بزرگنمایی می شود و در ذهن 

مردم اثر منفی می گذارد و موجب نارضایتی می شود. 
وی ادامه داد: میزان بارندگی زمستانی در یکی از استان ها 
کاهش می یابد و متعاقب آن، پیش روی آب دریا موجب شوری 
رودخانه آن منطقه می شود. باید با پیش بینی نگذاریم حادثه 
به بحران تبدیل شود. قبل از وقوع باید این مسائل را پیش  بینی 
می کردیم تا وقتی رخ داد دستپاچه نشویم یا حوادثی که بر سر 
تقسیمات کشوری مثلا در کازرون رخ داد. به نظرم امکانات و 

شرایط کشور در بخش های مختلف را می توان مدیریت کرد. 
کرباسچی تاکید کرد: در دنیای امروز نمی شود یک کشور 
را محاصره کرد یا مسؤلان یک کشور درها را روی خود ببندند. 
جهان به لحاظ اقتصادی و مراودات باز است. فکر می کنم بخش 
های مختلف داخلی و خارجی باید با هم هماهنگ باشند و از 
جنجال و تقابل پرهیز کنند. وی اظهار داشت: برخی در داخل 
جنجال های بیخود درست می کنند مثلا عده ای دانشجو 
جمع شدند و می خواهند تشکیلاتی تحت عنوان »ادوار تحکیم 
وحدت« که از گذشته بوده است را احیا کنند. در این وضعیت 
وزارت کشور از آنها می خواهد اسم تشکلشان را عوض کنند. 
ببینید سر همین اسم چقدر نارضایتی بوجود می آید. شما باید 
با افراد مشکل داشته باشید نه اسماء، اسم نباید برای شما مهم 
باشد. به جای بررسی برنامه و منطق آنها چرا لج بازی می کنید؟ 
کرباسچی ادامه داد: در دانشگاه آزاد دستورالعملی تنظیم می 
کنند که آستین تا چه اندازه کوتاه یا شلوار و روسری تا کجا باشد. 
نظم و انضباط خوب است اما با این کارها فساد در جامعه نابود می 
شود؟ با این کارها برای رسانه ها سوژه و خوراک تبلیغاتی علیه 
نظام تهیه می کنیم. این گونه رفتارها تهدیدها را به فرصت تبدیل 
نمی کند. جنبه های اقتصادی تحت تاثیر سایر عوامل است و هیچ 
وقت فشارهای اقتصادی و روانی از هم جدا نیستند و به عنوان 

مکمل روی هم اثر می گذارند. 
* در آزادی بیان نباید تبعیض قائل شویم 

کرباسچی درباره تهدید رئیس جمهوری با استفاده از کلید واژه 
استخر، گفت: موافق آزادی بیان هستم و معتقدم از هر مقامی می 
توان انتقاد کرد. گاهی اوقات به نقدهای تند هم نیاز است اما باید 
مرز میان انتقاد و تهمت در قانون مشخص شود. باید توجه داشته 
باشیم نه فقط »سعید قاسمی« بلکه همه بتوانند با هر لحنی انتقاد 
کنند. وی اظهار داشت: قاسمی این صحبت ها را تهدید قلمداد 
نمی کند او حادثه رخ داده برای مرحوم هاشمی رفسنجانی را 

تقدیر الهی تلقی می کند و می گوید خدا هم شما را به این تقدیر 
مبتلا می کند. البته دادگاه باید تشخیص دهد این اظهارات انتقاد 
است یا اتهام و تهدید. دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی تاکید 
کرد: به نظرم در جامعه باید برای همه همین حد از آزادی باشد 
نه اینکه این آزادی مختص آنهایی باشد که قبولشان داریم. نباید 

تبعیضی در بهره مندی از آزادی وجود داشته باشد. 
وی افزود: نمی خواهم افراد را با معصومین)ع( مقایسه کنم 
فاصله زمین تا آسمان است. این تشبیه را برای مثال می آورم. 
شاید صدها بار این روضه را شنیده ایم که عصر عاشورا گروهی با 
اسب روی پیکر شهدا تاختند. من از همان بچگی تا سال ها بعد 
با خودم فکر می کردم فلسفه تاختن بر پیکر بی جان شهدای 
کربلا چیست. کرباسچی ادامه داد: چه دلیلی دارد درباره فردی 
مانند مرحوم هاشمی رفسنجانی این لحن را بکار ببرید؟ خلاف 
دستورات اسلامی مبنی بر به نیکی یاد کردن از متوفی، به جای 
اینکه بگوئید خدا رحمتش کند، چه دلیلی دارد این موضوعات را 
مطرح می کنید؟ وی با بیان اینکه این افراد سه هدف را دنبال می 
کنند، افزود: نخست اینکه نوعی روحیه کینه ورزی در جامعه الغا 
می شود وقتی کینه دارند دست از پیکر بی جان هم بر نمی دارند. 
دوم، اینکه می خواهند از ذهن جامعه اسطوره زدایی کنند و دیگر 
اینکه در طرف مقابل ترس و وحشت ایجاد کنند یعنی اگر با ما 

همراهی نکنید دست از مرده ات هم بر نمی داریم. 
مرحوم  داشت:  اظهار  سازندگی  کارگزاران  حزب  دبیرکل 
هاشمی به عنوان شخصیت دوم یا سوم انقلاب 38 سال بر جامعه 
تاثیر داشته است و مردم به او علاقه مند بودند. حالا شما از زندگی 
شخصی  وی و یا فرزندانش انتقاد کنید. این کینه ورزی جمعی یا 
فردی ما را یاد عصر عاشورا می اندازد. این اظهارات خلاف اخلاق 
اسلامی و انسانی است در دنیا هم کسی چنین برخوردی با فرد 

در گذشته نمی کند. 
* در خانه مراجع روی همه باز است 

کرباسچی درباره دیدار رئیس دولت اصلاحات و آیت الله 
»شبیری زنجانی« و حواشی آن، گفت: ضرب المثلی داریم که 
می گوید، مار گزیده از ریسمان سیاه و سفید می ترسد، آقایانی 
که نامه نوشتند و واکنش نشان دادند اصلا نپرسیدند موضوع 
چی بوده است و در تاریکی یک حرکتی انجام دادند. جمعی از 
شاگردان آیت الله العظمی شبیری که مسئولیت اجرایی داشتند 
مباحث فقهی و تفسیری خود را مثل بقیه آقایان که هر چند وقت 
یک بار خدمت ایشان و یا در گذشته خدمت آیت الله منتظری 

یاسایر اساتید می رسیدند، مطرح کردند. 
وی ادامه داد: برخی اوقات طلبه ها در بحث ها به یکسری بن 
بست هایی می رسند و در این موارد از مرجع بزرگتری که ممکن 
است در این زمینه صاحب نظر باشد، سوال می کنند. ما هم در 
این جلسات گاهی تک یا چند نفره یا برخی مواقع همگی خدمت 

آیت الله العظمی شبیری می رسیدیم. 
کرباسچی اظهار داشت: آیت الله شبیری به مناسبتی در تهران 
بودند. آقای نوری جمعی ازشاگردان قدیم وعلاقمندان آیت الله 
شبیری را ازجمله اقای خاتمی را به شام دعوت کردند. ما همه 
که سال ها قبل شاگردان ایشان بودیم حضورداشتیم . این جلسه 

برای بار دوم یا سوم بود که دراین سالها تکرار میشد. 
وی افزود: آیت الله شبیری اصلا اهل بحث سیاسی نیست و 
در این جلسه هم بحث سیاسی و تشکیلاتی مطرح نشد بلکه در 
مورد یکسری مسائل علمی بحث شد. افرادی که این مرجع تقلید 
را می شناسند می دانند مصاحبت با آیت الله شبیری زنجانی به 
دلیل خوش صحبت بودن و داشتن اطلاعات گسترده در علم 

رجال، تاریخ و سایر مباحث، چقدر لذت بخش است. 
وی بیان کرد: نباید نسبت به افرادی که با آنها مخالفت سیاسی 
داریم چنین جنجالی به راه بیاندازیم و معرکه گیری کنیم. این 
همه معضلات و گرفتاری های مختلف اقتصادی، سیاسی، داخلی 
و خارجی در کشور داریم نباید ذهن جامعه را به سمتی ببریم که 
در جلسه آقای خاتمی یا دیگران با آیت الله شبیری چه گذشته 
است. برخی مواقع حساسیت های در آقایان ایجاد می شود که 
معلوم نیست علت این ناراحتی دقیقا چه بوده است. کرباسچی 
تاکید کرد: چه قبول داشته یا نداشته باشیم، یکی از ویژگی های 
علما و مراجع شیعه این است که درب خانه هایشان به روی همه 
باز است و مردم می توانند آنجا رفت و آمد داشته باشند. اخلاق 

علمای شیعه این نیست که با افراد برخورد سیاسی کنند. 
وی افزود: آن وقت مساله ای به این سادگی را تبدیل به سوژه 
ای برای بیگانگان و رادیو ها و انواع تحلیل های آنچنانی می کنیم.
*  به شعارهای انقلاب  برگردیم خیلی از مسائل حل 

می شود
کرباسچی در پاسخ به پرسشی در این باره که چه آسیبی 
انقلاب اسلامی را تهدید می کند، گفت: یکی از خطراتی که 
انقلاب را تهدید می کند این است که ما »ضد انقلاب« باشیم و 
خلاف شعارهای اول انقلاب عمل کنیم. وی با بیان اینکه انقلاب 
اسلامی، انقلاب اعتقاد و اخلاق بود، افزود: انقلاب قرار بود زندگی 
مردم را اداره کند، کشور را توسعه دهد، جلوی فساد، خودخواهی 
و استبدادهای فردی و جمعی را بگیرد. اگر به آن شعارها برگردیم 
خیلی از مسائل حل می شود. دبیرکل حزب سازندگی ادامه داد: 
شعارهای اصلی انقلاب این نبود که من باشم شما نباشید یا شما 
باشید من نباشم، شعار اصلی انقلاب استقلال، آزادی و جمهوری 
اسلامی بود. معتقدم با این معیار همه مردم انقلابی محسوب می 
شوند. وی خاطرنشان کرد: وقتی بحث دخالت خارجی یا استقلال 
کشور مطرح می شود با وجود همه تنگناها اکثریت جامعه نسبت 
به استقلال و آزادی کشور حساسیت نشان می دهند یعنی حتی 
در بدترین شرایط اقتصادی از مردم بپرسید چه می خواهند، 
ممکن است نان شب هم نداشته باشند ولی دنبال استقلال، 

آزادی و اسلام به مفهوم واقعی آن هستند. 
کرباسچی اظهار داشت: انقلاب و شعارهای اصلی آن میان 
مردم جایگاه خودش را دارد اما مردم از عملکرد برخی از مسئولان 
و نهادها رضایت ندارند. این رضایت نداشتن به معنای این نیست 

که در پی شعاری غیر از استقلال و آزادی هستند. 
از  هست  که  »هرعیب  معروف  قول  به  کرد:  تصریح  وی 
مسلمانی ماست« خیلی از کسانی که به مسلمانی ما ایراد دارند در 
واقع به ارزش های اسلامی پایبند هستند ولو به بعضی از حرف 
ها و شعارهای ما باور نداشته باشند. انحراف از شعارهای انقلاب 

مهمترین آسیبی است که ما را تهدید می کند.

بگومگوهـای سیاسـی دربـاره لوایـح FATF بـه ویـژه میان مسـئولان و نماینـدگان در شـرایطی صورت می 
گیـرد کـه تامیـن منافـع ملـی بیش از هر مـوردی مسـتلزم پرهیز از افـراط و تفریط هـا بوده و اتخاذ شـفافیت 

بـه دور از مرزبنـدی هـای جناحـی در ایـن زمینه راهگشـا خواهد بود.
سـخنگوی شـورای نگهبان در توئیتی درباره ایرادهای شـورای نگهبان به مصوبات مجلس شـورای اسـلامی 
در لوایـح پالرمـو و CFT نوشـت: هنگام بررسـی کنوانسـیون پالرمو، شـورای نگهبـان با ایراداتی نیـز در ترجمه 
آن مواجـه گشـت و مجلـس آنهـا را اصـلاح کرد. در CFT نیز واژه لیسـت سـیاه محل ایراد بـود در حالی که در 
اسـناد FATF چنیـن واژه ای وجـود نـدارد. اکنـون بایـد سـوال شـود چگونه ایـن مصوبات تصویب شـدند؟ آیا 

ایرادات شـورا سیاسی اسـت یا...؟ 
محمـود صادقـی نماینـده مـردم تهـران و عضـو فراکسـیون امید مجلس شـورای اسـلامی در پاسـخ به این 
نظـر کدخدایـی نوشـت: ایـراد شـورای نگهبـان بـه بنـد ب جزء 1 مـاده 2 کنوانسـیون دلالـت بر ایـن دارد که 
طبـق شـرع و قانـون اساسـی، کشـتن یا جـرح شـدید غیرنظامیان بـا هدف ارعـاب مردم یـا اجبار یـک دولت 
یـا سـازمان بیـن المللـی به کار یـا خـودداری از کاری مجاز اسـت؛ آیا فقهـا و حقوقدانان محترم بـه این مدلول 

نظراتشـان عنایت دارند؟
وی همچنیـن ایراداهـای وارده بـر CFT را متاثر از فضاسـازی های مخالفان دانسـت و نوشـت: ضمن احترام 
بـرای شـورای نگهبـان، بـه نظر می رسـد ایرادهای اعلامی نسـبت به بنـد 2 ماده واحـده و بند ب جـزء 1 ماده 
2 کنوانسـیونCFT ، که مبنای بسـیاری از ایرادهای دیگر اسـت، بیش از آنکه متکی بر مبانی فقهی و حقوقی 

متقـن، مخصوصـا علم حقوق معاهدات بین المللی، باشـند، متأثر از فضاسـازی مخالفان اسـت.

لوایـح پیوسـتن ایران به کنوانسـیون مبـارزه با جرایم سـازمان یافته فراملـی )پالرمو( و کنوانسـیون مقابله با 
تامیـن مالـی تروریسـم )CFT( دو لایحـه از لوایـح چهارگانـه گروه ویـژه اقدام مالی )FATF( اسـت کـه درباره 
آنهـا بحـث هـای فراوانـی بـه میان آمـد و برخی جریان های سیاسـی با سـوگیری و بهره بـرداری های جناحی 
بـا فضاسـازی علیـه ایـن لوایـح آن را بـه زیان منافـع ملی معرفی مـی کردند؛ جریان سـازی ها علیـه این لوایح 
هنـوز ادامـه دارد؛ همزمـان با بررسـی CFT در مجلس شـورای اسـلامی در روزهای پیش و پس از آن با ارسـال 
پیامـک، برخـی نماینـدگان را تهدیـد کرده بودنـد- موضوعی که نمایندگان عضو فراکسـیون امیـد در مصاحبه 

هـای خـود با رسـانه ها به آن اشـاره مـی کردند.
در روزهـای اخیـر نیـز علیرضـا رحیمـی نماینده مردم تهران و عضو هیات رییسـه مجلس شـورای اسـلامی 
در توئیتـی از ادعـای برخـی نماینـدگان مبنی بـر راه افتادن نهضت توابیـن میان موافقان لایحه پیوسـتن ایران 
به کنوانسـیون مقابله با تامین مالی تروریسـم نوشـت: یک نماینده مدعی شـده نهضت توابین بین نمایندگان 
موافـق CFT در مجلـس راه افتـاده!! اگـر بنابـه راه انـدازی نهضت در  #مجلس باشـد نهضت  #پشیمان_نیسـتم 
وجـه مشـترک موافقـان ومخالفـان#CFT و#FATF خواهـد بـود. سـال هاسـت گروهی همچنـان در  #نهضت 

مانـده انـد درحالیکه نهضتیها به  #دانشـگاه رسـیده اند.!!
نگاهـی بـه اظهـار نظرهایی کـه در صفحـات اجتماعی برخی نمایندگان و مقامات سیاسـی کشـور منتشـر 
مـی شـود، بیـش از هـر چیز بگو مگوهـا و مجادله های غیر مسـتقیم آنان را دربـاره لوایح چهارگانـه FATF به 
نمایش می گذارد؛ داسـتان سـازی ها و منفی پنداری ها ادامه دارد، مدعیان به شـرایط کشـور توجهی ندارند.

اگـر چـه دولـت و مجموعـه نظام بـرای بی اثر سـازی تحریم هـا و عمل به برنامـه های اقتصـاد مقاومتی در 

کشـور تلاش می کند، اما نمی توان نقش و سـایه سـنگین تحریم را بر اقتصاد کشـور نادیده گرفت؛ کشـور در 
وضعیتـی قـرار دارد کـه هرگونـه تلاش بیـن المللی برای بی اثر سـازی و مقابلـه با تحریم ها منـوط به پذیرش 
اسـتانداردها و دسـتورالعمل هایـی اسـت کـه در قالـب قواعد و مقـررات بین المللی بـر تجارت حاکم بـوده و از 

انجـام تبـادلات بانکـی- مالی خـارج از این قانونمنـدی ها، ممانعت به عمـل می آورد.
محمدرضـا بادامچـی، نماینـده مـردم تهران و عضو فراکسـوین امید مجلس شـورای اسـلامیی در این زمینه 
نوشـت: بدعت  #مجمع_تشـخیص_مصلحت_نظام و ایراد آن به لوایح مصوب مجلس شـورای اسـلامی بر خلاف 
 #قانون_اساسـی و سـبب تضعیـف نهـاد قانون گذاری اسـت و تعلل در کار ایجـاد می کند.  #مجلـس باید از این 
حـق خـود دفـاع کنـد.  #تحریم و  #انـزوا، زیبنـده ظرفیت های گسـترده اقتصاد ما نیسـت. چـرا  #خودتحریمی 

می کنیم!؟
از یـک سـو شـبهه سـازی ها و انحـراف افکار عمومـی جامعه درباره اسـتانداردهای گـروه ویژه اقـدام مالی و 
لوایـح چهارگانـه FATF در فضایی غیر شـفاف و میـان موهومه های مدعیان و افراط و تفریـط های قائلان آنها 
روز بـه روز بیـش تـر می شـود، از آن به کاپیتولاسـیون تعبیر می کننـد و موافقان را مسـتوجب توبه می دانند؛ 
کشـور و جامعـه نـه در مسـیر تضـارب، پذیرش و احتـرام به آرای مخالف و موافق که به سـمت تشـتت و تقابل 
رای بـه ویـژه در نهادهـای برنامـه ریـز و مجری پیـش می رود؛ مسـاله ای که سـاختار را مغلـوب عاملیت های 

چندگانـه فـردی و جناحـی و منافـع ملی را قربانی مواضع غیر شـفاف سیاسـی می کند.
اعتمـاد بـه ویـژه در بعـد سـاختاری، انسـجام و همدلـی، ضـرورت کنونی کشـور اسـت کـه انتظار مـی رود 

مسـئولان اعـم از قانونگـذار و مجـری بـرای عبـور از ایـن شـرایط بـه آن توجـه کنند.

غلامحسین کرباسچی: 

مهمترین تهدید دوری از شعارهای انقلاب است

اتخاذ شفافیت به دور از مرزبندی های جناحی

FATF و ضرورت پرهیز از بگومگوهای سیاسی
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بار خدایا! از تو آمرزش مى جویم 
براى هر گناهى كه به گمراهى فرا خواندَ، از هدایت 

باز دارد، روزى را كاهش دهد، سود و ثمر را نابود سازد
 و یاد ]و نامِ آدمى[ را محو كند.
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رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان قم با اشاره به آخرین وضعیت ورود 
واحد تولید خودرو در قم گفت: مشکلاتی 
که امروزه در زمینه روابط بین المللی برای 
کشور ما ایجادشده که ورود واحد تولید 
خودرو در استان قم را با اختلالاتی روبه رو 

کرده است. 
با  داشت:  اظهار  سیجانی  محمود   
وجود اینکه اعطای اعتبار کمک به تولید 
و اشتغال در استان قم مقداری دیر و در 

شهریورماه امسال شروع شد اما تاکنون 
حدود 110 میلیارد تومان تسهیلات برای 

این امر اختصاص و اعطا شده است. 
و  معدن  صنعت،  سازمان  رئیس 
اینکه  به  اشاره  با  قم  استان  تجارت 
هدف گذاری ما در اعطای تسهیلات برای 
کمک به بخش تولید در استان قم 900 
میلیارد تومان است افزود: در پنج ماه 
آینده ادامه تسهیلاتی که به بخش تولید 

تخصیص یافته اعطا می شود.

وی ابراز کرد: از ابتدای سال تاکنون 
تلاش زیادی برای رونق واحدهای تولیدی 
انجام شده و با پیگیری هایی که صورت 
گرفت در هفت ماه گذشته حدود 110 
واحد تولیدی به بهره برداری رسیده که 
حاصل آن ایجاد 2 هزار و 500 شغل بوده 
است.سیجانی به تشریح آخرین وضعیت 
ورود واحد تولید خودرو در قم پرداخت و 
تصریح کرد: مشکلاتی که امروزه در زمینه 
روابط بین المللی برای کشور ما ایجادشده 

که ورود واحد تولید خودرو در استان قم را 
با اختلالاتی روبرو کرده است.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان قم با اشاره به اینکه قم در زمینه تولید 
موتورسیکلت وضعیت بسیار مطلوبی دارد 
خاطرنشان کرد: از برنامه ریزی های استان 
جلوگیری  برای  دولت  سیاست های  و 
همچنین  و  محیط زیست  آلودگی  از 
جایگزینی بنزین این بوده که خط تولید 

موتورسیکلت برقی راه اندازی شود.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم :

راه اندازی کارخانه خودروسازی در قم با مشکل مواجه شده است

فرهنگی،  میراث  اداره کل  فرهنگی  میراث  معاون 
صنایع دستی و گردشگری قم با بیان اینکه از سال 1380 
تاکنون، پنج دوره مرمت در بازار کهنه از بازارهای تاریخی 
استان انجام شده است، گفت:  با توجه به مکاتبه های 
صورت گرفته با شهرداری قم قرار است ورودی های این 
بازار مسدود شده تا از آمد و شد وسایل نقلیه جلوگیری 

شود .
شاهین ایل بیگی اظهار کرد: این مرمت ها در مقیاس 
های مختلف شامل ایجاد طاق های فرو ریخته، سبک 

سازی، حذف الحاق ها، استحکام بخشی، سفید کاری و 
آجر فرش است . وی همچنین گفت: قرار بود بازار کهنه 
قم بازسازی شده و به عنوان بازارچه دائمی صنایع دستی 
استفاده شود که هم اینک این طرح در حال بررسی است. 
معاون میراث فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری قم از آمد و شد وسایل نقلیه 
در این بازار انتقاد و تصریح کرد: با توجه به مکاتبه های 
صورت گرفته با شهرداری قم قرار است ورودی های این 
بازار مسدود شده تا از آمد و شد وسایل نقلیه جلوگیری 

شود. ایل بیگی خاطرنشان کرد: در این بازار کارگاه های 
صنایع دستی از جمله رنگرزی سنتی، چاقو سازی، 
خراطی، نجاری، منبت کاری و غیره فعال است . وی 
بر حفظ این آثار تاریخی که در خیابان طالقانی )آذر( 
قم واقع شده، تاکید کرد و گفت: همه موظف به رعایت 
اصول حفاظتی و میراثی از این مکان هستیم . وی بیان 
کرد: بازار کهنه قم که قدمت آن به دوران صفویه و 
قاجاریه باز می گردد در اواخر سال 76 به ثبت ملی 

میراث فرهنگی رسید.

در گفت و گو با معاون اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم مطرح شد

انتقاد از رفت و آمد وسایل نقلیه در بازار کهنه قم

چرخه معیوب صادرات و واردات کاریکاتور

 محمدعلى رجبى

نامحـرمانه

نیم نگاه

8میلیون ایرانی دیابت دارند 
 رئیس انجمن دیابت کشور گفت: در حال حاضر 8 میلیون ایرانی مبتلا به بیماری دیابت هستند 
که 70 درصد آنها از بیماری خود خبر ندارند. شکور امیدی در جمع خبرنگاران در اردبیل در آستانه 
برگزاری کنگره بین المللی دیابت در دانشگاه آزاد اسلامی اردبیل در مورد آخرین آمار مبتلایان به 
بیماری دیابت یا قند خون خاطرنشان کرد: متاسفانه 10 درصد جمعیت کشورمان مبتلا به بیماری 
دیابت هستند که از 8 میلیون ایرانی تنها 3 میلیون و 600 هزار نفر تاکنون شناسایی و در جریان 
بیماری خود قرار گرفتند.رئیس انجمن خیریه دیابت ایران ادامه داد: بیش از 4 میلیون نفر مبتلا به 
این بیماری از مرض خود اطلاع دارند و به همین دلیل این بیماری را بیماری ساکت، خاموش و 
آرام معرفی می کنند که ضرورت دارد افراد با دادن تست قند خون نسبت به وضعیت خود از بابت 
بیماری دیابت و قند خون آگاهی پیدا کنند.امیدی از دیابت به عنوان ام الامرض یاد کرد و گفت: این 
بیماری همه اعضای بدن از جمله چشم، کلیه ها، کبد و سایر اعضا را درگیر می کند و به همین خاطر 
شعار انجمن دیابت آزمایش ساده خون و ارائه آن از سوی هموطنان است تا در جریان سلامت خود 
قرار گیرند و در صورت داشتن قند خون و بیماری دیابت نسبت به پیشگیری و به حداقل رساندن 

آسیب های آن اقدام لازم را انجام دهند. 

لاریجانی: مذاکرات هسته ای در زمان اوباما درخواست آمریکا بود 
 رئیس مجلس شورای اسلامی با یادآوری این مطلب که آمریکا در حوزه مسأله هسته ای 
ماجراجویانه برخورد کرده است، اظهار داشت: خود آمریکا درخواست مذاکرات هسته ای را داشت و 
اوباما در این زمینه 2 نامه برای ایران نوشت که مذاکرات هم میان ایران و اعضای 1+5 صورت گرفت، 
بسیار زمان برد و در نهایت به تصویب شورای امنیت رسید.علی لاریجانی در ادامه یادآور شد: با این 
حال ناگهان ترامپ زیر میز زد و اکنون مجددا از آمادگی خود برای مذاکره خبر می دهد در حالی که 
عملکرد او شبیه یک بازی است و تصور می کند می تواند با این برخورد شرایط ایران را به هم بریزد 
.وی در ادامه با تأکید بر اینکه ترامپ تاریخ نخوانده و نیاز به مشاوره دارد، عنوان کرد: ایران کشوری 
نیست که بعد از جنگ جهانی در قرن بیستم به وجود آمده باشد، بلکه ایران ریشه چندهزار ساله 

دارد و مشکلات را در خود کشور حل می کند.

وزیر رفاه دولت احمدی نژاد بازداشت شد 
پرویز کاظمی، وزیر رفاه و تامین اجتماعی دولت محمود احمدی نژاد بازداشت و به اوین منتقل 
شد.یک منبع آگاه در قوه قضاییه در گفت وگو با ایرنا با تایید این خبر گفت: این فرد دو روز پیش به 
اتهام اخلال در نظام اقتصادی بازداشت و به بازداشتگاه اوین منتقل شده است.کانال حامیان رئیس 
جمهوری سابق نیز دیروز نوشت که کاظمی به اندرزگاه 4 زندان اوین انتقال داده شده است.کاظمی 
مدتی رئیس هیات مدیره بانک سرمایه بود و غلامحسین محسنی اژه ای سخنگوی قوه قضاییه نیز 
عصر دیروز در صد و سی و سومین نشست خبری خود از بازداشت شدن دو مدیر سابق بانک خبر 
داده و گفته بود برای متهمان این پرونده صندوق فرهنگیان کیفرخواست صادر شده و پرونده برای 
رسیدگی به دادگاه رفته است.کاظمی وزیر رفاه و تامین اجتماعی در دولت احمدی نژاد و بعد از آن 

مدتی رئیس هیات مدیره بانک سرمایه و عضو هیات امنای صندوق ذخیره فرهنگیان بود.

اسامی »محمد داریوش« و »محمد کوروش« مجاز است 
 سخنگوی سازمان ثبت احوال کشور با تاکیدبراینکه لیستی تحت عنوان اسامی ممنوعه نداریم 
از انتخاب نام "محمد کوروش" و "محمد داریوش" برای پسران خبر داد.سیف اله ابوترابی در پاسخ 
به این سوال که آیا محدودیتی در انتخاب اسم برای نوزدان وجود دارد، گفت: درخصوص اسامی 
نوزادان لیستی به عنوان اسامی ممنوعه وجود ندارد، بلکه در سایت ثبت احوال لیستی از اسامی که 
می توان از آنها برای نامگذاری استفاده کرد، مشخص شده است و افراد می توانند با مراجعه به این 
لیست اسم برای نوزاد تازه متولد شده انتخاب کنند.وی با بیان اینکه افراد نمی توانند اسامی را که 
خارج از این لیست است انتخاب کنند، تصریح کرد: در صورتی فردی بخواهد، اسمی خارج از این 
لیست انتخاب کند، می تواند تقاضای خود را مطرح کرده و اسم مورد نظر در کمیته ای با عنوان 

"کمیته نام" بررسی می شود.

پرواز چارتر حذف نمی شود 
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری گفت: پرواز های چارتر به طور کامل از صنعت حمل و نقل 
هوایی حذف نمی شوند، بلکه باید در زمان خود از این سیستم فروش استفاده شود.»علی عابدزاده« 
با بیان این مطلب افزود: بخش کمی از بلیت پرواز های هوایی شرکت های ایرانی به صورت چارتری 
عرضه می شود و قرار است چهار شرکت داخلی که 20 درصد بلیت های چارتری را عرضه می کنند، 
در چند ماه آینده شبکه فروش خود را ساماندهی کنند.معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: به 
شرکت های هوایی اعلام شده که پرواز های چارتری خود را ابطال و یا کمتر کنند، اما این روش فروش 
بلیت همچنان در سیستم فروش شرکت های هوایی ادامه خواهد داشت.رئیس سازمان هواپیمایی 
کشوری اضافه کرد: برای توسعه گردشگری در کشور به خصوص در مناطق آزاد قشم و کیش و 
فروش بلیط های چارتری اهمیت زیادی دارد و همچنان عرضه بلیت چارتری برای سفر به این مناطق 

ادامه خواهد داشت.

قدیری ابیانه: روحانی ۱۴۰۴ هم نامزد می شود 
کارشناس مسائل سیاسی گفت: اگر روحانی تمایلی به قدرت نداشت در این اوضاع و احوال 
اقتصادی باید استعفا می داد، اما چون مانده و ادامه می دهد نشانه آن است که باز هم به حضور 
در عرصه ریاست جمهوری فکر می کند بنابراین 1404 نامزد انتخابات ریاست جمهوری می شود.

محمدحسن قدیری ابیانه درباره برنامه روحانی برای حمایت از نامزدی خاص در انتخابات ریاست 
جمهوری 1400 گفت: قطعا روحانی مایل است کسی همسوی او رئیس جمهور آینده کشور شود و 

قطعا به او کمک خواهد کرد که رأی بیاورد، اما بعید می دانم رسما حمایت علنی کند.

آب خاکستری 

واژه آب خاکستری ، واژه جدیدی نیست اما شاید بسیاری از خوانندگان با این واژه آشنا نباشند و 
ما این شماره را به این موضوع اختصاص داده ایم. در ادامه باید اشاره کرد هر کجا در یک مجموعه، 
آب مصرفی به صورتی به فاضلاب تبدیل شود که بار آلودگی میکروبی زیادی نداشته باشد و تصفیه 
پیشرفته ای نخواهد، فاضلاب آن بخش می تواند آب خاکستری باشد. پس آب خاکستری اصطلاحی 
است که به بخشی از فاضلاب تولیدی در منازل مسکونی و اداری اطلاق می شود و آن عبارت است 
از فاضلاب تولیدی ناشی از شستن لباس )حالادستی یا با ماشین لباسشویی ( وان حمام ، دوش 
حمام ، روشوئی ، وحتی در موارد خاص فاضلاب تولیدی در ظرفشوئی آشپزخانه. جالب است بدانید 
بین 50 تا 80 درصد فاضلاب تولیدی در مجموعه های مسکونی و اداری می تواند آب خاکستری 
باشند و این یک ظرفیت بالا برای صرفه جوئی است که در ادامه توضیح خواهیم داد. اگر بتوانیم 
فاضلاب تولیدی این بخشهایی که اشاره کردیم را توسط یک لوله کشی جداگانه در محل مناسبی 
در داخل ملک جمع آوری کنیم و یک سیستم تصفیه ساده و مقدماتی برای این پساب جمع شده 
اجرا کنیم، به سادگی این بخش از فاضلاب می تواند بجای سرازیر شدن به شبکه فاضلاب رو، دوباره 
به مصارف خاصی در داخل همان مجموعه یا خارج از آن برسد. این مصارف به صورت عمده شامل 
آبیاری فضای سبز، مجموعه هایی مثل باغچه، استفاده در فلاش تانک توالت ها، تغذیه منابع آب زیر 
زمینی و نظایر این مصارف می باشد. به این ترتیب استفاده از آب خاکستری باعث می شود نیاز به 
برداشت کمتری از منابع آب زیر زمینی و سطحی وجود داشته باشد که این کار علاوه بر حفظ منابع 
آبی به حفظ محیط زیست هم کمک می کند. همچنین استفاده از آب خاکستری باعث کاهش بار 
آلی فاضلاب و آلودگی مجاری مربوط به فاضلاب روها می شود و مقدار فاضلاب تولیدی را تا حد 
بسیار زیادی کاهش می دهد که منجر به کاهش مصرف انرژی هم خواهد شد. در استفاده از آب 
خاکستری باید بدانید که ایجاد تاسیسات استاندارد برای باز چرخانی آب خاکستری از اهمیت بسیار 
زیادی برخوردار است و شرط اول برای بهداشتی بودن این سیستم و عدم ایجاد آلودگی مضاعف ، 

استاندار بودن آن است. این موارد را هم در نظر داشته باشید. 
1- آب خاکستری آشامیدنی نیست 

2- با آب خاکستری  نباید آبپاشی کرد یا نباید روی قسمت های مختلف گیاه افشانه شود. بلکه 
سیستم آبیاری باید زیر سطحی باشد. 

3- آب خاکستری را نباید ذخیره کرد. ماندن آب خاکستری در یک محل به صورت راکد خودش 
باعث آلودگی می شود. 

4- آب خاکستری  نباید وارد باغچه یا زمین کشاورزی شود و قبل از استفاده باید حرارت فاضلاب 
تصفیه شده از دست برود. در برنامه بعدی شرایط ایجاد سیستم بازچرخانی آب و استفاده از آب 

خاکستری را برای شما توضیح خواهیم داد. 
روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان قم

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد

اتمام عملیات نصب نیوجرسی های
 اتوبان قم-تهران تا پایان سال

مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم از اتمام عملیات نصب 
نیوجرسی های حوزه استحفاظی استان قم به ویژه اتوبان قم-تهران تا پایان 

سال خبر داد. 
 ابوالفضل جمالی با اشاره به اهمیت خدمات رسانی در استان قم نسبت 
به استان های دیگر اظهار داشت: خدمت در استان قم خدمت به دین 
و  زائران اهل بیت)ع( بوده و کار در استان در کنار خیر دنیوی آن خیر 
اخروی نیز خواهد داشت.وی با یادآوری شرایط نامناسب اقتصادی کشور 
افزود: امروز زمانی است که کشور در کنار خدمت و انجام وظیفه مدیران و 
مسئولان نیازمند امید و ایجاد انگیزه و اطلاع رسانی درست به مردم است 
تا دشمن نتواند دستاوردهای انقلاب و نظام را کمرنگ کرده و مردم را 
نسبت به مسئولان ناامید کند.مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
قم از بی نیازی استان قم در حوزه تأمین لاستیک خبر داد و تصریح کرد: 
امروز شاهد نصب نیوجرسی های حوزه استحفاظی استان قم هستیم که 
عامل کاهش چشم گیر تصادفات در استان بوده است.وی استان قم را در 
کاهش کشته شدگان ناشی از تصادفات در رتبه نخست کشور دانست و ادامه 
داد: تا پایان سال کل حوزه استحفاظی استان قم ازنظر نصب نیوجرسی 
تکمیل شده و تا امروز نیز از ابتدای حوزه  استحفاظی استان قم در جاده قم 

تهران 15 کیلومتر و از انتهای حوزه، 5 کیلومتر انجام شده است.

همزمان با چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب؛

۴۰ محله قم مزین به نام شهدا می شود
 مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم از نامگذاری 40 محله 
مزین به نام شهدا همزمان با چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب در شهر قم 

خبر داد.
ابوالقاسم مقیمی با اشاره به برگزاری جشنواره چله سرو در قم اظهار 
داشت: این جشنواره به مناسبت چهلمین سالگرد پیروزی شکوهمند 
انقلاب اسلامی در دهه مبارک فجر برگزار می شود.وی با اشاره به بخش ها 
و حوزه های مختلف جشنواره چله سرو، رونمایی از پلاک شهدا را یکی از 
این بخش ها نام برد و گفت: قبل از این هم نامگذاری کوچه ها، خیابان ها و 
شوارع به نام شهدا انجام می شده است.مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی 
شهرداری قم با اشاره به ویژگی های بارز نامگذاری کوچه ها، خیابان و شوارع 
به نام شهدا در قالب جشنواره چله سرو گفت: در این بخش همزمان با 
پلاک کوبی و نام گذاری اسم شهید، مراسم یادبودی نیز با حضور خانواده 
شهید و مسئولان استانی و کشوری برگزار و در آن یاد و خاطره شهدا گرامی 
داشته می شود.مقیمی ابراز کرد: برگزاری مراسم پلاک کوبی و نامگذاری 
خیابان ها، کوچه ها و شوارع به نام شهدا سبب ذکر خاطرات، رفتار و کردار 
شهید شده، همچنین مشارکت مردم در این برنامه ها قابل توجه و جالب بوده 
است.وی ادامه داد: برنامه پلاک کوبی و نامگذاری خیابان و شوارع مزین به 
نام شهدا در 22 محله قم انجام شده، همچنین قصد داریم این کار را تا دهه 

مبارک فجر در 40 محله شهر به انجام برسانیم.

مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی و ساختمانی شهرداری قم :

پل اصلی تقاطع میدان ولیعصر 
تا پایان سال تکمیل می شود

مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی و ساختمانی شهرداری قم از 
تکمیل پل اصلی تقاطع میدان ولیعصر تا پایان سال خبر داد.

عباس حلوائی زاده با بیان اینکه عملیات اجرای تقاطع غیرهمسطح 
میدان ولیعصر با اعتبار 40 میلیارد تومان از سال گذشته آغاز شده است، 
اظهار کرد: پیمانکار این پروژه سازمان توسعه و عمران است که با احداث 
آن رینگ سوم ترافیکی شهر تکمیل خواهد شد و عمده ترافیک میدان 
کاهش یافته و تسهیل عبور و مرور شهروندان و زائرین اتفاق می افتد.وی 
با بیان اینکه این پروژه در سه سطح اجرا خواهد شد، گفت: سطح مثبت 
یک روگذر از کمربندی امام علی به سمت بلوار کبیری و مثبت دو رمپ 
جهتی از کمربندی امام علی به سمت بلوار خلیج فارس است.مدیرکل 
نظارت بر پروژه های عمرانی و ساختمانی شهرداری قم با تاکید بر اینکه 
تقاطع غیرهمسطح میدان ولیعصر یکی از پروژه های ویژه و شاخص شهر 
قم است، گفت: از این جهت این پروژه شاخص است که سطح منفی یک 
پروژه ایستگاه مترو است و  حساسیت ویژه ای در احداث پروژه وجود دارد و 

به همین خاطر سه دهانه اصلی پروژه به صورت کابلی در حال اجرا است.
 

توسط شهرداری قم انجام شد؛

آماده سازی ۱۰ پارکینگ 
موتورسیکلت در اطراف حرمطهر

 سرپرست سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم از آماده سازی 
10 پارکینگ برای توقف موتور سیکلت ها در محدوده حرم مطهر خبر داد.

علی نیک با اشاره به اعمال ممنوعیت در پارک موتور سیکلت در اطراف 
حرم مطهر حضرت معصومه)س( و برخورد و توقیف موتورسیکلت هایی 
که خارج از پارکینگ های عمومی پارک می کنند، اظهار کرد: 10 مجموعه 
پارکینگ در محدوده حرم مطهر مشخص شده تا موتورسیکلت سواران به 

این مراکز مراجعه کرده و موتورسیکلت خود را پارک کنند.
وی با اشاره به لیست پارکینگ های عمومی اطراف حرم مطهر گفت: 
انتهای پارکینگ شرقی مقابل صحن فاطمی، چهار راه بازار ابتدای کوی 
وحدت، پل علیخانی روبروی مسجد امام حسن، خیابان ارم کوی آب انبار 
سید عرب، خیابان نوزده دی جنب فروشگاه اتکا، پارکینگ شمالی، تقاطع 
انقلاب و عمار یاسر، خیابان 19 دی جنب مخابرات، پارکینگ زیرصحن 
جوادالائمه، پارکینگ میدان روح الله و پارکینگ جنب پاساژ زمزم برای 
پارک موتورسیکلت ها مشخص شده است.سرپرست سازمان حمل و نقل 
و ترافیک شهرداری قم اذعان کرد: از همشهریان درخواست می شود در 
صورت نیاز به تردد با موتور در هسته مرکزی شهر جهت پارک موتور 

سیکلت خود از مکان های تعبیه شده استفاده کنند.

شهردار منطقه سه قم  خبرداد

پیشرفت ۴۰ درصدی احداث کانال
 اصلی انتقال آب های سطحی 

شهردار منطقه سه قم از پیشرفت 40 درصدی احداث کانال اصلی 
انتقال آب های سطحی در منطقه 3 خبر داد.

سیدشمس الدین نعمتی با اشاره به وضعیت اجرای پروژه احداث کانال 
اصلی انتقال آب های سطحی شهر در محدوده میدان 72 تن اظهار کرد: 
این پروژه از اردیبهشت ماه سال گذشته آغاز شده و تا پایان اردیبهشت سال 
آینده به اتمام خواهد رسید.وی با تاکید بر اینکه کانال اصلی انتقال آب های 
سطحی به طول هزار متر در حال اجرا است، افزود: این کانال 2400 بتنی 
با هزینه 50 میلیارد ریال از میدان 72 تن تا پل دستغیب برای هدایت 
آب های سطحی مناطق 2 و 6 و 3 به سمت رودخانه اجرا می شود.شهردار 
منطقه سه قم از پیشرفت 40 درصدی این پروژه خبر داد و افزود: با اجرای 
این پروژه مشکل سرازیر شدن آب های سطحی در معابر حل شده و از 

طریق این کانال به سمت رودخانه هدایت می شود.

 معاون سوادآموزی اداره کل آموزش و پرورش: 

حدود 5 هزار تن در دوره 
تحکیم سواد درقم شرکت کردند 

معاون سوادآموزی اداره کل آموزش وپرورش قم گفت: از سال 90 
تاکنون حدود پنج هزار سواد آموز در دوره های تحکیم سواد دراین استان 

شرکت کردند. 
حجت الاسلام والمسلمین محمدرضا قاسمی نیا روز شنبه در گفت وگو 
با ایرنا افزود: دوره تحکیم سواد در راستای تثبیت آموخته های کم سوادان 
و ترویج فرهنگ مطالعه و کتابخوانی و زمینه یادگیری مادام العمر در این 

استان به اجرا گذاشته شد.

اخبــار

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
استان قم گفت: در جلسه شورای برنامه 
سالن  در  جاری  روز  که  استان  ریزی 
طرح  شد،  برگزار  استانداری  جلسات 
بازآفرینی شهری در دستور کار جلسه قرار 
گرفت و اعضا با اجرای سریع و دقیق این 

طرح موافقت کردند. 
یکشنبه  روز  رضوی  حسن  سید 
گو  و  گفت  در  جلسه  این  حاشیه  در 
با  جلسه  این  کرد:  بیان  خبرنگاران،  با 
سه دستورکار خاص ترتیب یافت و در 
آن موضوع های مهمی همچون بحث 
بازآفرینی شهری قم، مورد توجه اعضا قرار 
گرفت.وی افزود: خوشبختانه در سال جاری 
اعتبارات ملی خوبی در این بحث تخصیص 
بافت  از  محله  هفت  است  قرار  و  یافته 
قدیمی شهر قم در این رابطه، بازآفرینی 
شود.وی بیان کرد: قرار است علاوه بر 430 
میلیارد ریال اعتبار تخصیص یافته به این 
طرح، 600 میلیارد ریال اعتبار دیگر نیز در 
این زمینه با پیگیری نمایندگان مردم قم 
در مجلس شورای اسلامی به این موضوع 
تخصیص یابد که می تواند جهش خوبی 
کند.رئیس  ایجاد  شهر  بازآفرینی  برای 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم ادامه داد: 
همچنین در این جلسه 19 پیشنهاد توسط 
کمیسیون زیربنایی ارائه شد که بیشتر در 
مباحث مرتبط با تعیین کاربری و واگذاری 
بود. خورشیدی  های  نیروگاه  به  زمین 

رضوی گفت: تا کنون 26 درخواست برای 
توسط  نیروگاه های خورشیدی  احداث 

متقاضیان، اهلیت سنجی شده است که 
در جلسه امروز شورای برنامه ریزی استان، 
با تخصیص اراضی مورد نیاز به سرمایه 
گذاران موافقت شد.وی بیان کرد: همچنین 
در این جلسه ز با نظر اعضا شورای برنامه 
ریزی استان، 160 هکتار جهت توسعه، به 
شهرک صنعتی شکوهیه قم اضافه شد و 
باید صنایع نوین، پاک و کم آب بر در آن 

مستقر شوند.
ادامه داد: بحث دیگر در جلسه  وی 
شورای برنامه ریزی استان، موضوع جانمایی 
اطراف بزرگراه مرجعیت بود و مقرر گردید 
طرح های جامعی در این زمینه با لحاظ 
همه نیازهای عمومی شهروندان تدوین و 
به معاونت عمرانی استانداری قم برای اجرا، 
ارائه شود.رئیس سازمان مدیریت و برنامه 
ریزی قم همچنین در خصوص وضعیت 
تخصیص بودجه در سال جاری گفت: 54 

درصد از بودجه یک هزار و 260 میلیارد 
تاکنون  عمرانی  بخش  در  استان  ریالی 
تخصیص یافته و بقیه موارد که تا سقف 
2 میلیارد و 400 میلیارد ریال بوده در 
حدود 40 درصد تخصیص یافته است؛ 
در  ملی  اعتبارات  درصد  همچنین 40 
بخش عمرانی نیز تاکنون تخصیص پیدا 
کرده است.وی بیان کرد: از جمله امتیازات 
تخصیص بودجه سال جاری این بود که در 
سه ماهه اول سال بالای 50 درصد بودجه 
استانی با تدبیر دولت ابلاغ و تعیین تکلیف 
لازم در این زمینه انجام شد که وضعیت 
بسیار مناسبی برای رسیدن به اهداف برنامه 
ریزی شده در مسیر توسعه استان است.

طرح  واگذاری  زمینه  در  همچنین  وی 
های نیمه تمام به بخش خصوصی، افزود: 
تاکنون 40 طرح در این زمینه مشخص و 
به دستگاه متولی ابلاغ شده است تا گزارش 

تصمیم نهایی در مورد آن ها را آماده کنند 
به کارگروه های  تکلیف  تعیین  برای  و 
تخصصی ارائه دهند.رضوی گفت: نیروگاه 
از  های برق آبی، نمایشگاه های استان 
جمله نمایشگاه فرش، سالن های ورزشی 
و تعدادی از امکانات تحت اختیار آموزش 
و پرورش که دستگاه های مشابه قابلیت 
از  دارند  را  به بخش خصوصی  واگذاری 
جمله این 40 طرح تعیین شده می باشد.

در پنجمین جلسه شورای برنامه ریزی قم 
با حضور سید مهدی صادقی استاندار، احمد 
امیر آبادی نماینده مردم قم در مجلس 
شورای اسلامی و شماری دیگر از مسئولان 
استان موضوع های مهمی همچون لزوم 
احیای بافت تاریخی قم و ایجاد زیرساخت 
های لازم در آن برای توسعه گردشگری 
برای  نیاز  مورد  پارکینگ  ایجاد  استان، 
بیمارستان های قم، توجه به استانداردهای 
پدافند غیرعامل در ساخت و سازها، موافقت 
نکردن با احداث کلینیک دامپزشکی در 
بخش کهک و ضرورت تغییر مکان آن، 
برنامه ریزی برای وضعیت صنعت قم در 
سال های آینده و اجرای طرح های جدید 
گازرسانی درسطح استان برای پاسخگویی 
به نیاز شهروندان در زمان اوج مصرف، مورد 
توجه قرار گرفت.همچنین در پایان این 
جلسه، طرح های کارشناسی شده برای 
اجرا به رای اعضا گذاشته شد و در نهایت 
پیشنهادهای کمیسیون زیربنایی و موضوع 
حق استفاده از فرهنگسرای جوان توسط 
اداره کل ورزش و جوانان به تصویب رسید.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم :

طرح بازآفرینی شهر قم با سرعت اجرا می شود 

درنظردارد املاک مازاد برنیاز خود )به شرح جدول زیر( را از طریق مزایده کتبی بفروش 
برساند، متقاضیان میتوانند از تاریخ 2۰ لغایت 3۰آبان ماه سال جاری  جهت دریافت اسناد 
و از تاریخ 2۱ آبان ماه لغایت ۱ آذرماه جهت تحویل اوراق مزایده به آدرس شهرکرد- میدان 
۱2 محرم)فلکه آبی( ساختمان مدیریت بانك سپه طبقه اول واحد پشتیبانی وساختمان 

مراجعه ویا جهت اطلاعات بیشتر با تلفن 32222۱7۱-۰38 تماس حاصل نمایند.

شماره  683/97/۴
مدیریت شعب بانك سپه 

منطقه چهارمحال وبختیاری

مدیریت شعب بانك سپه استان چهارمحال وبختیاری

آگهی مزایده عمومی بانك سپه مرحله چهارم )نوبت  اول(


